
Da bi izvedeli, kako je s 
prodajo in predvsem po ka-
kšni ceni se nekdanja poči-
tniška kolonija v Biogradu 
prodaja, smo se odpravili na 
Mestno občino Ptuj, kjer ce-
lotni postopek vodijo. Kot je 
pojasnil mag. Janez Merc, 
vodja urada župana MO Ptuj 
za splošne zadeve, so se ak-
tivnosti za nakup zemljišča v 
Biogradu na morju pričele v 
letu 1952, tedanja ptujska ob-
čina, katere predsednica je 
bila takrat Lojzka Stropnik, 
pa je v okviru sodelovanja z 
Društvom prijateljev mladi-
ne Slovenije nakup realizirala 
v letu 1956. In kdaj so se po-
javile težave?

Mag. Janez Merc: »Težave 
okrog ureditve razmer nek-
danje počitniške kolonije v 
Biogradu na morju so se pri-
čele leta 1984, ko je občina 

Biograd sprejela akte, s kate-
rimi je vso premoženje naše-
ga počitniškega doma nacio-
nalizirala, saj so to območje 
namenili za širitev marine. 
Kmalu po tem, ko je občina 
Biograd to storila, je občina 
Ptuj vložila tožbo na vrhovno 
sodišče v Zagrebu, to pa je 
leta 1986 s sklepom razsodi-
lo, da se vse premoženje vrne 
občini Ptuj. Gre za zemljišče 
v velikosti 41 arov, na kate-
rem so trije objekti: prostor 
bivše jedilnice s kuhinjo, ki 
je tik ob obali na začetku bi-
ograjske marine, oziroma na 
ozemlju z oznako 'pomorsko 
dobro', zato je sedaj že last 
države Hrvaške, prek sedanje 
pešpoti pa sta še dve stavbi 
ter pritlični objekt s sanitari-
jami.«
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Spodnje Podravje � Ob mednarodnem dnevu starejših

Poziv k medgeneracijskemu sodelovanju!
Ob 1. oktobru, mednarodnem dnevu starejših, so tudi pri nas pripravili več prireditev in posvetov, na katerih so ponovno opo-
zorili na položaj starejših v današnji družbi ter na nujnost večjega sodelovanja med mlado in starejšo generacijo.

Po mestni občini
Ptuj � Do novega 
direktorja gledališča 
že z novimi merili

� Stran 4

Kmetijstvo
Ivanjkovci � V sa-
dovnjakih zaradi ne-
urja katastrofa

� Stran 9
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Tudi v Domu upokojencev 
v Ptuju so včeraj na široko 
odprli vrata vsem svojcem, 
prijateljem in znancem oskr-
bovancev ter drugim, ki so to 
želeli, saj so, kot je dejala di-
rektorica mag. Kristina Dokl, 
dnevu starejših želeli dati 
poseben poudarek. To jim 
je uspelo, saj so se osrednje 
prireditve v domski jedilni-
ci poleg župana MO Ptuj dr. 
Štefana Čelana in podžupana 
občine Podlehnik Iva Bana 
udeležili mladi prostovolj-
ci iz OŠ Olge Meglič v Ptuju 
(na posnetku). Vsi skupaj so 
bili prijetno presenečeni nad 
tem, kar so jim v kulturnem 
programu in pozneje med 
ogledom doma predstavili in 
povedali oskrbovanci.

Sicer pa si vsi zaposleni v 
domu upokojencev prizade-
vajo, da bi bilo življenje čim 
bolj prijetno in dejavno. Zato 
so organizirali razne dejavno-
sti, kjer si stanovalci krajšajo 
čas in vsak po svoje lepšajo 
jesen svojega življenja. 

-OM

Kmetijstvo
Sp. Podravje � Po-
moč po neurju – dvo-
rezen meč za kmete

� Stran 2

Biograd na morju � Težave pri urejanju statusa slovenske lastnine

Bi nekdanjo počitniško kolonijo lahko prodali bolje?
Na nedavni izredni seji sveta občine Majšperk je svetnica Tatjana Vele mestni občini Ptuj in občinam naslednicam nekdanje velike ptuj-
ske občine očitala, da zemljišče in nepremičnine nekdanje počitniške kolonije v Biogradu na morju prodajajo preveč poceni. Po njenem 
mnenju je omenjena lastnina vredna vsaj 2 milijona evrov, saj gre za izredno iskano lokacijo tik ob marini v centru mesta, zato je vse 
župane teh občin pozvala, naj še enkrat temeljito premislijo in lastnino prodajo v duhu dobrega gospodarja.
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Spet v začaranem krogu
Prvi jesenski dnevi so nam poleg vre-

menske ohladitve postregli tudi z napo-
vedanim novim valom podražitev. Zanje 
naj bi bila kriva predvsem inflacija, ki je 
kljub drugačnim obljubam vlade očitno 
nekomu ušla iz vajeti. Prvo podražitev so 

– zaradi visokih cen poljščin, goriv in energentov – napo-
vedali trgovci, ki ob tem zavračajo očitke, da naj bi bila 
trgovina zaradi kartelnega dogovarjanja eden glavnih 
grešnih kozlov za visoko stopnjo inflacije. Zaradi izredno 
visokih zneskov škode po poletnih neurjih s točo naj bi se 
dvignile tudi zavarovalnine, a zavarovalnice ponujajo 
tudi drugačno možnost, če bi se povečala zavarovanost, 
saj je nezavarovanih še od 20 do 25 odstotkov hiš ter oko-
li 40 odstotkov stanovanj. O skorajšnjem povišanju cen 
govorijo tudi distributerji električne energije, vlada v od-
hajanju pa naj bi prav kmalu odločala še o zahtevah po 
povišanju nekaterih komunalnih storitev. Obeta se nam 
torej pravcati jesenski val podražitev, ki bo zaradi zača-
ranega kroga in stroškovne soodvisnosti zagotovo sprožil 
še druge podražitve; skratka, še preden bo nastopila svoje 
delo nova vlada, se nam obeta nov udarec po že tako na-
pol praznem delavskem žepu.

Če k temu dodamo upočasnjeno dinamiko rasti plač in 
pokojnin, potem je na dlani, da se bo do konca leta temu 
primerno zmanjšala tudi splošna kupna moč prebival-
stva. Naj delodajalci še tako glasno govorijo, da se počasi 
približujemo evropskemu povprečju plač, je stanje rav-
no nasprotno, saj tudi izgovori o različnosti tehnologije 
izračuna in zbiranja podatkov v primerjavi z drugimi 
deželami v Evropi ne zaležejo. Tudi ocena, da so plačni 
sistemi neprimerljivi in da po višini minimalnih plač so-
dimo nekje v sredino evropske lestvice, ni na mestu, saj 
je treba upoštevati še vrsto drugih kazalcev, ki te trditve 
enostavno ne prenesejo.

Zato lahko po podražitvah skoraj zagotovo pričakuje-
mo tudi nove zahteve sindikatov po zvišanju plač in sko-
raj zagotovo bodo delodajalci znova zatrjevali, da je ma-
nevrskega prostora tudi zaradi pritiskov tuje konkurence 
vse manj. Gotovo je le, da so delavci slovenskega gospodar-
stva med najbolj garaškimi v Evropi in da je delodajalcem 
vse manj do tega, da bi jim za pošteno delo zagotavljali 
tudi pošteno plačilo. Izjeme so le menedžerji, saj se za nji-
hove nekajkrat višje plače (?!), ne glede na to, ali podjetje 
posluje dobro ali slabo, vedno najde dovolj denarja. Če pa 
ta zmanjka za plače delavcev, pa morajo nekateri pač na 
cesto, češ tak je pač kapitalizem. Ni čudno, da nekaterim 
na čase že zmanjkuje potrpljenja.

Martin Ozmec

Uvodnik

“Zas ledova -
nje” pobeglih 
(volivskih) glasov 
sproža najrazlič-
nejša razmišlja-
nja in ponuja 
najraz l ičnejša 

vprašanja. Kaj vse je vplivalo na 
odločitve volivcev? Vsekakor nima 
prav Janez Janša, ko vnaprej za-
vrača kakršenkoli svoj delež in 
vpliv njegove stranke na najnovej-
še prerazdelitve slovenskega vo-
lilnega telesa. Motijo se tudi tisti, 
ki v letošnji razdelitvi glasov vidijo 
“nekaj povsem novega”. Podobni 
“prebegi” od ene stranke k drugi 
so se dogajali tudi ob prejšnjih 
volitvah, vendar resda v manjšem 
obsegu in z manj zaznavnimi (in 
bolečimi) posledicami.

Čedalje bolj se kaže (in tako je 
tudi prav), da volitev pravzaprav 
ni nikoli ni konec. Vsakokratno se-
stavljanje novih povolilnih koalicij 
pravzaprav v marsičem pomeni 
že tudi določanje prihodnje volilne 
usode sleherne stranke in sleher-
nega posameznika. Zato vsekakor 
ni nenavadno (in neumestno), da 
se v mnogih strankah na veliko 
ukvarjajo z dilemo, kaj jim prinaša 
več koristi – ali vztrajanje v opo-
ziciji ali povezovanje v premalo 
pregledne (in premalo učinkovite) 
vladajoče koalicije. Za racionalno 
odločanje pa je seveda potrebno 

Sedem (ne)pomembnih dni

Kdo je grobar
realno soočanje z vsemi možnimi 
vzroki, ki bi lahko vplivali na (pre)
slab volilni uspeh na zadnjih voli-
tvah ali pa na nenavadno dober 
volilni izid. Glede tega pa v veči-
ni strank očitno (še) niso zreli za 
povsem trezen razmislek. Socialni 
demokrati (SD) so (vsaj po bese-
dah njihovega predsednika Boruta 
Pahorja) prepričani, da so bleste-
če število poslanskih mandatov 
dobili predvsem po zaslugi svoje-
ga “večletnega napornega dela”. 
Slovenski demokrati (SDS), ki so 
sicer dobili enega poslanca manj 
kot socialni demokrati, pravijo, da 
je njihov tokratni rezultat boljši od 
tistega pred štirimi leti. V Zaresu 
poudarjajo, da so dobili več glasov 
kot so pričakovali in da so v enem 
letu (odkar obstajajo kot stranka) 
dosegli izjemno veliko. V (novi) 
LDS, ki je bila tako rekoč v total-
nem razsulu, so sicer nabrali mi-
nimalno število glasov (in obstali v 
parlamentu), vendar tudi to štejejo 
za svoj izjemen uspeh. Slovenska 
ljudska stranka (SLS) je dobila 
manj poslancev kot ob volitvah 
pred štirimi leti, kar je po mnenju 
predsednika Šrota uspeh, vendar 
pa takšne ocene vsi v stranki ne 
sprejemajo. Slovenska nacional-
na stranka (SNS) ima po zadnjih 
volitvah enega ali dva poslanca 
manj, vendar pa po mnenju nje-
nega predsednika Jelinčiča še ve-

dno ostaja “pravzaprav najboljša”. 
Nova Slovenija (N.Si) je izpadla iz 
parlamenta, njen predsednik pa 
prvi hip po soočanju s hudim pora-
zom pravzaprav ni vedel, zakaj je 
takšna volja volivcev. Vsekakor pa 
je nemudoma sporočil, da odsto-
pa kot predsednik. Upokojenska 
stranka DeSUS je zapustila dol-
goletno mesto marginalne stran-
ke, dosegla svoj najboljši volilni 
rezultat.

Za zdaj torej še ne moremo go-
voriti o kakšnih posebej proniclji-
vih analizah pravkar končanih voli-
tev in rezultatov z njih. Pravzaprav 
so se doslej še najbolj radikalno 
soočili z realnim stanjem (in obrnili 
sami vase) v Novi Sloveniji. Na veli-
ko ugibajo, kaj jih je pokopalo, kdo 
je njihov glavni grob. Vse skupaj 
je po svoje omogočil in pospešil 
s svojim takojšnjim odhodom tudi 
predsednik Andrej Bajuk. Kdo ve, 
kakšna pa bi bila usoda stranke, 
če bi se Bajuk že pred časom dru-
gače odzival na številna znamenja 
nezadovoljstva znotraj stranke in 
na različne pobude za spremembe 
(tudi kadrovske) v stranki? Stran-
ka, ki je delovala kot najbolj “disci-
pliniran” člen Janševe vladajoče 
koalicije, zdaj velik del odgovorno-
sti za svoj greh pripisuje prav Ja-
nezu Janšu in njegovemu načinu 
vodenja koalicije ter političnega 
delovanja na “desnici”. Svojo “na-
daljnjo usodo” prepušča vodstve-
nim organom stranke tudi pred-
sednik SLS Šrot, ki “svoje besede 
še ni nikoli požrl”, kot pravi sam. 
Ko je sprejemal vodstvo stranke, 
je obljubil boljši volilni rezultat od 

doseženega in to povezoval tudi s 
svojo nadaljnjo predsedniško kari-
ero. Diplomatsko uglajeni Šrot do-
slej tega sicer še ni rekel, je pa iz 
njegovih siceršnjih razmišljanj zelo 
lahko razbrati, da je za marsikaj 
pri zbiranju ugleda in popularnosti 
SLS (še zlasti v zadnjih mesecih 
pred volitvami) odgovoren prav Ja-
nez Janša.

Očitno bosta morala ravno Bo-
ris Pahor (SD) in Janez Janša (SDS) 
kot voditelja dveh najmočnejših 
političnih grupacij, ki sta ravno za-
dnji čas – iz najrazličnejših razlo-
gov – ob sebi povezala tudi velik 
del politično podobnih strank, te-
meljito razmisliti o svoji dosedanji 
in prihodnji vlogi. Boruta Pahorja 
po vsem sodeč čaka še temeljitej-
še spoznavanje z vsem, kar se je v 
zadnjih časih dogajalo (in zgodilo) 
na slovenski politični levici, kakšne 
(dejanske) posledice so imele vse 
velike spremembe, še zlasti v LDS, 
pa na občinskih in županskih voli-
tvah na celotni levi politični pol in 
še zlasti tudi na SD. Površna “spo-
znanja” in nedorečenosti v zvezi s 
tem so lahko zelo nevarna za nove 
nesporazume in nova razhajanja. 
Predvsem za Janša (in njegovo 
stranko) bo slabo, če bo skušal 
vse, kar je pretreslo desni pol, pri-
pisati samo drugim ali celo samo 
“sovražnim silam”. Kategorično 
zavračanje lastne odgovornosti in 
odbijanje vseh pripomb, ki s strani 
“partnerjev” letijo na njihov račun 
in na račun njegove stranke, ni 
spodbudno znamenje.

Jak Koprivc
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Podravje � Kaj bo z državno pomočjo

Pomoč po neurju – dvorezen meč za kmete
Potem ko je pred dnevi Ministrstvo za kmetijstvo objavilo javni razpis za sofinanciranje obnove kmetijskih objektov ter sadovnjakov, oljč-
nikov in hmeljišč (gre za ukrep Posodabljanje kmetijskih gospodarstev), je po podrobnejši analizi pogojev oz. kriterijev za prijavo na razpis 
hitro počilo. Sporen je namreč 16. člen tega razpisa.

Sicer kratek člen ni sporen 

za vse morebitne zainteresira-

ne kmete, ampak le za tiste, ki 

so po hudem neurju v avgustu 

upravičeni do državne pomo-

či, ki jo bodo ali so jo že razde-

ljevale občine. Za kaj gre, je po-

jasnil vodja svetovalne službe 

Peter Pribožič: »Prva točka iz 

pogojev za razpis pravi, da so 

do podpore upravičena samo 

tista kmetijska gospodarstva, ki 

so na gospodarskih in drugih 

objektih, namenjenih kmetij-

ski dejavnosti, ter na naštetih 

trajnih nasadih utrpela škodo 

po naravnih nesrečah letos, kar 

mora biti razvidno iz zapisnika 

škode na stavbah. 16. člen tega 

istega razpisa oz. pogojev pa 

pravi, da se sredstva iz razpisa 

nikakor ne odobrijo upravičen-

cu, ki je za iste upravičene stro-

ške že prejel kakšno pomoč oz. 

sredstva iz naslova bodisi EU 

bodisi RS. Enostavno poveda-

no to pomeni, da če kmet dobi, 

recimo, 220 evrov iz ptujske 

občine kot pomoč po neurju, 

se ne more več prijaviti na raz-

pis za dodelitev precej višjih 

zneskov pomoči!« Pribožič je 

povedal, da so o tem spornem 

pogoju že govorili s predstav-

niki kmetijskega ministrstva, 

ki pa ostaja na stališču, da tako, 

kot je zapisano, tudi velja in da 

tega člena ne morejo spremi-

njati oz. da izključujoč dejavnik 

ostaja.

Vsa zadeva je sicer za kmete, 

ki bi se vendarle radi lotili ob-

nove oz. posodabljanja objek-

tov, hlevov ipd. ali pa morebiti 

sadovnjaka, zelo neprijetna, a 

po mnenju Pribožiča vseeno 

rešljiva: »Menim, da bi bilo naj-
bolje in najbolj pametno, da 
občine, ki bodo dodeljevale 
pomoč občanom, v odločbi ja-
sno zapišejo, da gre za pomoč 
pri sanaciji stanovanjskega 
objekta; torej, da se z odločbo 
o pomoči natančno definira, za 
kaj je denar posameznik dobil. 
Tako bi kmetom še vedno osta-
la možnost, da se prijavijo tudi 
na razpis za sofinanciranje po-
sodobitve kmetijskih objektov 
ali nasadov. Če je občina morda 
že poslala odločbo in pomoč, 

pa bi lahko takšnim kmetom 
naknadno izdala potrdilo, da je 
šlo za sredstva, namenjena iz-
ključno obnovi stanovanjskega 
objekta.«

Vsekakor bi bilo dobro, da 
občine ta priporočila v svojih 
odločbah upoštevajo; v naspro-
tnem primeru pa je kmetu, ki 
ima namen bolj »krepko« inve-
stirati v kakšen objekt, verje-
tno bolje zavrniti odločbo za 
kakšnih 200 evrov pomoči kot 
pa si izničiti možnost za precej 
višje sofinanciranje iz naslo-

va razpisa. V okviru razpisa je 

trenutno na voljo dva milijona 

evrov, menda pa naj bi se višina 

sredstev še povišala.

Vinogradniki ostali 
brez posebne 
pomoči

Precej jeze je bilo ob objavi 

razpisa slišati tudi iz vinogra-

dniških logov, saj so bili vino-

gradi iz razpisa črtani. Pribožič 

je pojasnil, da je to res, da pa 

se vinogradniški sektor ureja s 

posebno uredbo, v okviru ka-

tere bodo vinogradniki lahko 

sofinancirani za obnove na-

sadov. Obnove vinogradov za 

leto 2009 bodo vinogradniki 

lahko, tako kot je veljalo doslej, 

napovedali v prvi polovici de-

cembra letos, vendar pa je go-

tovo velika razlika med tistimi, 

ki jim je letošnje neurje resnič-

no povsem uničilo pridelek in 

trto, ter tistimi, ki bodo le širili 

oz. povečevali obseg vinogra-

dov. »Prav zato smo na MKGP 

že poslali posebne pobude za 

dodatne ukrepe; sofinancira-

nje je sicer praviloma 40-od-

stotno, naš zavod pa predlaga, 

da naj bo podpora pri obnovi 

uničenih vinogradov po neur-

ju višja. Za te vinogradnike, ki 

jim je toča povzročila od 80- 

do 100-odstotno škodo tako 

predlagamo višino državne 

podpore do 75 odstotkov vre-

dnosti investicije. Upamo tudi 

na finančno pomoč tem kme-

tijam zaradi večletnega izpada 

dohodka ter oprostitev plačila 

katastrskega dohodka za leta 

izpada dohodka!«

Nadvse zanimiva pa je tudi 

naslednja zahteva ptujskega 

KGZ; svetovalna služba je na-

mreč na kmetijsko ministrstvo 

naslovila še zahtevek, da naj 

se prouči način zavarovanja 

vinogradov, ker zavarovalnice 

trenutno tistim, ki so imeli vi-

nograde zavarovane, odštevajo 

20 odstotkov sicer upravičene-

ga izplačila z obrazložitvijo, da 

ni bilo stroškov trgatve. Ta je 

res precej huda, saj tako tudi 

v najboljših primerih polnih 

izplačil škode vinogradniki do-

bivajo do 32 odstotkov manj iz-

plačanega denarja od dejanske 

zavarovalnine, ki bi jo morali 

prejeti.
SM

Foto: SM

Vodja ptujske svetovalne službe Peter Pribožič: »Sporen člen raz-
pisa je mogoče zaobiti s primerno dikcijo občinske odločbe za 
pomoč po neurju!«



Da bi izvedeli, kako je s 
prodajo in predvsem po ka-
kšni ceni se nekdanja poči-
tniška kolonija v Biogradu 
prodaja, smo se odpravili na 
Mestno občino Ptuj, kjer ce-
lotni postopek vodijo. Kot je 
pojasnil mag. Janez Merc, 
vodja urada župana MO Ptuj 
za splošne zadeve, so se ak-
tivnosti za nakup zemljišča 
v Biogradu na morju pričele 
v letu 1952, tedanja ptujska 
občina, katere predsednica je 
bila takrat Lojzka Stropnik, 
pa je v okviru sodelovanja z 
društvom prijateljev mladine 
Slovenije nakup realizirala v 
letu 1956. In kdaj so se poja-
vile težave?

Mag. Janez Merc: »Težave 
okrog ureditve razmer nek-
danje počitniške kolonije v 
Biogradu na morju so se pri-
čele leta 1984, ko je občina 
Biograd sprejela akte, s kate-
rimi je vso premoženje naše-
ga počitniškega doma nacio-
nalizirala, saj so to območje 
namenili za širitev marine. 
Kmalu po tem, ko je občina 
Biograd to storila, je občina 
Ptuj vložila tožbo na vrhovno 
sodišče v Zagrebu, ki je leta 
1986 s sklepom razsodilo, da 
se vso premoženje vrne nazaj 
občini Ptuj.«

Za kakšno premoženje 
pa gre, zanima nas, koliko 
je zemljišča in koliko ne-
premičnin?

»V Biogradu na morju 

gre za zemljišče v velikosti 
41 arov, na katerem so trije 
objekti: prostor bivše jedilni-
ce s kuhinjo, ki je tik ob obali 
na začetku biograjske marine, 
oziroma na ozemlju z oznako 
'pomorsko dobro', zato je se-
daj že last države Hrvaške. 
Prek sedanje pešpoti pa sta še 
dve stavbi ter pritlični objekt 
s sanitarijami. V večjih dveh 
etažnih stavbah so bili dolga 
leta prostori vodstva doma in 
spalnice za odraslo osebje, po-
leg je manjši pritlični objekt, 
v katerem so bile prav tako 
dolga leta spalnice, ob teh 
stavbah pa je še pritlični sani-
tarni blok. Čeprav je bilo vse 
to spet naša lastnina na tem 
zemljišču, ki je po hrvaški za-
konodaji v coni A, počitniška 
dejavnost oziroma letovanje 

otrok v počitniškem domu ni 
bilo več dovoljeno, dovoljena 
je le hotelska dejavnost.«

Ali ni bilo možnosti, da 
bi ta dom preuredili v ho-
tel?

»Žal ne, zato smo v nasle-
dnjih letih v Ptuju v dogovoru 
z občino Biograd na morju 
iskali razne nadomestne reši-
tve za letovanje naših otrok. 
To so bile različne šole na 
otoku Pašmanu, dogovarjali 
smo tudi možnost za pridobi-
tev drugega, zazidljivega ze-
mljišča v Biogradu na morju. 
Po novi hrvaški zakonodaji 
je letovanje otrok možno le z 
ustanovitvijo firme na obmo-
čju republike Hrvaške, ki se 
ukvarja z gostinsko in turistič-
no dejavnostjo. Kolikor vem, 
je to storila organizacija Rde-
čega križa Maribor v Punatu 
na otoku Krku.«

Zakaj pa se česa podob-
nega nismo lotili Ptujča-
ni?

»Pri nas v Ptuju so bila mne-
nja o tem ves čas zelo deljena, 
sicer so bili vsi za letovanje 
otrok, a le dokler to nič ne 
stane, s pojavom stroškov pa 
se takoj pojavi kup pogojev 
in različnih vprašanj, ki jim 
je običajno težko zagotoviti 
prave odgovore. Pri variantni 
menjavi za hotel v Filipu i Ja-
kovu pa med ptujskim gospo-
darstvom žal ni bilo interesa 
za plodno sodelovanje.«

Ali se po letu 1991 raz-

Biograd na morju � Težave pri urejanju statusa slovenske lastnine

Bi nekdanjo počitniško kolonijo lahko prodali bolje?
Na nedavni izredni seji sveta občine Majšperk je svetnica Tatjana Vele mestni občini Ptuj in občinam naslednicam nekdanje velike ptujske občine 
očitala, da zemljišče in nepremičnine nekdanje počitniške kolonije v Biogradu na morju prodajajo preveč poceni. Po njenem mnenju je omenjena la-
stnina vredna vsaj 2 milijona evrov, saj gre za izredno iskano lokacijo tik ob marini v centru mesta, zato je vse župane teh občin pozvala, naj še enkrat 
temeljito premislijo in lastnino prodajo v duhu dobrega gospodarja.
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mere niso spremenile na 
bolje?

»Mislim da ne, sicer smo 
– ob dejstvu, da na obstoje-
či lokaciji, ki je še vedno v 
naši lasti – še naprej iskali 
najrazličnejše nove rešitve, 
a jih enostavno nismo uspe-
li najti. In tako smo prišli do 
odločitve, da se premoženje 
v Biogradu na morju z vsemi 
odprtimi vprašanji vred eno-
stavno proda najboljšemu po-
nudniku.«

Katera vprašanja pa so 
v zvezi s tem še vedno od-
prta?

»Kljub različnim poskusom 
in lobiranju na raznih straneh 
nam do današnjega dne ni 
uspelo, da bi izbrisali plombo 
hrvaške države nad tem pre-
moženjem, še manj pa vpis 
lastništva sedanje Mestne 
občine Ptuj nad tem premo-
ženjem. Posledično pa je na-
stalo še kup manjših za sedaj 
še vedno nerešljivih težav. Z 
vsemi temi težavi smo sezna-
nili tudi potencialnega kupca 
tega premoženja, ki je iz sose-
dnje države Hrvaške, in z njim 

je dogovorjeno, da je rešitev 
vseh omenjenih težav pred-
pogoj za izvršitev predmetne 
prodaje. O naši nameri smo 
pravočasno obvestili vseh 16 
novonastalih občin na Ptuj-
skem, ki so pravne naslednice 
nekdanje velike občine Ptuj 
in te so se v večini že odločile 
in nam tudi sporočile, da se s 
prodajo strinjajo.«

Je možno izvedeti komu 
in za kakšno ceno proda-
jate nepremičnine in ze-
mljišča nekdanje počitni-
ške kolonije občine Ptuj v 
Biogradu na morju?

»Na osnovi dogovorov in 
po pooblastilu vseh občin 
naslednic nekdanje velike ob-
čine Ptuj je bila 14. maja letos 
podpisana pogodba med Me-
stno občino Ptuj in firmo Pat-
ting, d. o. o.,. iz Varaždina. Na 
osnovi te pogodbe se bo pro-
daja izvršila, ko bo firma Pat-
ting pridobila vse potrebne 
dokumente za prenos lastni-
štva, tako od občine Biograd 
na morju kot od države Hrva-
ške. Pogodbena vrednost tega 
premoženja znaša 1.117.000 

evrov. Ko bodo pogoji izpol-

njeni in ko se bo prodaja pre-

moženja lahko tudi dejansko 

realizirala, bomo o tem obve-

stili vse lokalne skupnosti, ki 

so mestno občino Ptuj poo-

blastile za prodajo.«

Kaj pa menite na očitke, 
da je ta znesek prenizek, 
oziroma da je zemljišče v 
A-coni in tik ob biograjski 
marini vredno najmanj 2 
milijona evrov?

»Ta ocena je relativna, kajti 

ko se je s strani prodajalca po-

javila zadnja, sedanja cena, to-

rej dobrih 1,1 milijona evrov, 

je takoj odstopilo 10 do tedaj 

zelo zainteresiranih ponudni-

kov oziroma kupcev. Ti so 

nam jasno povedali, da je ta 

znesek glede na vso nerešeno 

problematiko previsok. Na 

Mestni občini bomo zato zelo 

zadovoljni, če bomo prodajo 

realizirali s tem zneskom, saj 

bomo tako rešili tudi vso do-

sedanjo nadvse zapleteno in 

večletno problematiko.«
M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Takšen je sedaj pogled na nekdanje prostore počitniškega doma v Biogradu na morju. Stavba levo 
spredaj, kjer je bila včasih kuhinja, je že v lasti Marine, desno od nje je prvo pritlično poslopje, kjer 
so bile včasih spalnice, skrajno desno pa je osrednje dvoetažno poslopje, kjer je bilo vodstvo doma 
in odraslo osebje.

Foto: M. Ozmec

Postopek prodaje lastnine v Biogradu vodi mag. Janez Merc, vod-
ja urada župana MO Ptuj.

Foto: M. Ozmec

Od stavb, ki so na posnetku vidne levo spodaj, se navzgor proti glavni cesti razteza mogočen gozd 
borovcev, skupaj 41 arov, pod katerimi so dolga leta taborili otroci iz nekdanje ptujske občine.

Biograd na morju je izredno lepo dalmatinsko 
obalno mesto s pristaniščem v Pašmanskem kana-
lu okoli 30 km jugovzhodno od Zadra. Mesto je bilo 
zgrajeno v srednjem veku, delno na celini, delno pa 
na polotoku, v katerega se na severu zajeda zaliv 
Boštana, na jugu pa zaliv Soline. V Pašmanskem 
kanalu sta pred mestom dva manjša otoka, Planac 
in Sveta Katarina, v zalivu Soline je velika peščena 
plaža in mogočen borov gozd. Na koncu starega me-
stnega jedra Stari grad leži staro mestno pristani-
šče z velikim pomolom, na koncu katerega stoji velik 
svetilnik, ki oddaja svetlobni signal Z Bl 3s. Tik ob 
starem je še novo trajektno pristanišče, ki je name-
njeno trajektni povezavi na otok Pašman, sicer pa 
je pristanišče zavarovano pred vsemi vetrovi, razen 
pred zahodnimi.



Sprejeli so drugi rebalans 

letošnjega proračuna, s ka-

terim so višino proračuna 

zmanjšali za dobrih 600 ti-

soč evrov, a še vedno znaša 

36.413.000 evrov. Za investi-

cije se letos MO Ptuj ne bo 

zadolžila. Najprej je bilo sicer 

predvideno zadolževanje za 

izgradnjo kanalizacije, ta pa 

se bo letos pokrila iz repu-

bliških sredstev, sredstev EU 

in takse. Na novo so obliko-

vali postavko »Strategija dela 

z mediji«, za katero je v teku 

izdelava študije, ker želijo 

imeti celoviti koncept komu-

niciranja z vsemi javnostmi, 

je bila obrazložitev dodatne 

postavke.

Na področju prometa, pro-

metne infrastrukture in ko-

munikacij je nova postavka 

sanacija ograje na mostu za 

pešce. Povišuje se tudi po-

stavka za izgradnjo pločnikov 

in druge infrastrukture na 

Zagrebški cesti, obnavljala se 

bo tudi kotlovnica v športni 

dvorani Mladika, rušila se bo 

telovadnica OŠ Ljudski vrt.

Spremembe so bile opra-

vljene tudi pri nekaterih dru-

gih postavkah. Ponovno se 

zmanjšuje postavka za izgra-

dnjo infrastrukture na grad, 

ker še vedno ni objavljen raz-

pis za najemnika za grajsko 

restavracijo, pa čeprav bi mo-

rali potrebno infrastrukturo 

vendarle zagotoviti že prej.

Sklenili so tudi, da bodo 

ustanovili proračunski sklad 

Evropske prestolnice kulture 

2012 za projekte, ki naj bi se 

realizirali na Ptuju v okviru 

tega projekta. Ob Potrčevi 

cesti naj bi zgradili kulturni 

dom.

Prečiščeno besedilo od-

loka o ustanovitvi Mestnega 

gledališča Ptuj in pravilnik o 

merilih za izbiro direktorjev 

javnih zavodov v MO Ptuj sta 

podlaga za izvedbo novega 

razpisa za direktorja te ptuj-

ske kulturne institucije, ki bo 

imela še največ šest mesecev 

vršilko dolžnosti direktorja. 

Po Reneju Maurinu, ki se mu 

je mandat v. d. iztekel 30. sep-

tembra, bo za največ šest me-

secev to dolžnost opravljala 

Ana Strelec Bombek, sedanja 

koordinatorica in organizato-

rica kulturnega programa, ki 

vodi tudi računovodstvo za-

voda. Po imenovanju je pove-

dala, da je program za sezono 

2008/2009 postavljen, zato 

bo lažje delati. Do konca kole-

darskega leta čakata MG Ptuj 

še dve premieri, velik zalogaj 

bo tudi festival monodrame, 

imajo pa tudi veliko lastne 

postprodukcije. MG Ptuj 

prvič, odkar deluje poklic-

no sodeluje v tekmovalnem 

delu Borštnikovega srečanja 

s predstavo Mateja Bora Raz-

trganci – Učenci in učitelji 

v režiji Sebastijana Horvata. 

Predstava bo 24. oktobra ob 

19. uri v SNG Maribor.

Poslej gladko do 
novih direktorjev 
zavodov

S sprejemom pravilnika o 

merilih za izbiro direktorjev 

javnih zavodov (sprejeli so ga 

z amandmaji) naj bi poslej iz-

bira potekala z manj težavami 

in bolj transparentno, četudi 

so nekateri še vedno v dvo-

mih, ali bo v resnici tako. Tudi 

razprava o tem, kaj bi zapisali 

in česa ne, da bi bilo vse bolj 

jasno, je pokazala to. Po spre-

jetih amandmajih bodo pred-

nost pri izbiri imeli kandidati 

z ustrezno smerjo izobrazbe 

na posamezni smeri; s tem 

dajejo poudarek strokovni 

izobrazbi z določenega po-

dročja. Prav tako omogočajo 

stopenjsko doseganje točk 

glede na delovne izkušnje, 

kar omogoča vsem kandida-

tom enakopravno kandidatu-

ro. S pravilnikom so v bistvu 

poenotili različna določila v 

odlokih petih zavodov (Bi-

stra, Revivis, CID, Mestno 

gledališče in Zavod za šport) 

glede izbire direktorjev. Tudi 

komisiji za mandatna vpraša-

nja, volitve in imenovanje bo 

s tem olajšano delo. Pa tudi 

računsko sodišče želi, da so 

določila glede izbire nekega 

kandidata za direktorja zelo 

jasno določene. Ker tega ni 

rešila zakonodaja, je to stvar, 

ki jo mora rešiti lokalna sku-

pnost oziroma ustanovitelji-

ca zavoda.

Odlok o ustanovitvi podje-

tja Javne službe, d. o. o., Ptuj, 

so sprejeli po skrajšanem 

postopku. Med dejavnosti so 

uvrstili tudi turizem, ker so 

ugotovili, da se jim ustanovi-

tev novega ptujskega turistič-

nega podjetja po zakonu o 

javno-zasebnem partnerstvu 

ne bo izšla.

Pri delovnem gradivu odlo-

ka o razglasitvi nepremičnih 

kulturnih spomenikov lokal-

nega pomena na območju 

MO Ptuj je bil Emil Mesarič 

(LDS) mnenja, da ne bi kaza-

lo »razširjati obstoječe arheo-

loške zgodbe«, Milana Petka 

(SDS) je zanimalo, kaj se skri-

va pod nazivom »arheološki 

spomenik Grajena«, ker bi ga 

na Grajeni morali poznati, če 

gre za spomenik. Dr. Marjan 

Janžekovič (SLS) pa je vpra-

šal, ali sta v predlog zavarova-

nja vključeni tudi dve parceli 

pri vodnem gradu Ristovec, 

ki prej nista bili vključeni in 

na katerih poteka gradnja.

Brezplačnega 
15-minutnega 
parkiranja ne bo

Mestni svetniki so se 29. 

septembra seznanili tudi z 

osnutkom odloka o spremem-

bah odloka o ureditvi cestne-

ga prometa na območju MO 

Ptuj. Ker zakon o varnostni 

cestnega prometa dovoljuje 

promet s kolesi v območjih 

za pešce, bo poslej tako tudi 

na Ptuju, čeprav naj bi kole-

sarji vozili na teh območjih 

tako, da ne bodo ogrožali pe-

šcev oziroma le s hitrostjo 10 

km na uro. Vožnja z motorni-

mi vozili, traktorji in kolesi z 

motorjem na območju za pe-

šce pa je dovoljena stanoval-

cem s stalnim prebivališčem, 

družbam, obrtnikom, samo-

stojnim podjetnikom in dru-

štvom, če imajo zagotovljen 

prostor za parkiranje vozil 

na dvoriščih ali v garažah 

na lastnem funkcionalnem 

prostoru znotraj območja za 

pešce. V MO Ptuj pa ne bo 

brezplačnega 15- minutne-

ga parkiranja vozil v modri 

coni za potrebe opravljanja 

dejavnosti kot tudi ne za sta-

novalce in druge občane, ker 

to naj ne bi bilo izvedljivo 

oziroma je že s sedanjo mo-

difikacijo možno parkomate 

v modri coni naravnati tako, 

da se lahko izvede parkiranje 

tudi za krajši čas, za to pa je 

tudi cena nižja. Najmanjša 

možna plačilna enota na ob-

stoječih parkomatih je deset 

centov, najmanjši možni čas 

parkiranja pa deset minut. To 

naj bi se uredilo z aneksom 

h koncesijski pogodbi. Ena-

ko tudi parkiranje za krajše 

obdobje na parkirišču Lack-

ova za potrebe opravkov na 

ptujski pošti. Preučuje pa se 

tehnična izvedljivost uvedbe 

enkratne magnetne kartice 

z omejeno veljavnostjo za 

vstop v območje za pešce za 

potrebe porok. Ena od nalog 

za bodočnost je tudi označba 

kolesarskih stez na območju 

za pešce.

Na 21. seji so mestni svetni-

ki potrdili tudi občinski pro-

gram varnosti MO Ptuj. Pri 

občinskem programu varstva 

okolja za MO Ptuj sta največ 

razpravljala Vlado Čuš (Ze-

leni Ptuja) in dr. Marjan Jan-

žekovič (SLS). Vlado Čuš se 

med drugim zavzema za to, 

da bi imel Ptuj stalno merilno 

mesto za merjenje kakovosti 

zraka, problem je tudi smrad, 

prav tako sevanje, saj se da-

nes ne ve, kakšnemu sevanju 

smo izpostavljeni. MO Ptuj pa 

bi se morala izreči tudi o tem, 

ali bo območje brez gensko 

spremenjenih organizmov. 

Prav tako bi morala imeti 

jasna stališča glede javnega 

prometa v mestu. Dr. Marjan 

Janžekovič pa je okrcal javno 

razgrnitev tega za vse izre-

dno pomembnega dokumen-

ta v času dopustov. Opozoril 

pa je na nekatere zastarele 

zadeve v dokumentu, kot ko-

lobar, ki je danes bistveno 

drugačen kot nekoč, tudi far-

ma bekonov Draženci, ki je 

razseljena, ne more biti več 

eden od povzročiteljev smra-

du. Janeza Rožmarina (N.Si) 

pa skrbijo vse te silne antene 

na silosu PS Perutnine, saj jih 

je iz dneva v dan več.

Javno razpravo o občin-

skem programu varstva oko-

lja za MO Ptuj so podaljšali.

Znova so imeli na dnev-

nem redu tudi dva dokumen-

ta za Potrčevo cesto, ki jo 

bodo obnovili z evropskim 

denarjem in za katero naj bi 

že imeli gradbeno dovoljenje, 

če se ne bi zatikalo pri soglas-

jih občanov pri gradnji; ti so 

jih sicer že podpisali, niso pa 

notarsko overjena.

Milanu Fakinu še 
drugič soglasje

V nadzorni svet podjetja 

Javne službe, d. o. o., Ptuj, so 

imenovali Marijo Magdalenc, 

kot predstavniki MO Ptuj 

bodo v svetu Pokrajinskega 

muzeja Ptuj delovali Milan 

Čuček, Jože Glazer, Peter 

Pribožič in dr. Marjan Janže-

kovič. Ptujski mestni svetniki 

so soglašali tudi s predlogom 

komisije za mandatna vpraša-

nja, volitve in imenovanja, ki 

jo vodi Jože Glazer, podali so 

pozitivno mnenje k imenova-

nju Milana Fakina, profesorja 

proizvodno-tehnične vzgoje 

in matematike ter dipl. ing. 

strojništva, za ravnatelja OŠ 

Breg. V odprtem roku se je 

na razpis prijavilo sedem 

kandidatov. Sicer pa je Milan 

Fakin pozitivno mnenje MO 

Ptuj k imenovanju za ravnate-

lja OŠ Breg prejel že 18. junija 

lani ob prijavi na razpis v letu 

2007, a se je postopek imeno-

vanja novega ravnatelja moč-

no zavlekel. V inšpekcijskem 

postopku, ki ga je zoper OŠ 

Breg uvedel inšpektorat RS 

za šolstvo in šport na podla-

gi pisne pobude, pa je bilo 

ugotovljeno, da pri volitvah 

članov sveta šole in postopku 

imenovanja ravnatelja niso 

bile ugotovljene formalne 

nepravilnosti in kršitve.

Največ svetniških vprašanj 

se je tokrat nanašalo na deli-

tev sredstev škode, na oblju-

bljenih 220 evrov po oško-

dovancu oziroma prijavitelju 

škode. Še vedno pa tudi ni 

vseh oziroma zadovoljivih od-

govorov na vprašanja, ki jih 

je svetnica SDS Silva Fartek 

postavila na sejah mestnega 

sveta v zvezi z gradnjo infra-

strukture na območju četrti 

Breg-Turnišče. Zato civilna 

iniciativa s tega območja zah-

teva, da se na naslednjo sejo 

sveta četrti povabita tudi žu-

pan MO Ptuj in predstavnik 

Perutnine.

Iz poročila o delu Revivisa 

izhaja, da uspešno potekajo 

postopki za ustanovitev nove 

visoke šole. Ptujski župan pa 

je svetnike seznanil tudi s 

tem, da bo letošnja Maistrova 

proslava na Ptuju, so jih ob-

vestili iz komisije državnega 

protokola.
MG

Ptuj � 21. seja mestnega sveta

Do novega direktorja gledališča že z novimi merili
Ptujski mestni svetniki so se 29. septembra sestali na 21. seji. Razpravljali so o osemnajstih točkah dnevnega reda z nekaterimi podtočkami.
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Foto: Črtomir Goznik

Most za pešce čez Dravo bodo obnovili, za celovito obnovo lesene ograje bo šlo iz proračuna kar 75 
tisoč evrov; sredstva so zagotovili z drugim rebalansom.

Foto: Črtomir Goznik

Ana Strelec Bombek je nova vršilka dolžnosti direktorja javnega zavoda Mestno gledališče Ptuj za 
dobo največ šest mesecev.



Zase pravi, da je dokaj am-

biciozen, a realen. Vedno je 

pripravljen pomagati, večni 

optimist v stilu »vse se da«, 

timski človek, ki tudi svoj 

najnovejši dosežek deli s 

celotno ptujsko ekipo, ker 

mu brez njih ne bi uspelo. 

Verjame v duh prijateljstva, 

sodelovanja, pogovora, iskre-

nosti. Predvsem pa ne stavi 

na politične igrice, politiko 

vidi drugače, ne samo v glasu 

ljudstva, ampak v glasu neko-

ga, na katerega se lahko ljudje 

zanesejo. Dejan Levanič je 

tudi zelo ponosen mladi očka 

sedemmesečne hčerke.

»Rezultat volitev je zagoto-

vo prijetno presenečenje za 

vse. Povedati moram, da smo 

pričakovali dober rezultat, 

da se je vse tako izšlo, pa je 

tudi rezultat preteklega dela 

v lokalni in nacionalni poli-

tiki. Zelo sem vesel, da nam 

je uspelo dobiti poslansko 

mesto, prinaša pa to tudi veli-

ko odgovornost za naprej,« je 

bil kratek komentar novega 

poslanca državnega zbora iz 

Ptuja Dejana Levaniča.

Že v predvolilnem obdo-
bju ste poudarjali, da Ptuj 
potrebuje poslanca.

»Res je. Še danes sem pre-

pričan, da smo nekaj prilo-

žnosti v preteklosti izgubili. 

Ptuj si gotovo zasluži več, 

prepričan sem bil, da potre-

bujemo poslanca. Ne glede 

na to, kdo bi bil izvoljen, iz 

katere opcije, bi bilo zelo 

pomembno, da sodeluje z 

lokalnim okoljem. To bo tudi 

prioriteta, povezati lokalno 

okolje z nacionalno politiko 

in poskušati pripeljati vse ra-

zvojne projekte, ki so dobri 

za nas, za okolje, predvsem 

pa poslušati predloge tistih, 

ki so ostali zunaj parlamenta, 

tudi drugih strank.«

Pri vas gre za neke vrste 
meteorni politični vzpon, 
v zelo kratkem času ste 
postali poslanec državne-
ga zbora. Kaj vam to po-
meni?

»Veliko. To je priznanje, ki 

pa ga je potrebno jemati tudi 

z malo rezerve. Želim ostati 

na realnih tleh, v začetni fazi 

se želim najprej spopasti z 

novim področjem delovanja, 

predvsem pa ne ostati pasi-

ven, ne želim delati na kratek 

rok. Moj cilj je zagotovo dol-

goročno ostati v politiki ozi-

roma na področju, kjer bomo 

lahko kaj dobrega naredili. 

Idej je veliko, predlogov še 

več, zdaj pa bo čas, da preide-

mo od besed k dejanjem.«

Pomeni, da boste dali 
prednost politiki pred po-
klicno kariero?

»To bomo še videli. Verja-
mem pa, da je lahko politika 
čisto nekaj drugega, kar po-
znamo danes. Današnja po-
litika se vse preveč ukvarja 
sama s seboj, pozablja na po-
trebe ljudi. Vsebini se ne po-
sveča dovolj pozornosti, bolj 
je pomembno to, kdo bo na 
volitvah dosegel največ gla-
sov. To je potrebno spreme-
niti, spremeniti je potrebno 
politično kulturo, potrebno 
jo je dvigniti na višjo raven, 
navsezadnje poslanke in po-
slanci dajejo nek zgled tistim, 
ki jih velikokrat gledajo po te-
leviziji. Marsikdaj je politika 
s svojimi potezami odgnala 
ljudi od volišč, saj mislijo, da 
so vsi enaki, vse je isto, zato je 
toliko večja odgovornost na 
nas, da to spremenimo. Dali 
bomo vse od sebe, verjamem, 
da ljudi ne bomo razočarali. 
Če pa nam kdaj ne bo uspelo, 
bomo stopili pred njih in jim 
to tudi iskreno povedali.«

MG
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Ptuj � Dejan Levanič, najmlajši poslanec državnega zbora

Lokalno politiko povezati z nacionalno
Poslanec Ptuja, 10. volilnega okraja 8. volilne enote, je postal 27-letni Dejan Levanič, profesor sociologije in filozofije, ki ima pri tej staro-
sti že zavidljivo politično kilometrino, deset let aktivnega političnega delovanja, ki ga je začel še kot dijak. 1. oktobra se mu je izteklo leto 
pripravništva v kadrovski službi Taluma. Lahko bi rekli, da se mu je vse uskladilo, dobro izteklo.

Zadeva sicer ni nič novega, 

saj so bile koncesije za dimni-

karske storitve s strani drža-

ve podeljene že precej časa 

nazaj in občine, ki so si svoje 

dimnikarje izbrale že prej, so 

imele po uvedbi koncesij ve-

liko manj težav kot tiste (med 

katerimi je tudi Podlehnik), 

ki jim je dimnikarsko pod-

jetje pač določila država. Za 

Podlehnik ima tako koncesijo 

hajdinsko podjetje Kaminko 

Konjiček Pušnik. To pa v pra-

ksi pomeni, da so se ljudem 

na vratih prikazali povsem 

neznani obrazi in jim dali ve-

deti, da je zdaj po zakonu pač 

treba redno čistiti dimnike 

in opraviti še druge storitve, 

za kar je seveda treba krepko 

plačati. In pritožbe občanov 

so začele romati na naslove 

svojih predstavnikov – sve-

tnikov ter na urad župana.

Tudi na seji je bilo iz besed 

in vprašanj svetnikov, ki so jih 

zastavili predstavniku konce-

sionarskega podjetja Borisu 

Konjičku razbrati točno to. 

Župan Marko Maučič je sicer 

najprej pojasnil, da koncesije 

ni podelila občina, ampak dr-

žava oz. okoljsko ministrstvo 

že konec leta 2006, nato pa 

so svetniki najprej povedali, 

da se jim zdijo računi za opra-

vljene storitve hudo visoki, 

še zlasti, ker gre za občino z 

veliko socialno ogroženimi 

družinami ali posamezniki; 

nadalje jih je zanimalo, zakaj 

mora priti dimnikar dvakrat, 

in sicer enkrat opravi čišče-

nje, drugič pa meritev, in 

zakaj so prihodi dimnikarjev 

časovno »čudno« razporeje-

ni, saj se vendar ve, da se to-

vrstne storitve opravijo pred 

kurilno sezono in po njej.

Boris Konjiček je na vsa 

vprašanja odgovoril tako, da 

se je hitro pokazala tudi dru-

ga plat medalje. Povedal je na-

mreč, da dimnikarji pridejo k 

hiši dvakrat – enkrat opravijo 

meritev in drugič čiščenje – 
predvsem zato, da izdajo dva 
posamično nižja računa, saj 
se zavedajo, da finančno sta-
nje marsikoga ni ravno zado-
voljivo, da pa zaradi drugega 
prihoda ne računajo potnih 
stroškov: »Za nas bi bilo bolj 
rentabilno, če bi pri enem 
obisku gospodinjstva lahko 
naredili vse naenkrat, vendar 
je to za marsikoga prevelik 
strošek naenkrat. Račun za 
kompletno storitev je na-
mreč 56,40 evra. Zato se pač 
dogovorimo za dva obiska in 
dva računa.«

Svetniki so sicer dali vede-
ti, da je to po eni strani ra-
zumljivo, po drugi strani pa 
dvakratni ali večkratni obiski 
dimnikarjev ljudi spravljajo 
v slabo voljo. Drug razlog 
za negodovanje občanov je 
menda v tem, da dimnikarji 
ne opravljajo več servisa oz. 
potrebnih popravil, pač pa 
samo opozorijo na napake. 
Konjiček je na to odgovoril, 
da bi še kako radi tudi kaj po-
pravili, vendar jim tega zako-
nodaja ne dovoljuje več, zato 
lahko naredijo samo zapisnik 
napak, odpraviti pa jih mora 
uradni serviser, večinoma iz 
podjetja, kjer je kupljena ku-
rilna naprava. Tako nastopa 
dimnikarska služba kot neke 
vrste nadzornik nad servisi.

Debata svetnikov s pred-
stavnikom dimnikarskega 
podjetja se je vlekla kar ne-
kaj časa; med drugim je bilo 
tako ugotovljeno, da je drža-
va predpisala najvišje cene 
storitev (ki bi sicer lahko bile 
tudi nižje pri posameznih iz-
vajalcih), vendar se jih držijo 
načeloma prav vsi izvajalci, in 

da bo zakone pač treba spo-
štovati, pa če so ljudem všeč 
ali ne: torej dimnikarska služ-
ba bo morala in tudi bo svoje 
delo opravljala še naprej, ob-
čani pa bodo morali odpirati 
vrata in plačevati storitve, pa 
če se bodo pri tem držali za 
gumb ali s figo v žepu. Brez 
tega ne bo šlo, Konjiček pa je 
tudi napovedal, da se znajo 
pogoji glede kurilnih naprav 
in pregledov še zaostrovati, s 
čimer se je strinjal tudi župan 
Maučič.

Ostale točke prve popo-
čitniške seje so svetnike za-
poslovale precej manj. Na 
hitro so se namreč seznanili 
s porabo občinskega denarja 
v prvem polletju letošnjega 
leta, pri čemer je župan že 
napovedal nujni rebalans v 
prihodnjih dneh, potem so 
potrdili pravilnik o dode-
ljevanju državne pomoči za 
ohranjanje in razvoj kmetij-
stva, pri čemer so kot naj-
nižjo mejo pomoči določili 
150 evrov, najvišji znesek pa 
ostaja odprt, prav tako so 
podaljšali veljavnost odloka 
o komunalnih prispevkih za 
pol leta, saj Podlehnik tako 
kot večina drugih občin še 
nima izdelanega programa 
za določitev skupnega ko-
munalnega prispevka. Sle-
dnji je sicer v pripravi in ga 
bo občinski svet pregledal v 
prihodnjem obdobju. Kot je 
povedal tajnik občinske upra-
ve Miran Krajnc, pa bo spre-
jetje takšnega odloka veliko 
finančno breme za vsakega 
novograditelja, saj bodo cifre 
glede na zahtevane postavke 
obupno visoke.

SM

Podlehnik � Z zadnje seje občinskega sveta

Dimnikarske težave
Podlehniški občinski svet je na seji minuli teden največ pozornosti namenil opravljanju di-
mnikarskih storitev v občini. Razlog za to so bile po besedah župana številne pritožbe obča-
nov tako glede cene kot glede dela dimnikarjev na terenu.

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Levanič: »Ne stavim na politične igrice ...«

Foto: OM

Medtem ko je včasih veljalo, da so dimnikarji prinašali srečo, le za gumb se je bilo treba prijeti, 
danes velja, da prinašajo jezo, ljudje pa se morajo prijeti za denarnico …



Predlog za to, da bi se na 

Ptuju srečali predstavniki 

najstarejših mest iz vseh dr-

žav, članic EU, je bil podan 

že na lanskem novembrskem 

obisku vlade RS na Ptuju. Pr-

votno so simpozij načrtovali 

maja letos kot enega od do-

godkov v okviru slovenskega 

predsednikovanja svetu EU, a 

so ga zaradi premajhnega od-

ziva prestavili na september 

2008.

Ob županih in drugih pred-

stavnikih starih mest Evro-

pe sta se dogajanja v okviru 

simpozija udeležila tudi dva 

veleposlanika, dr. Jozsef Czu-

kor iz Madžarske in dr. Hans 

Joachim Goetz iz Nemčije, 

ter vodji diplomatske misije 

iz Slovaške dr. Pavel Zatlkaj in 

Rui Almeida iz Portugalske. 

V Mestni hiši na Ptuju je dan 

pred začetkom simpozija ve-

čino udeležencev pozdravil 

ptujski župan dr. Štefan Čelan, 

ki jih je nagovoril tudi na sa-

mem simpoziju.

Ker je vedno manj denar-

ja za vzdrževanje izjemnega 

kulturnega bogastva zgodo-

vinskih mest, je potreba po 

povezovanju vseh, ki sami ne 

zmorejo vzdrževati kulturne 

dediščine, temveč potrebuje-

jo evropsko finančno pomoč, 

izjemno dobrodošla. Na po-

Foto: Črtomir Goznik

Z renesančnimi plesi so udeležence simpozija navdušili člani plesne skupine Društva cesarsko-kraljevi 
Ptuj.

Ptuj � Mednarodni simpozij Stara mesta – skrbi in priložnosti

S kulturno dediščino do večjega blagostanja
Od 25. do 27. septembra so se na Ptuju mudili udeleženci mednarodnega simpozija Stara mesta – skrbi in priložnosti iz najstarejših mest EU ter s Ptu-
jem pobratenih in partnerskih mest. Na njem so govorili o vlogi, ki jo imajo stara oziroma najstarejša mesta pri razvojnih izzivih in priložnostih Evrope 
v duhu drugega programskega sklopa Lizbonske strategije, ko gre za naravno in kulturno dediščino.
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Foto: Črtomir Goznik

V nekdanji jedilnici ptujskega gradu je pismo o nameri podpisalo trinajst županov oziroma pred-
stavnikov mest EU, pobratenih in partnerskih mest. Župana Ptuja in Nagykanizse dr. Štefan Čelan 
in Istvan Marton (na fotografiji) pa sta podpisala tudi sporazum o sodelovanju med mestoma Ptuj 
in Nagykanizsa.

Otvoritev v niz aktivnosti 
ob praznovanju je letos pred-
stavljalo tekmovanje v nami-
znem tenisu, sledilo je tekmo-
vanje v košarki in odbojki in 
se nadaljevalo s tekmovanjem 
v šahu, streljanju z zračno pu-

ško, vlečenju vrvi in v malem 
nogometu za mladince, vete-
rane in člane. Ta konec tedna 
bodo Žetale gostile gozdarsko 
tekmovanje za naslov Grče in 
Grčice in tekmovanje v stre-
ljanju na glinaste golobe.

Sicer pa bodo oktobrska 
dogajanja bolj posvečena 
otvoritvam letošnjih infra-
strukturnih pridobitev v 
občini. Tako bodo najprej 
slovesno odprli nov most 
v Nadolah, sledila bo otvo-

ritev obnovljenega odseka 
regionalne ceste, pločnikov 
in avtobusnega postajališča 
v centru Žetal ter otvoritev 
spominskega obeležja žrtvam 
prve in druge svetovne vojne 
pred pokopališčem.

Seveda tudi oktober ne bo 
minil brez športnih in kultur-
nih prireditev. Med te sodi 
pohod k izviru reke Sotle, 
predavanje o vremenskih po-
javih in vremenu, tradicional-
ni otroški kostanjev piknik ter 
proslava s podelitvijo pokalov 
in priznanj najboljšim članom 
oz. društvom v občini.

Na dan osrednje proslave, 
v soboto, 18. oktobra, bodo 
v avli OŠ Žetale odprli razsta-
vo, na kateri bodo prikazali 
delo domačih organizacij in 
društev, nato pa bo sledila 
slovesnost ob devetem pra-
zniku ter kostanjev piknik. 
Sklepno dogajanje letošnjega 
praznovanja bo v nedeljo, ko 
se bodo zbrali na srečanju sta-
rejši občani, sledilo bo še sre-
čanje haloških frajtonarjev, 
nedeljski večer pa bo name-
njen koncertu tamburaškega 
ansambla Fermata z Dunaja, 
ki bo zaigral v cerkvi Marije 
Tolažnice.

Simona Meznarič

Foto: SM

Letošnji, deveti občinski praznik bodo v Žetalah obeležili tudi z otvoritvami nekaj novih infrastruk-
turnih pridobitev.

Žetale � Številne prireditve ob devetem občinskem prazniku

Žetale praznujejo v času kostanjev
Letos oktobra bodo v občini Žetale z osrednjo proslavo obeležili svoj deveti občinski praznik. Osre-
dnja slovesnost pa bo le vrhunec številnih že tradicionalnih prireditev, ki pod okriljem letošnjega 
praznovanja potekajo že od sredine septembra.

hodu je kulturni turizem, ta 

se dogaja tudi na Ptuju, pri če-

mer pa se mora bolje vključe-

vati v turistično gospodarstvo. 

Tudi Aleš Arih, direktor Pokra-

jinskega muzeja Ptuj, si želi, 

da bi se vsi v Evropi zavedali 

pomena zgodovinskih mest, 

med katera sodi tudi Ptuj.

Lizbonska strategija v svoji 

viziji predvideva, da bo Evrop-

ska unija do leta 2010 postala 

najbolj konkurenčno in dina-

mično, na znanju temelječe 

gospodarstvo na svetu. Ure-

sničevanje te smele vizije te-

melji na štirih programskih 

sklopih, drugi sklop temelji na 

bogastvu naravne in kulturne 

dediščine, ki mora postati sre-

diščna točka gospodarskega 

in družbenega razvoja EU, s 

tem pa bi pridobila tudi večjo 

politično in finančno težo. 

Med deklariranimi vredno-

tami in dejanskim stanjem je 

trenutno velik razkorak, v ra-

zvojnih programih EU se stara 

evropska mesta skoraj ne po-

javljajo. Naravna in kulturna 

dediščina predstavljata po-

membno razvojno priložnost 

na ekonomskem, socialnem, 

okoljskem in etičnem podro-

čju. Na načelni ravni se s temi 

ugotovitvami vsi strinjamo, 

problem pa je, kako to doseči, 

kako preko te dediščine večati 

BDP na prebivalca, se je vpra-

šal tudi ptujski župan. Izvirna 

in originalna ponudba je tista, 

ki bo privabila kapital.

Podpisniki pisma o name-

ri, podpisalo ga je trinajst 

županov oziroma predstavni-

kov mest EU, pobratenih in 

partnerskih mest, šest jih to 

še namerava, ne želijo delati 

vsak zase. Za dosego svojih ci-

ljev želijo izkoristiti obstoječe 

institucije in organizacije, ki 

že delujejo na tem področju, 

kot je Zveza zgodovinskih 

mest Evrope, ki deluje od leta 

1999, vanjo pa je vključenih 

okrog 1000 zgodovinskih 

mest iz 28 držav Evrope. Kot 

je na simpoziju povedal njen 

predsednik Brian Smith, naj 

bi bilo v evropskem prora-

čunu rezerviranega dovolj 

denarja za ohranitev evrop-

ske zgodovinske in kulturne 

dediščine. Uspešnost črpanja 

pa je v veliki meri odvisna od 

medsebojnega povezovanja in 

pripravljenih programov.

S pismom o nameri so se 

udeleženci simpozija na Ptuju 

dogovorili, da bodo ustanovili 

mrežo mest, ki bo predstavlja-

la najpomembnejše naravne 

in kulturne bisere evropskega 

pomena in ki bo odprta za vsa 

najstarejša mesta novih članic 

EU. Svetu Evrope bodo pred-

stavili pomen tovrstne narav-

ne in kulturne dediščine. V 

okviru mreže mest biserov, 

mest evropskega pomena 

bodo organizirali redna letna 

srečanja, na katerih bodo obli-

kovali strateška izhodišča za 

razvojne programe, ki bodo 

omogočali nadaljnji razvoj 

vključenih mest. Mreža bo pri-

pravljala tudi skupne projek-

te, povezane z raziskovanjem, 

predstavitvijo, varovanjem in 

trženjem naravne in kulturne 

dediščine. Prav tako si bodo 

skupaj prizadevali zagotoviti 

politično in strokovno podpo-

ro za stalne vire financiranja 

pri varovanju in razvijanju na-

ravne in kulturne dediščine.

Predstavniki najstarejših 

mest Evrope, ki so se letos 

srečali na Ptuju, se bodo v letu 

2009 dobili v Cetinju v Črni 

gori, torej v državi, ki še ni 

članica EU, leta 2010 pa v dan-

skem mestu Ribe. Srečanje bo 

pripravil sekretariat Združe-

nja zgodovinskih mest.

Udeleženci so bili s simpo-

zijem na Ptuju zelo zadovoljni, 

saj so se Ptujčani z izvedbo in 

organizacijo izredno dokazali, 

navdušil pa jih je tudi Ptuj z 

okolico.
MG



Prireditev je namenjena po-
pularizaciji gojenja buč, nego-
vanja tradicionalnih opravil 
povezanih z bučami in upora-
bi izdelkov iz buč. Zanimivo 
je, da je mogoče na prireditvi 
iz leta v leto, poleg že utečenih 
vsebin in ponudbe, odkrivati 
tudi nove domislice, ki priča-
jo, da uporabnost buč nima 
meja. V podjetju jih letno v 
dišeče olje predelajo okrog 
200 ton. Letošnje leto je bilo 
za pridelovalce zahtevno. Po 

eni strani je bilo ugodno, saj 
je zadostna količina padavin 
omogočala bujno rast, po dru-
gi strani pa je toča številnim 
pridelovalcem uničila pride-
lek, je povedala vodja profi-
tnega centra Oljarne Sonja 
Krabonja. Kljub vsemu je gle-
de zagotovitve zadostnih koli-
čin surovine pomirjena, saj je 
bila lanska sezona obilna, zato 
so si naredili dovolj zaloge.

Številni pridelovalci in lju-
bitelji buč so na prireditveni 

prostor prinesli obilje najra-
zličnejših buč, največja pa je 
zrasla pri Minki Glavač, zelo 
velike buče pa sta pridelali tudi 
Ljubica Puklavec in Pavla Zida-
rič. Najbolj zanimiva pa je bila 
skupina buč v obliki kačjega 
legla, ki je zrasla pri Marti Gre-
gorc. Z bučami so se ukvarjali 
na najrazličnejše načine. Letos 
so prvič uprizorili prave vite-
ške igre z bučami. Nekateri so 
se pomerili tudi v tekmovanju 
trebljenja buč. Najbolj spretna 
je bila Katarina Medik, drugo 

Foto: vki

Na prazniku buč je vedno zelo dobro poskrbljeno tudi za kulinarične 
užitke.

mesto je pripadlo Milici Kova-
čič, tretja pa je bila gospa Ani-
ca iz Ljubljane, ki je to delo to-
krat opravljala prvič in je bila 
že zelo uspešna.

Številni obiskovalci, ki so 
prišli iz vseh koncev Slovenije 
in tujine, so se sladkali tudi z 
dobrotami iz buč, si ogledali 
bogato kulinarično razstavo 
jedi iz buč, bučnih semen in 
bučnega olja, ki so jo pripravi-
le članice TD Središče in zapo-
sleni v oljarni. Pekli so krasne 
palačinke z bučno marmelado, 

ponujali karamelizirane buč-
nice, slaščičarna pri Rupertu 
pa je ponujala bučni sladoled, 
ki je vedno prava poslastica za 
obiskovalce. Članice TD Sre-
dišče so skuhale dobro bučno 
juho, spekli pa so tudi preko 
100 jajčk na bučnem olju.

Prireditev sta skupaj orga-
nizirali Turistično društvo 
Središče in Jeruzalem Ormož 
SAT, d. d., Oljarna. V pestrem 
programu so se zvrstili Godba 
na pihala Središče, KD Obrež 
s folklorno skupino in ljudski-
mi pevci, KD Miklavž s folklor-
no skupino in pevci, skupina 
Zrelo klasje. S humorističnim 
nastopom pa so sodelovale 
skupine iz Vitomarcev, Mi-
klavža in Sv. Tomaža. Zapeli 
so tudi pevci mešanega zbora 
iz sosednje Hrvaške, člani slo-
venskega kulturnega društva 
Bazovica iz Reke. V spremstvu 
članov TD Kog je prireditev 
obiskala in obiskovalce poz-
dravila tudi prva vinska kralji-
ca s Koga Mateja Prapotnik.

Predstavili so se tudi različ-
ni rokodelci s svojimi izdelki, 
vabilu TD Središče za sodelo-
vanje pa so se odzvali prijate-
lji iz številnih sorodnih dru-
štev – TD Selnica ob Dravi, 
TD Studenci, TD Mislinja, TD 
Šmartno pri Slovenj Gradcu, 
TD Pragersko in PD Janeza 
Trstenjaka iz Huma, kulturno-
prosvetna društva.

Dragica Florjanič, ki je mo-
tor prireditve, je hvaležna tudi 
vrtcu in šoli za sodelovanje, 
rada pa bi spodbudila krajane, 
da bi v tem jesenskem času 
ves kraj živel z bučami, da 
bi jih pokazali, več postavili 
pred svoje domove in obisko-
valcem še bolj sporočali, da so 
buče del tukajšnjega življenja, 
da dajejo dodaten prihodek 
marsikateri družini, da so lah-
ko okusen obrok in prekra-
sen jesenski okras. V oljarni, 
h kateri spada tudi sušilnica 
in mešalnica krmil, je zaposle-
nih 14 delavcev.

Viki Klemenčič Ivanuša

Namreč: na že na hitro skli-
cani seji konec avgusta, kjer 
so se svetniki dobili že zgodaj 
zjutraj, je direktorica občin-
ske uprave Darinka Ratajc 
(kot je razvidno iz zapisnika 
seje) povedala, da je občina 
po neurju v skladu z navodi-
li prijavila škodo na skupno 
173 objektih, ki jo je prijavilo 
38 oškodovancev. Po vnosu 
podatkov v aplikacijo Ajda je 
ta škoda ocenjena na 370.000 
evrov. Ratajčeva je ob tem še 
povedala, da je bilo občini 
Videm iz državne blagajne 
za posledice neurij v juliju in 
avgustu nakazanih skupno 
49.110 evrov in da se bodo ta 
sredstva namenila za odpra-
vo škode na javnih objektih 
in cestah oz. infrastrukturi.

Na septembrski seji je bilo 
Kirbišu še pojasnjeno, da bo 
občina iz tega denarja porav-
nala tudi račune za porablje-
no folijo. Do sem vse lepo in 
prav, vendar je Kirbiša zani-
malo, ali bodo tudi v občini 
Videm kaj denarja razdelili 
prizadetim občanom. Res, da 
nihče ni utrpel »gromozan-
ske« škode, pa vendar je, kot 

je še povedal Kirbiš, praksa 
ostalih občin, da bodo s tem 
denarjem pomagale svojim 
ljudem. Na to vprašanje pa či-
sto jasnega odgovora ni bilo; 
namesto tega je direktorica 
občinske uprave povedala, 
da so bila prejeta sredstva 
občini Videm nakazana zara-
di škode tako julijskega kot 
avgustovskega neurja in ne 
samo avgustovskega, in če-
prav je Kirbiš temu pojasnilu 
nasprotoval, je direktorica 
svoje pojasnilo utemeljila z 
zapisnikom avgustovske seje.

Res od države nič za 
občane?

No, po podatkih Uprave RS 
za zaščito in reševanje in ki 
so bili poslani na vlado pred 
sprejetjem sklepa o pomoči 
(18. avgusta), je občina Videm 
takrat prijavila škodo na 70 
stanovanjskih stavbah, 85 go-
spodarskih objektih, eni šoli 
(oz. vrtcu) in na dveh drugih 
javnih objektih. Glede na kri-
terije, ki jih je izbrala vlada za 
prvo pomoč občinam, je za 
vsak prijavljen stanovanjski 

objekt nakazala po 400 evrov 
pomoči, za vsak gospodarski 
objekt 200 evrov pomoči, za 
šole nič, za vsak objekt pa 
2000 evrov pomoči. Skupno 
je tako občina Videm zgolj za 
posledice avgustovskega ne-
urja prejela točno in okroglih 
49.000 evrov!

Res je sicer, da cifra ni 
velika, vendar pa je bila na-
kazana zgolj za avgustovsko 
neurje na podlagi prijavljene 
škode (večinoma, razen 4000 
evrov) na zasebnih gradnjah. 
Res je tudi, da se s tem de-
narjem ne da veliko narediti, 
vendar pa bi bilo pošteno, da 
se občinskemu svetu predoči 
sklep, po katerem bo pač vsa 
pomoč namenjena za popra-
vilo cest in da občani pač ne 
bodo deležni nekaj fičnikov, 
ki jim niti bistveno ne more-
jo pomagati pri morebitnih 
sanacijah. Tako bi bila zadeva 
jasna in čista, izognili bi se 
nepotrebnemu nezaupanju 
občinskih svetnikov, pa tudi 
vprašanjem in govoricam 
(prizadetih) občanov, zakaj 
ne dobijo niti evra za pomoč.

SM

Središče ob Dravi � Dan odprtih vrat Oljarne Jeruzalem Ormož SAT

Tradicionalni praznik buč
V Oljarni v Središču ob Dravi so v soboto ponovno odprli svoja vrata številnim obiskovalcem od blizu 
in daleč, saj je na njihovem dvorišču potekala priljubljena jesenska prireditev Praznik buč. Tradicija 
proizvodnje bučnega olja v Središču ob Dravi sega v začetek 20. stoletja, kar dokazuje, da prežive-
tje tradicionalnih panog omogoča le tradicija, združena s kvaliteto.

Videm � Ob robu seje občinskega sveta

Kam bo šlo 49.000 
evrov državne pomoči
Eno zanimivejših vprašanj na minuli seji videmskega občinskega sveta je 
bilo vprašanje Franca Kirbiša starejšega, kako bo občina razdelila denar 
iz naslova prve pomoči države za avgustovsko neurje. Odgovor je bil sicer 
pričakovan, pa vendarle je težko reči, da tudi jasen.
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Bilo je na pretek zanimivih in tudi debelih buč.

Foto: vki

Veliko zanimanja so poželi tekmovalci, ki so se pomerili v treblje-
nju buč.

Ob kmetijski trgovini v 
sklop centra spadajo še ben-
cinski servis, odkupno mesto 
za žita in skladiščni ter zunanji 
pokriti prostori. V kmetijskem 
centru bo zaposlenih pet de-
lavcev, njihova ponudba pa 
zajema kmetijski in gradbeni 
material, traktorje in njihove 
priključke, odkup žita in pro-
dajo goriv. Naložba je vredna 
1,2 milijona evrov.

Kot je na slavnostni otvori-
tvi povedal predsednik uprave 
Skupine Panvita Dejan Židan, 
gre za pomembno pridobitev 
v tem predelu severovzhodne 
Slovenije. Skupina Panvita po-
meni več kot 1100 družinskih 
kmetij s celotnega območja 
Prekmurja in Prlekije. Njena 
dolžnost je, da svojim partner-
jem – družinskim kmetijam 
– nenehno zagotavlja trden 
in dinamičen razvoj. »Del teh 
namer je z otvoritvijo tega 
centra tudi uresničenih,« je 
poudaril Židan.

Direktor družbe Panvita Zr-
novit Andrej Serdt je ob otvo-
ritvi centra napovedal odpi-
ranje podobnih kmetijskih 
centrov tudi v prihodnje. Pri-
hodnje leto se načrtuje izgra-

dnja treh poslovnih objektov 
s podobnim programom, kot 
je v Žihlavi. Slovesnosti v Ži-
hlavi se je udeležil tudi župan 
občine Sveti Jurij ob Ščavnici 
Anton Slana (na posnetku, 

skupaj s predsednikom upra-
ve Skupine Panvita Dejanom 
Židanom in direktorjem druž-
be Panvita Zrnovit Andrejem 
Serdtom).

Niko Šoštarič

Žihlava � Panvitin kmetijski center

Naložba vredna 1,2 
milijona evrov
V Žihlavi, naselju, ki sodi v občino Sveti Jurij ob Ščavnici, je bilo minuli 
ponedeljek živahno. Slovesno so namreč odprli že tretji Panvitin kmetijski 
center, ki obsega 3120 kvadratnih metrov površin.

Foto: NŠ



Galantni Fredi ji je prepu-

stil besedo, da se je predsta-

vila prva. Čeprav se najraje 

predstavlja skozi karikaturo, 

je tokrat morala govoriti malo 

več kot običajno. S karikaturo 

se ukvarja osemnajst let, zače-

la je, ko je še delala v Iskri kot 

konstrukterka in oblikovalka 

embalaže. Plača je bila slaba, 

začela je razmišljati o tem, za-

kaj je sploh hodila v šolo in se 

učila risati. Malo zlobe pa je v 

njej že od nekdaj, pove. Gle-

dala je Jurijevo karikaturo v 

Delu in si dejala: če zmore on, 

bo zmogla tudi sama. Prve ka-

rikature je narisala za Primor-

ske novice, za vsak primer, če 

ji ne bi šlo. Pa je šlo, začela jih 

je pošiljati tudi drugim časo-

pisom. Za razumevanje dela 

karikaturistke je uporabila 

kar besede Marka Twaina, ki 

je dejal, da je biti karikaturist 

najbolj enostavna stvar na sve-

tu, poznati moraš vsaj malo 

zunanjo politiko, notranjo 

politiko, gospodarstvo, moraš 

biti načitan, znati risati in mo-

raš imeti smisel za humor. To 

bi bila tudi neka definicija ka-

rikature. To, kakšna bo karika-
tura, je vselej prepuščeno njej 
sami, pravi, z uredništvom se 
o tem ne dogovarja, ker manj 
kot jih sliši, boljše je.

Milan Fridauer – Fredi je 
aforist, morda bi bil romano-
pisec, pa je zato preveč len, 
pravi, četudi se da roman na-
pisati tudi v enem stavku, v 
aforizmu. Haložan iz Gruškov-
ca pri Cirkulanah aforizme 

piše že dolgo, prihodnje leto 
pa bo dvajset let, odkar jih je 
začel objavljati v časopisih v 
Sloveniji in tudi na tujem ter 
v drugih medijih. Ko je bil še 
srednješolec, je veliko časa 
preživel na travniku v Mo-
škanjcih, na letališču, zanima-
le so ga različne stvari. Zdaj pa 
ga morajo zanimati tiste stva-
ri, s katerimi se strinja njego-
va boljša polovica. Sicer pa je 

kot aforist vedno bolj ali manj 

kratek.

Po uvodu, v katerem sta 

se Aljana in Fredi na kratko 

predstavila, Aljana je s seboj 

prinesla tudi nekaj svojih ka-

rikatur, Fredi je prebral ne-

kaj svojih aforizmov, je stekel 

sproščen pogovor, ki je odkril 

še marsikaj zanimivega iz nju-

nega življenja in ustvarjanja, 

ki zahteva pozorno spremlja-

nje vsakdanjega dogajanja na 

različnih področjih, da je mo-

goče pribiti žebljico na pravo 

mesto.

V kulturnem programu so 

tokrat nastopili učenci zaseb-

ne glasbene šole iz samostana 

sv. Petra in Pavla.
MG

Maja letos so turistični po-

nudniki, skupaj devetnajst, 

napisali protestno pismo gle-

de prometne signalizacije, v 

katerem so ugotavljali, da ta 

ni skladna z nobeno strate-

gijo razvoja in pospeševanja 

turizma na Ptuju, kvečjemu jo 

zavira oziroma omejuje. Pro-

testnike sicer veseli, da se na 

tablah pojavljajo vsaj Terme 

Ptuj, vendar Terme Ptuj niso 

edini turistični subjekt Ptuja, 

res pa je, da so osrednji. Ni ra-

zumljivo, da je doslej opazna 

in prepoznavna veduta Ptuja 

ostala skrita, turisti so vodeni 

do Puhovega mostu, potem 

pa prepuščeni sami sebi. V 

zadnjem času spremenjena in 

zamenjana prometna signa-

lizacija usmerja ves promet, 

tovorni in osebni, na Puhov 

most, s tem pa mimo mesta. 

Dilem o tovornem prometu 

ni, tega je potrebno preusme-

riti na ta most, ne morejo pa 

se strinjati, da bi nova signa-

lizacija preusmerjala mimo 

Ptuja turistični promet. Mag. 

Janko Širec, vodja oddelka 

za gospodarske javne služ-

be, investicije, kakovost in 

gospodarstvo MO Ptuj, je po 

majskem protestu predstav-

nikov ptujskega turističnega 

gospodarstva povedal, da se 

v Mestni hiši na Ptuju zave-

dajo, da je označitev središča 

MO Ptuj na vpadnici v mesto 

s strani Maribora in Slovenske 

Bistrice neustrezna. Že po za-

ključeni postavitvi prometne 

signalizacije so ugotovili, da 

ni najboljše zasnovana. S temi 

ugotovitvami so seznanili tudi 

na Direkciji RS za ceste in 

DDC ter jih pozvali, da se pro-

metne table čim prej dopol-

nijo z ustreznimi oznakami 

posameznih subjektov, ker se 

z napačnim usmerjanjem po-

tencialnih obiskovalcev Ptu-

ja škoda povzroča vsem. 18. 

septembra so se v Mestni hiši 

na Ptuju sestali predstavniki 

MO Ptuj, interese turističnih 

ponudnikov je zastopal Peter 

Vesenjak iz Mitre, in predstav-

nica DDC. Dogovorili so se, da 

se na vseh vpadnicah v mesto 

Ptuj dopolnijo že postavljene 

table z usmeritvami, prav tako 

pa postavi dodatna turistična 

signalizacija (velike rjave ta-

ble) na vpadnicah v mesto in 

tudi na sami avtocesti. 

O turističnih tablah oziro-

ma turističnem označevanju 

Ptuja smo te dni spraševali 

tudi ptujskega župana dr. 

Štefana Čelana, ki je povedal: 

»Velja se spomniti, da so po-

tekale številne razprave, usta-

novljene so bile celo civilne 

iniciative, ki so zahtevale, da 

se z izgradnjo Puhovega mo-

stu spremenijo tudi prome-

tni tokovi skozi mesto Ptuj. 

Na podlagi teh iniciativ smo 

v MO Ptuj skupaj z Direkcijo 

za državne ceste uredili ustre-

zno prometno signalizacijo, 

ki skrbi za preusmerjanje 

prometa na Puhov most. Do-

brega pol leta po ureditvi te 

signalizacije pa so se pričele 

pojavljati druge civilne inici-

ative, ki so ugotovile, da je s 

takšnim načinom usmerjanja 

prometa povzročena celo go-

spodarska škoda. Na podlagi 

tovrstnih nasprotnih stališč 

smo v MO Ptuj vendarle po-

skušali najti ustrezne rešitve. 

Z DDC in predstavnikom turi-

stičnega gospodarstva Petrom 

Vesenjakom, smo sedaj do-

končno uskladili vse želje in 

potrebe. Do konca letošnjega 

leta bomo dobili dopolnjeno 

in spremenjeno signalizacijo. 

Upam, da ne bomo na to priče 

tretjim civilnim iniciativam.« 

Peter Vesenjak pa je pove-

dal, da so predstavniki zainte-

resirane javnosti starega me-

stnega jedra (hotelirjev, go-

stincev, Pokrajinskega muzeja 

Ptuj, trgovcev ...) v dogovoru 

z MO Ptuj pripravili strokov-

ni predlog za označevanje in 

usmerjanje v okviru prome-

tnega režima ob vhodih v me-

sto Ptuj po državnih cestah in 

tudi predlog za označevanje 
in usmerjanje v mesto Ptuj 
na avtocesti. Poslali so ga MO 
Ptuj, kot skupen predlog pa 
ga naslavljajo na Direkcijo za 
državne ceste. »Naš predlog 
je skladen s pravilnikom o 
prometni signalizaciji, tudi 
za označevanje neprometnih 
vsebin, tako da pričakujemo, 
da se bo to označevanje in 
usmerjanje v prometu uredilo 
v najkrajšem možnem času, 
na logičen način, tako da se 
bodo dohodi v mesto Ptuj in 
njegova ponudba označila v 
interesu celega mesta oziro-
ma vseh ponudnikov, ki na 
tem območju delujejo,« je še 
povedal Vesenjak. 

Manjše turistične table naj 
bi stale okrog tisoč evrov, ve-
čje, ki bodo stale na avtoce-
stah, pa bodo stale okrog pet 
tisoč evrov ena. Financiranje 
turističnih tabel bo še potreb-
no doreči, sodelovala bo tudi 
občina, rumene table pa so 
breme držav. Ko bo predlog 
za označevanje in usmerjanje 
v mesto Ptuj potrjen tudi v 
državi, to naj bi se zgodilo v 
kratkem, tako so vsaj obljubili, 
naj bi se tudi pristopilo k spre-
minjanju sporne prometne si-
gnalizacije, tako da bi do kon-
ca leta zadeva lahko bi urejena 
v zadovoljstvo vseh.

MG
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Ptuj � Prometna signalizacija – nadaljevanje zgodbe

Prometne table bodo poslej usmerjale na Ptuj
Septembrski sestanek v Mestni hiši na Ptuju je napovedal zamenjavo sporne prometne signalizacije, ki trenutno še vodi mimo Ptuja. Postavili pa bodo 
tudi nekaj novih turističnih (rjavih) tabel za Ptuj.

Ptuj � Upokojenski četrtek z Aljano in Fredijem

Razgalila sta se karikaturistka in aforist
V Park hotelu na Ptuju so se ptujski upokojenci in drugi redni udeleženci projekta DU Ptuj Četrtki na Ptuju 25. septembra srečali z aforistom Milanom 
Fridauerjem – Fredijem in njegovo življenjsko spremljevalko, karikaturistko Slovenskih novic Aljano Primožič. Pred dobrim letom sta si ustvarila sku-
pno domovanje v Halozah, kjer se je Fredi rodil; Aljana je Gorenjka iz Kranja.

Foto: Črtomir Goznik

Sporno prometno signalizacijo, ki vodi sedaj mimo Ptuja, bodo do konca leta uredili, tako bo veduta 
Ptuja znova vidna.

Foto: Črtomir Goznik

V kulturnem programu so nastopile mlade violinistke iz zasebne glasbene šole v samostanu sv. Pe-
tra in Pavla; spremljala jih je profesorica Veronika Emeršič.

Foto: Črtomir Goznik

Gosta zadnjega četrtka v septembru sta bila aforist Milan Fridau-
er – Fredi in karikaturistka Aljana Primožič.



V Sadjarstvu Jeruzalem Or-
mož VVS v Ivanjkovcih so se 
letos prepričali, da bo vreme 
vedno bolj muhasto in ne-
predvidljivo ter da nas bodo 
vedno bolj obiskovala neurja, 
saj so letos škodo po toči pri-
javili kar devetkrat. Toča pa je 
klestila še bolj pogosto, saj je 
vsakič niti niso takoj opazili, 
zlasti, če je padala ponoči. Na 
njihovih 130 hektarjih rodnih 
površin se bohotijo jabolka, 
razporejena pa so  na štirih 
lokacijah – v Ivanjkovcih, Sav-
cih, Miklavžu ter na Libanji. 
Letno se pridela okrog 4000 
ton jabolk sort jonagold, ida-
red, elstar, zlati delišes,gala, 
braeburn in fuji. Nekaj hek-
tarjev imajo tudi višenj, ki pa 
se jim slabo piše, saj jih letos 
niso niti v celoti pobrali in so 
se odločili, da jih bodo izkr-
čili. Ohraniti nameravajo le 
kakšnih 5 hektarjev mladih 
nasadov, ki jih bodo obirali za 
konzum, saj po višnjah za pre-
delavo ni več povpraševanja 
in jih ne odkupujejo. Letos bi 
jih imeli možnost prodati na 
Madžarskem nekje pri ukra-
jinski meji in v Nemčiji, česar 
pa s ceno seveda ne bi bilo 
mogoče pokriti, je povedala 
Keleminova. Sadne sadike 
vzgojijo v domači drevesnici, 
kjer letno vzgojijo 30.000 do 

40.000 sadik. Večino jih posa-

dijo doma, nekaj pa jih proda-

jo v bližnji okolici.

Poškodovanih 
preko 75 % plodov

Letos so pričakovali re-

korden pridelek, ker je bilo 

dovolj dežja in so plodovi de-

beli, tudi kvaliteta bi bila do-

bra, ker so vse leto dobro ob-

vladali bolezni in škodljivce. 

Žalostna bilanca pa je taka: 

»Poškodovanih je preko 75 % 

plodov, ponekod jabolk sploh 

ne bomo pobirali, ker je to-
talka. Rane sorte so že zgnile. 
Za industrijo pa se še nismo 
odločili, ali bi jo obrali ali ne, 
saj prodajna cena ne pokrije 
stroškov, ki jih imamo z obi-
ranjem. Prva ponujena cena 
je bila 5, sedaj je 7 centov, 
obiranje nas stane 6 centov, 
pa je treba jabolka pripeljati 
še iz nasada do skladišča in 
jih odpremiti. Nekaj malega 
bomo morda obrali, morda 
zlati delišes, drugo pa ne.«

V hladilnico so sprva name-
ravali spraviti okrog 900 ton 
jabolk, sedaj pa so se odločili 

za malo več, ker bodo šle v 
hladilnico tudi take, ki imajo 
kakšen udarec. Klasificirali 
pa jih bodo kot drugo kva-
liteto. Zelo težko je namreč 
zagotoviti tako kontrolo, da 
se ne bi nikjer našel noben 
udarec, obiralci težko vse vi-
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Ivanjkovci � Kar devetkrat pod točo

Katastrofa v sadovnjakih
V Sadjarstvu podjetja Jeruzalem Ormož so letos doživeli pravo katastrofo. »Vsako leto so kakšne težave, naša dejavnost nima strehe nad 
glavo in smo izpostavljeni. V sadovnjakih je vsako leto zmrzal, toča, neurje ali pa suša. Nekaj bi bilo mogoče rešiti z mrežami in namaka-
njem, ampak to so vse velike investicije, ki nas še čakajo,« je povedala vodja obrata Mira Kelemina.

Foto: vki

Mira Kelemina je povedala, da je kar 75 % pridelka prizadetega 
od toče.

  9

S 1. januarjem bo lastnik 

programa vložene zelenjave 

in omak, katere proizvodi se 

prodajajo pod blagovnimi 

znamkami Droga, Tomati-

na in Argo, podjetje Orka, 

d. o. o., iz Ljubljane, saj se je 

Droga Kolinska odločila pro-

dati nekatere male programe. 

Orka bo prevzela omenjene 

blagovne znamke in ustrezna 

poslovna sredstva, vključno z 

29 zaposlenimi, ki delajo na 

tem programu. V Drogi Ko-

linski so zadovoljni, da so na-

šli kupca, ki želi nadaljevati 

uveljavljen program. Groga 
Čenčič, direktor Orke, je po-

vedal, da želijo v središkem 

obratu nadaljevati omenjeno 

proizvodnjo in jo razširiti. 

Pri tem se želijo bolj pove-

zati z domačimi pridelovalci 

surovin ter preseči sezonsko 

omejenost proizvodnje in jo 
raztegniti čez vse leto. Kaj do-
sti več ni želel izdati, menda 
pa bo bolj zgovoren, ko bodo 
vidni prvi rezultati.

Orka je poslovna skupna, 
ki od ustanovitve leta 1991 
proizvaja, prodaja in po-
sreduje rešitve z različnih 
specializiranih področij ke-
mijske industrije. Na svoji 
internetni strani pravijo, da 
sledijo poti dinamične rasti 
in ustvarjalne strasti, njihov 
uspeh pa temelji na široki 
ponudbi visoko kakovostnih 
izdelkov, konkurenčnih po-
gojih poslovanja, odlično 
organiziranih transportnih 
poteh, visoko motivirani in 
strokovno usposobljeni ekipi 
zaposlenih, visoki stopnji od-
govornosti do kupcev, doba-
viteljev, poslovnih partnerjev 
in širšega družbenega okolja. 
Poleg družbe Orka v Sloveni-
ji sestavlja Skupino Orka še 
pet družb na trgih Hrvaške 
in Srbije. V letu 2007 je Orka, 
d. .o. o., Slovenija ustvarila 70 
milijonov evrov prihodkov, 
celotna skupina Orka pa 120 
milijonov evrov. V medijih se 

je Orka pojavila letos, ko je na 
tržišče poslala program čistil 
pod imenom Luna. Njihova 
dejavnost ni nujno povezana 
s prehrambeno industrijo, 
vendar direktor Orke Groga 
Čenčič pojasnjuje: »Z novimi 
programi bomo okrepili tržni 
položaj na področju potro-
šnih dobrin, v katerega smo 
vstopili z blagovno znamko 
Luna, in diverzificirali svoj 
portfelj proizvodov.« Obža-
luje sicer, da jim ni uspel na-
kup blagovne znamke Sladki 
prah, ki jo je Droga Kolinska 
skupaj z blagovnimi znamka-
mi Regina, Royal, Kremin, in 
Citronka prodala družbi Dr. 
Oetker Slovenija.

„Pričakujemo lepo priho-
dnost, saj imamo strateško 
izbrane poslovne programe, 
preudarno oblikovan nabor 
produktov in skrbno razpre-
deno prodajno mrežo,“ je še 
mogoče prebrati na spletni 
strani Orke. V ta kontekst od 
nedavno očitno sodi tudi sre-
diška Droga, ki letno predela 
okrog 2500 ton vložene zele-
njave in omak.

Viki Klemenčič Ivanuša

Središče ob Dravi � Obdržali bodo vseh 29 delovnih mest

Gosad dobil novega lastnika
Ponedeljek je bil za zaposlene v središkem obratu Droge Kolinske zelo pomemben, saj so se sre-
čali z novim lastnikom. S tem je negotovosti, v kateri so živeli v zadnjih letih, konec, seveda pa jih 
je zanimalo, kakšno pot bo ubral novi lastnik. Ta se je sestal z njimi in jim predstavil svoje načrte, 
sestal pa se je tudi z županom Jurijem Borkom.

Foto: vki

Delavci upajo, da jim bo novi lastnik prinesel več varnosti.

Foto: vki

Manjše količine jabolk pripeljejo tudi stalni pogodbeni pridelovalci. Na sliki kooperant Žabot iz Ša-
farskega v družbi s komercialistom podjetja Mariom Kurpesom.

dijo. Keleminova pričakuje, 
da bo okrog tretjina jabolk v 
hladilnici pozimi odpadla v 
drugo kvaliteto. Upa pa seve-
da na boljšo prodajo spomla-
di. Kapacitete hladilnice so 
precej velike in jih bodo letos 
uporabljali tudi zasebni pri-
delovalci, od katerih so imeli 
nekateri rekordno letino.

Večina jabolk iz Ivanjkov-
cev se znajde na policah tr-
govin velikih trgovskih verig. 
Zaradi toče imajo v sadjarstvu 
premalo robe, kar pa se v tr-
govinah ne opazi, saj je veli-
ko jabolk iz uvoza – iz Čila in 
Italije. Keleminova pa pravi, 
da je naprodaj še tudi veliko 
starih jabolk, ki se tudi pre-
delujejo v sosednjih državah, 
zato je verjetno tudi tako niz-
ka cena jabolk za industrijo.

Na drevju še okrog 
2000 ton jabolk

Da se izognejo popolnemu 
izpadu pri posameznih sor-
tah, imajo eno sorto jabolk 
posajeno na več lokacijah. 
Zato bo letos mogoče kljub 
toči kupiti vse sorte, saj jim 
manjše količine jabolk pri-
delajo tudi stalni pogodbeni 
pridelovalci.

Prihodnost je torej v tem, 
da pokrijejo nasade z mreža-
mi. V pripravi je projekt, po 
katerem bi pokrili 33 hektar-
jev mladih nasadov v ravnici z 
mrežami, nekaj pa tudi 5- do 
6-letnih. Od skupnih površin 

je pod mrežami komaj 6 hek-
tarjev. »V Avstriji je pod mre-
žo 85 % nasadov, ampak tam 
so imeli drugačen pristop do 
sadjarstva. Znali so izkoristiti 
denar iz Unije, poleg mrež pa 
imajo urejeno tudi namaka-
nje, zato praktično ni izpada 
pridelka. V Sloveniji je pod 
mrežo okrog 300 hektarjev 
površin, kar je okrog 10 % sa-
dovnjakov.«

V podjetju je 20 zaposlenih 
za nedoločen čas, ob določe-
nih terminih dela za določen 
čas ekipa v hladilnici, nekaj 
delavcev pa tudi v drevesnici. 
V času obiranja si pomagajo 
s sezonskimi delavci, ki jih 
je letos nekaj manj. Namesto 
običajnih 120 jih je okrog 
100. Doslej so obrali dobrih 
1000 ton, okrog 2000 ton pa 
naj bi pobrali v naslednjih 
dveh tednih. Obiralci so do-
mačini, nekaj se jih vozi s 
Ptuja, cel avtobus obiralcev 
pa je Romov iz Murske Sobo-
te. Direktorica je z njimi zelo 
zadovoljna, saj gre za težavno 
delo, ki se ne more primerjati 
z obiranjem grozdja. Jabolka 
je namreč potrebno sortirati, 
letos tudi na tri dele. Zato so 
malo dvignili urno postavko. 
Izhodišče je 3 evre na uro, h 
katerim se prišteje dodatek 
na pridnost, tako da hiter obi-
ralec lahko dnevno zasluži od 
25 do 35 evrov. Na roko jim 
gre tudi to, da so letos plodo-
vi debeli in je zabojček prej 
poln.

Viki Klemenčič Ivanuša

Foto: vki



»Ni zmeraj vse teklo po 
načrtih, a nam je vendarle 
uspelo,« je na svečani priredi-
tvi, ki so jo izpeljali v četrtek 
dopoldan v Mestnem gleda-
lišču Ptuj, povedal ravnatelj 
Poklicne in tehniške elektro 
šole Ptuj Rajko Fajt. Kot je 
dejal, je zelo pomembno dej-
stvo, da sta šola in gospodar-
ska sfera v vedno pristnejšem 
in tesnejšem stiku, plod nju-
nega sodelovanja pa sta tudi 
novi učilnici in fotovoltaična 
elektrarna, vredna okrog 200 
tisoč evrov. »Naša želja je dija-
kom ponuditi najsodobnejšo 
opremo,« je ponosno pove-

dal Fajt.
Pomen dobrega odnosa 

in sodelovanja med šolo in 
gospodarstvom je izpostavil 
tudi Janez Mežan, direktor 
Direktorata za srednje in 
višje šolstvo na Ministrstvu 
za šolstvo in šport Republi-
ke Slovenije. »Pred šolstvo 
se je postavilo pomembno 
vprašanje: kakšne veščine in 
znanja je treba dati učencem, 
da bodo uspešni in zadovolj-
ni. Na to vprašanje pa odgo-
varja gospodarstvo. Šolski 
center Ptuj je zagotovo eden 
najuspešnejših v Sloveniji na 
področju povezovanja šole 

z okoljem in njegovo gospo-

darsko sfero,« je prepričan 

Mežan.

V vrtincu sprememb
25-letno zgodovino in de-

lovanje ptujske Elektro šole 

so dijaki in učitelji predstavi-

li tudi v zborniku V vrtincu 
sprememb, katerega uredni-

ca je Barbara Jarh Ciglar. Če-

prav zbornik na kratko pred-

stavlja četrt stoletja šole, je 

večji del posvečen zadnjemu 

desetletju, ker je prvih 15 let 

delovanja šole že predstavlje-

nih v enem izmed že izdela-

nih zbornikov. Uvodne misli 

za obsežno delo so prispevali 

minister za šolstvo dr. Milan 
Zver, župan mestne občine 
Ptuj dr. Štefan Čelan, ravnatelj 
Elektro šole Ptuj Rajko Fajt in 
direktor Šolskega centra Ptuj 
Branko Kumer. V omenjenem 
zborniku je prispevke o delu 
in življenju na šoli prispevala 
večina profesorjev, skozi zgo-
dovino šole bralca popeljeta 
profesorja Nataša Kolar in 
Bojan Terbuc, najstniška leta 
v šolskih klopeh pa so opisali 
dijaki sami. Ti so se odlično 
odrezali tudi v kulturnem 
programu, ki so ga ob 25-le-
tnici šole posvetili dvema 
velikima človekoma, Nikolu 
Teslu in Primožu Trubarju.

Dženana Bećirović

Dijaško sekcijo Kluba ptuj-
skih študentov je Čuš vodil 
en mandat oziroma eno šol-
sko leto, a mu je v tem relativ-
no kratkem času uspelo ome-
njeno sekcijo po dolgih letih 
premora ponovno zagnati 
in zbrati ekipo dijakov, ki so 
bili pripravljeni probleme 
sovrstnikov raziskati in jih 
predstaviti javnosti. »S pro-
jekti v preteklem mandatu 
sem zelo zadovoljen, saj smo 
pokrili vsa področja delova-
nja, od športa, zabave do re-
ševanja dijaške problematike 
na Ptuju. Mislim, da so naše 
aktivnosti in pretekli projek-
ti obrodili sadove. Prav tako 
me veseli dejstvo, da so dija-
ki sami po dolgih letih slišali 
za nas in se začeli tudi redno 
udeleževati dogodkov dijaške 
sekcije KPŠ,« je pojasnil novo-
pečeni predsednik Dijaške 
organizacije Slovenije.

Kako bi v nekaj besedah 
opisal namen Dijaške or-
ganizacije Slovenije?

»Dijaška organizacija Slove-
nije (DOS) je demokratično 
organizirana stanovska orga-
nizacija dijakov v Republiki 
Sloveniji, ki združuje vse slo-
venske dijakinje in dijake ter 

zastopa njihove interese in 
se zavzema za njihovo uresni-
čevanje. Dijaška organizacija 
Slovenije deluje v skladu z 
načeli demokratičnosti, tran-
sparentnosti, solidarnosti, 
ekonomičnosti in javnih ko-
risti.«

Zakaj si se odločil kan-
didirati za predsednika 
DOS?

»Delovanje Dijaške orga-
nizacije Slovenije sem spre-
mljal že dve leti, podrobno 
pa predvsem v času mojega 
predsedovanja dijaški sekciji 
pri KPŠ. Sama organizacija je 
bila zelo aktivna in lotevali so 
se resnih problemov, recimo 
dijaške prehrane. Bila je sicer 
dilema glede tega, da bom ve-
liko časa preživel na vlaku ali 
pa v avtu na poti med Ptujem 
in Ljubljano, ampak to zame 
ni ovira. Prav tako želim sam 
prispevati nekaj k izboljšanju 
položaja dijakov in dijakinj v 
Sloveniji. Veliko mi tudi po-
meni podpora sošolcev, pri-
jateljev in družine.«

Ti ta funkcija predsta-
vlja izziv?

»Vsekakor mi predstavlja 
ogromen izziv in mislim, da 
je pred mano najbolj zanimi-

vo leto življenja, vsaj do sedaj. 

Sami projekti glede dijaške 

problematike in ostali projek-

ti, kot tudi mednarodno delo-

vanje, bodo zagotovo poskr-

beli za nepozabne izkušnje. 

Foto: DB

Andrej Čuš je novi predsednik Dijaške organizacije Slovenije.
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Ptuj � Pogovor z novim predsednikom Dijaške organizacije Slove nije

Slovenske dijake bo poslej vodil Ptujčan
Po izredno pestrem in aktivnem enoletnem delovanju v dijaški sekciji Kluba ptujskih študentov je bil 18-letni dijak Ekonomske šole na Ptuju Andrej 
Čuš izbran za novega predsednika Dijaške organizacije Slovenije. S tem je postal prvi Ptujčan, ki je bil izvoljen na omenjeno mesto.

Ptuj � Jubilej Elektro šole Ptuj

Četrt stoletja elektrotehnike
Šolski center Ptuj je prejšnji teden proslavil še en častitljiv jubilej, 25-letnico elektrotehnike na 
Ptuju. Ob tej priložnosti so v uporabo predali specializirani učilnici za področji mehatronike in ener-
getike, zaživela pa je tudi fotovoltaična elektrarna.

Foto: DB

Dijaki so pripravili zanimiv kulturni program.

Za predsednika DOS smo 
sicer kandidirali trije dijaki: 
Vid Kosem iz Ilirske Bistrice, 
Žiga Tekavec iz Ljubljane ter 
jaz. Po predstavitvi vseh treh 
kandidatov in vprašanj dija-
ških poslancev je sledilo gla-
sovanje, v katerem je imelo 
pravico glasovanja 57 poslan-
cev. Sam sem dobil 41 glasov, 
kar je pomenilo, da sem bil 
izvoljen za predsednika že 
v prvem krogu. Volili so nas 
dijaški poslanci oz. poslanke, 
vsaka srednja šola oz. šolski 
center v Sloveniji ima en glas. 
Ptuj recimo je imel dva gla-
sova, glasovala sta Gimnazija 
Ptuj in Šolski center Ptuj. Na 
moj predlog je bilo izvolje-
no tudi predsedstvo Dijaške 
organizacije Slovenije, ki je 
prav tako dobilo večinsko 
podporo. Lanski predsednik 
Rok Hodej je letos bruc Eko-
nomske fakultete Univerze v 
Ljubljani in svetovalec pred-
sedstva DOS.«

Kako ti je uspelo z veli-
ko večino v Ljubljani pre-
pričati dijaške poslance?

»V svoji predstavitvi sem 
poudaril pomen razvoja no-
vih projektov DOS, ki bodo 
dijakom popestrili prosti čas. 
Organizacijo želim uspešno 
predstavljati in povezovati 
s tujimi stanovskimi organi-
zacijami in skušati izpeljati 
en mednarodni projekt na 
področju dijaške organizira-
nosti. Za dobro delovanje bo 
potrebno tudi uspešno sode-
lovanje s študenti, prav tako 
pa želim DOS približati čim 
več slovenskim dijakinjam in 
dijakom.«

Kako vidiš svoje delo v 
tem mandatu in čemu boš 
posvečal največ pozorno-
sti?

»Moj mandat traja od 21. 
septembra pa do konca sep-
tembra 2009, ko bo prva seja 
dijaškega parlamenta v no-
vem šolskem letu. Glavna pri-
oriteta bo, da Dijaška organi-
zacija Slovenije ostane vodil-
na organizacija na področju 
reševanja dijaške problema-
tike na nacionalnem nivoju. 
Preko javnih razpisov bomo 
tudi sofinancirali dijaške pro-
jekte po Sloveniji, saj menim, 
da bo to dijaške skupnosti še 
bolj motiviralo k udejstvova-
nju ter jim približalo dijaško 
organiziranje.«

Kaj so po tvojem mne-
nju najbolj pogoste teža-
ve, s katerimi se srečujete 
dijaki in kako najti rešitve 
zanje?

»Trenutno je še vedno 
problem glede organizacije 
subvencioniranega toplega 
obroka, saj dijaki ponekod še 
vedno ne prejemajo toplega 
obroka. Tukaj bi tudi opozo-
ril na neusklajenost javnega 
prevoza s podaljšanim pou-
kom, na neprimerno izbran 
čas prehrane – na nekaterih 
šolah tudi v zgodnjih popol-
danskih urah – na neprimer-
nost prostorov za prehranje-
vanje, na neskladnost obro-

kov s smernicami Inštituta za 
varovanje zdravja itd. Dijaki 
smo seveda vedno pripra-
vljeni priskočiti na pomoč s 
kakšnim mnenjem ali pa pre-
dlogom izboljšav.«

Kaj pomeni za dijake 
ptujskih šol tvoja izvoli-
tev?

»Sem prvi in do sedaj edini 
Ptujčan, ki je kandidiral in bil 
izvoljen v kak organ Dijaške 
organizacije Slovenije. Vse-
kakor se bo prepoznavnost 
te organizacije v tem delu 
Slovenije močno povečala, 
posledično pa bodo dijaške 
sekcije in skupnosti tudi bolj 
pripravljene sodelovati pri 
raznih projektih.«

Kaj lahko delaš kot pred-
sednik DOS?

»Predsedujem Predsedstvu 
DOS, ki je sestavljeno iz pe-
tih odborov. To so odbor za 
participacijo dijakov, medna-
rodno sodelovanje, za socialo 
in izobraževanje, interesne 
dejavnosti ter regionalno 
delovanje. V javnosti predsta-
vljam organizacijo in usklaju-
jem vse interne aktivnosti.«

Ali meniš, da imate di-
jaki dovolj možnosti, da 
izrazite svoja mnenja?

»Moram reči, da je to od-
visno od tega, kako ljudje 
prisluhnejo in razumejo pro-
blem.«

Katere pomanjkljivosti 
bi na Ptuju izpostavil kar 
se tiče problemov, s kate-
rimi se srečujete dijaki?

»Na Ptuju smo že lani opo-
zorili na konkretne težave 
dijakov in mladih nasploh. 
Projekt Mladinske hiše še je 
v teku, dijaki pogrešajo ure-
jene kadilnice, ne pa da vsak 
dan po koncu pouka vidimo 
onesnaženo in poškodovano 
zelenico in pločnik. Mladim 
bi se lahko ponudilo več pro-
jektov, kjer bi lahko sodelova-
li in spoznali mladinsko orga-
niziranje.«

Prve obveznosti kot no-
vega predsednika DOS te 
verjetno že čakajo?

»Seveda, od sedaj naprej 
bom veliko tudi v Ljubljani. 
Danes je prva redna seja Pred-
sedstva DOS, kjer se bodo 
določila področja delovanja, 
prav tako je v teku razpis 
za varuha dijakovih pravic. 
Od 10. pa do 12. oktobra se 
bom tudi udeležil generalne 
skupščine OBESSU (Orga-
nising Bureau of European 
School Student Unions), ki je 
v Evropi edina zveza dijaških 
organizacij, potekala pa bo v 
Bruslju.«

Ali te zanima tudi poli-
tika?

»Že od nekdaj spremljam 
politiko, saj me zanimajo vizi-
je naših politikov glede razvo-
ja Slovenije, mladih in družbe 
nasploh. Na politiko se nave-
zuje tudi moj bodoči faks, saj 
nameravam nadaljevati štu-
dij na Fakulteti za družbene 
vede. Sicer pa nisem stran-
karsko opredeljen.«

Dženana Bećirović

Foto: DB

Rajko Fajt, ravnatelj Poklicne in tehniške elektro šole Ptuj



Pesnika, pripovednika in 
dramatika Alojzija Remca 
odkrivamo celoviteje in v 
neki zaokroženi podobi šele 
v današnjem času, skoraj šest 
desetletij po njegovi smrti. 
Kakor so se modernisti med 
seboj razlikovali v temeljnih 
pogledih in besedni umetno-
sti, velja to tudi za sopotnike, 
bolj ali manj opazne, in za 
Alojzija Remca, čigar umetni-
ško ustvarjanje moramo prav 
tako opazovati in obravnava-
ti kot posebno enoto. Tudi 
njegov umetniški in duhovni 
razvoj je zaznamovalo okolje, 
izhajajoč iz polproletarskega, 
siromašnega Trsta, mnogo 
močneje pa otroštvo v kmet-
skem in skoraj idiličnem oko-
lju Vipavske doline, kjer mu 
je nadvse iskrivi in zanimivi 
tata nadomestil zgodaj umr-
lega očeta. Pisatelj, pesnik in 
dramatik se je rodil v Trstu 
10. aprila 1886. O sebi je de-
jal, da je sin malih ljudi. Oče 
je bil tržaški pismonoša, mati 
pa iz kmečke družine. Ko je 
zbolel za črnimi kozami, so 
ga dveletnega poslali na okre-
vanje k materinemu starem 
očetu v Osek pod Trnovskim 
gozdom. Stari oče Jože Rožič 
je bil kremenit kmečki oča-
nec, spoštovan in izobražen 
in dober vzgojitelj, ki ga je 
učil spoznavati ljudi in nara-

vo. Z osmimi leti se je moral 
Alojzij vrniti v Trst, kjer je 
obiskoval ljudsko šolo, potem 
pa nemško gimnazijo. Po ma-
turi 1906 je stopil v bogoslov-
je v Gorici in ga po treh letih 
zapustil ter odšel v Gradec 
študirat pravo, ki ga je z dok-
toratom promoviral kot vojak 
leta 1916. Po prvi svetovni 
vojni je bil odvetniški pri-
pravnik v Ljubljani. V Ptuj se 
je z družino preselil leta 1927 
in opravljal odvetniški poklic 
ter se aktivno vključil v druž-
beno in kulturno življenje. V 
letih 1935–1941 je bil ptujski 
župan. Na tem položaju so ga 
15. aprila 1941 Nemci areti-
rali, zaprli v ptujske zapore, 
potem sredi maja v taborišče 
na Borlu, od tam pa v Rajhen-
burg, 5. julija 1941 pa z dru-
žino vred izselili v Vrnjačko 
Banjo. Po štirih letih bridke-
ga izgnanstva se je z družino 
vrnil na Ptuj 15. julija 1945. 
Opravljal je odvetniški poklic 
in pridno pisal. Zaradi posle-
dic gestapovskih zasliševanj 
in mučenj se mu je razrahlja-
lo zdravje, pridružila se je še 
vodenica, moral je v ptujsko 
bolnišnico, kjer je 21. novem-
bra 1952 umrl, poln načrtov, 
saj je snoval vse do zadnjega. 
Mesto Ptuj ga je zaradi njego-
vih zaslug pokopalo na lastne 
stroške, pogreba so se udele-

žili vidni pisatelji in kulturni-

ki in velika množica ljudi.

V tržaško Edinost je pisal že 

v gimnazijskih višješolskih le-

tih pod psevdonimi Sl. Vilin-

ski, Zvoran Zvoranov, Štefan 

Poljanec in A. R. Štefanovič. V 

Trstu je začel z listki, nadalje-

val s pesmimi v Domu in Sve-

tu in z novelami v Domačem 

prijatelju, v Ljubljanskem zvo-

nu in Slovanu. Njegovo prvo 

večje besedilo je bila zgodba 

o tolminskih puntarjih Veliki 

punt, izšla 1909 in v ponati-

su že naslednje leto. Povest 

Doma in v svetu je izšla leta 

1910 pri Mohorjevi družbi 

v zbirki Drobne povesti. V 

Gradcu je razen pesmi napi-

sal tudi nekaj novel, veselo-

igro General Burja in Učite-

ljica Pavla, ki pa sta ostali v 

rokopisu. V ljubljanski dobi 

je razen Zakletega gradu na-

pisal še Kirke, Užitkarje in 

Magdo, predelal pa Učitelji-

co Pavlo. V tej dobi je napi-

sal tudi daljšo povest Andrej 

Košuta in pripravil dve knjigi 

novel Naši ljudje (1921) in Iz 

moje doline (1922). Po priho-

du na Ptuj je njegovo literar-

no delo trpelo zaradi službe-

nih, političnih in družinskih 

obveznosti. Razen nekaterih 

drobnih stvari in pesmi v 

rokopisih je ponatisnil po-

vest Andrej Košuta (1933) in 

Užitkarji (1934), njegovo ime 

pa se je širilo zaradi številnih 

uprizorjenih iger. V izgnan-

stvu je zopet prijel za pero, 

nastalo je nekaj prigodnih 

pesmi in igra Bunda (1944), 

njegovo slovstveno delo pa se 

je razmahnilo po vrnitvi na 

Ptuj. Napisal je prvi del Opu-

stošene brajde (Mohorjeva 

družba, 1946), ki je njegovo 

najobsežnejše in nedvomno 

najboljše delo (drugi del, pet 

poglavij, je ostal v rokopisu). 

Iz spominov na pregnanstvo 

je napisal dve igri: Volkodlaki 

in Talci v Kraljevu. Pravljična 

igra Miklavžkove vragolije, 

krstna uprizoritev je bila 31. 

decembra 1950, je doživela 

številne ponovitve. Tik pred 

smrtjo je ustvaril še ciklus lju-

bezenskih pesmi Pozne rože, 

bil pa je še poln ustvarjalnih 

načrtov.
Vladimir Kajzovar
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Ptuj � Odprli razstavo del dr. Alojza Remca

Dr. Alojzij Remec (1886–1952)
Ob 120-letnici rojstva dr. Alojzija Remca se je v Mestni občini Ptuj pojavila pobuda, spomniti se na pokojnega ustvarjalca, pomembnega 
meščana in obeležiti njegov spomin. Vabilu so se odzvali v Knjižnici Ivana Potrča, kjer so 2. oktobra odprli razstavo njegovih del in del iz li-
terarne zapuščine ter predstavili monografijo.

Foto: arhiv

Dr. Alojzij Remec (1886–1952)

Za pozitivno vzdušje, do-
bro voljo, energičnost in raz-
igranost že tradicionalnega 
projekta Kluba ptujskih štu-
dentov bodo letos poskrbeli 
komedijanti različnih zvrsti 
zabavnega gledališča. Prihaja-
joča dva vikenda se bodo na 
odru Stare steklarske delavni-
ce in Centra interesnih dejav-
nosti Ptuj predstavili mojstri 
monokomedije, stand-upa in 
komedije. Instrumentalno-
vokalne presežke, ki so pre-
tekla leta sestavljali program 
festivala, bodo letos zamenja-
li zabavni presežki dramske 
umetnosti. »Klub ptujskih 
študentov si prizadeva or-
ganizirati različne kulturne 
zvrsti, in ker je bil poletni 
projekt TerasaFest namenjen 
izključno glasbenim izvajal-
cem, smo se odločili, da bo 
festival Mladost v prastarem 
mestu namenjen dramskim 
igralcem. Zabave, ironije, 
satire in humorja željni ste 
tako vabljeni v prastaro me-
sto, da ga skupaj napolnimo 
z mladostno razigranostjo,« 

je povedal Aljaž Godec, vodja 

odbora za kulturo pri KPŠ. 

Uvodni dogodek letošnjega 

festivala Mladost v prastarem 

mestu bo namenjen mladim 

ustvarjalcem Centra intere-

snih dejavnosti Ptuj, ki se 

bodo danes ob 19. uri pred-

stavili s projektom Ženske 

brez naslova. Dve uri kasneje 

bo v prostorih Stare steklar-

ske na ogled odlična kome-

dija Afera poln kufer, jutri pa 

monokomedija Hotel Babi-

lon. Tudi naslednji vikend bo 

nabit s smehom, v petek bo 

na ogled stand up komedija 

Voknvofnej, festival pa bo za-

ključen v soboto, 11. oktobra, 

s komedijo Fuzbal je vse!

Dženana Bećirović

Ptuj � Pričetek festivala Mladost v prastarem mestu

Glasbo letos nadomestili s komedijo
Danes se na Ptuju začenja festival Mladost v prastarem mestu 2008, na katerem se bodo predstavili komedijanti različnih zvrsti zabavnega gledali-
šča. V okviru omenjenega projekta si boste lahko ogledali pet odličnih predstav.

Foto: DB

Programski vodja letošnjega festivala Aljaž Godec je prepričan, 
da bo festival na Ptuj prinesel pozitivno vzdušje in energijo.

Foto: DB

Med komedijami, ki si jih bo možno ogledati v okviru festivala, je tudi odlična predstava Afera poln 
kufer.



Kljub temu da je pouk 
potekal tudi na podru-
žnični šoli Zgornja Ložni-
ca in v dislocirani enoti 
v Vošnjakovi v Slovenski 
Bistrici, ki je z letošnjim 
1. septembrom po sto le-
tih za vedno zaprla šolska 
vrata, se je vodstvo šole na 
centralni šoli Pohorskega 
odreda v Slovenski Bistri-
ci skupaj z učitelji soočalo 
s čedalje večjo prostorsko 
stisko, ki pa nehote pov-
zroča tudi druge proble-
me.

Pot do nove šole je bila raz-
meroma dolga. Propadla sta 
dva mestna samoprispevka, 
ki so ju razpisale štiri mestne 
krajevne skupnosti. Konč-
no so tudi šolske oblasti na 
ravni države ugotovile, da je 
nova šola v mestu Slovenska 
Bistrica več kot potrebna in 
so skupaj z občino Slovenska 
Bistrica sprejele odločitev 
za izgradnjo druge osnovne 
šole. 4. oktobra 2007 je bil 
položen temeljni kamen, 1. 

septembra 2008 pa so v novi 
šoli pričeli pouk.

2. osnovna šola Slovenska 
Bistrica, kar je njeno uradno 
ime, je zgrajena v bližini sta-
diona in je z letošnjim 1. sep-
tembrom odprla svoja vrata 
449 učencem, razporejenim 
v 18 oddelkih, in 53 zaposle-
nim. Delo na šoli poteka v 
22 učilnicah, 21 kabinetih in 
pisarnah, razdelilni kuhinji, 
zbornici, knjižnici, računalni-
ški učilnici, telovadnici in na 
zunanjem športnem igrišču.

Večino sredstev za novo 
šolsko naložbo, njena vre-
dnost je ocenjena nekaj nad 
6,7 milijona evrov, je prispe-
vala iz proračuna Občina Slo-
venska Bistrica, ostalo pa Mi-
nistrstvo za šolstvo in šport 
R Slovenije. Ob tem so zbrali 
še za 12 tisoč evrov sponzor-
skih sredstev. Gradbena dela 
je izvajalo slovenjebistriško 
gradbeno podjetje Granit, 
d. d., površina 2. osnovne 
šole znaša 4581,50 m2, telo-
vadnice meri 715 m2, celotna 

površina zemljišča, s parkir-
nimi prostori in drugim, je 
33.311 m2.

Nove šole niso bili veseli 
samo učenci in učitelji, tem-
več tudi slovenjebistriška 
županja Irena Majcen ter vsi, 
ki so tako ali drugače poma-
gali pri njeni izgradnji, saj 
se mesto Slovenska Bistrica 
širi, razvija, nastajajo nova 
delovna mesta, sem se pri-
seljujejo ljudje od drugod in 
z njimi prihajajo otroci, ki 
bodo zapolnjevali prostore 
nove šole. Želja vseh, ki so ob 
slovesnem odprtju govorili, 
je bila, da nova šola ne bi bila 
samo hram učenosti, temveč 
tudi prostor, kjer se bo mlada 
generacija ob šolskem delu 
učila spoštovanja, dobrote in 
ljubezni ter vsega, kar je do-
brega v ljudeh.

Da se je odprtja šole udele-
žilo veliko število Bistričanov, 
predvsem staršev otrok, ki 2. 
OŠ obiskujejo, ni potrebno 
posebej pripovedovati. Bilo 
pa je tudi veliko drugih po-
membnih gostov, od dr. Alen-
ke Šverc - državne sekretarke 
na Ministrstvu za šolstvo in 

šport, dr. Ivana Žagarja, mi-
nistra za lokalno samoupravo 
in regionalni razvoj in nek-
danjega bistriškega župana, 
državnega poslanca Jožeta 
Jerovška, državnega svetnika 
Milana Ozimiča, Ivice Ozimič 
– Pučnik, ravnateljice bistri-
ške Srednje šole, ter ravnate-
lji drugih šol in vrtca.

Program, ki so ga pripravili 
učenci 2. OŠ Slovenska Bistri-
ca, je bil prisrčen, obsegal je 
pevske, plesne in recitacijske 
točke.

Na slovesnosti so podelili 
posebne zahvale vsem, ki so 
pripomogli pri nastajanju 
druge osnovne šole. Prejeli 
so jih dr. Alenka Šverc, Irena 
Majcen, dr. Ivan Žagar, Jože 
Jerovšek, Ivo Ajdnik in Peter 
Kosi, direktor Granita, d. d. 
Priznanji sta prejeli še Sonja 
Arbeiter, v. d. ravnateljice, in 
Jožica Smogavec, njena po-
močnica za »poletje brez po-
čitnic«, saj sta morali opraviti 
veliko dela, da je šola z učen-
ci zaživela ter iz gole zgradbe 
postala hram učenja in dru-
ženja.

Vida Topolovec

Foto: VT

Uvodni nagovor ob odprtju nove šole je imela v. d. ravnateljice 
prof. Sonja Arbeiter in se ob tej priložnosti zahvalila vsem, ki so 
pripomogli k tej pomembni pridobitvi.

Jubilejna večernica znova pesniku

Minuli teden je bil temeljito izpolnjen v literarnem in 
knjižničnem smislu. Odvil se je simpozij o mladinski knji-
ževnosti (Oko besede), kjer je tekla beseda (besedovali so: 
Zdravko Duša – Kokakola dečki in Kekec kot pašteta; dr. 
Meta Grosman – Med branjem besedila in gledanjem nje-
gove filmske upodobitve; Vitan Mal – Imel sem srečo, ker 
sem s soustvarjalci filmov užival v plodovih svojega dela; 
Franček Rudolf – Nekaj tez o slovenskih filmih za otroke 
in mladino; dr. Vanesa Matajc – Dva medija, dve besedili) 
o filmaniziranih, ekraniziranih, adaptiranih leposlovnih 
delih za mlade bralce in gledalce, a najbolj fin je bil ogled 
japonske risanke slovenske ilustratorske zvezde Lile Prap 
in podelitev desete večernice v Murski Soboti natanko 
pred tednom dni, večernico je izmed petih nominirancev 
(Andrej Predin, Andrej Rozman Roza, Anja Štefan, Dim Zu-
pan) prejel pesnik Ervin Fritz, ki je tudi čudovit interpret 
svojih pesmi, uvod v podelitev pa je bil znameniti Govor 
malemu človeku Vlada Novaka (monograma MGP, če 
se ne motim), za pesniško zbirko Vrane, ki je izšla pri za-
ložbi Mladinska knjiga z odličnimi ilustracijami Matjaža 
Schmidta. To je tudi izbrana knjiga v projektu Rastem s 
knjigo, ki ga zastavljata ministrstvi za kulturo, šolstvo in 
šport in ga izvajajo osrednje splošne knjižnice; v ponede-
ljek je častitljiv življenjski jubilej praznoval prvi dobitnik 
večernice, akademik, vitez poezije, besede in vina Tone 
Pavček (Kličem mu na zdravje in še na leta!), ki je uredil 
tudi miniaturko v spomin na Miška Kranjca, čigar stole-
tnica rojstva je minila pred kratkim, minuli ponedeljek in 
torek so se v Kranjski Gori zbrali knjižničarji na posvetova-
nju, ki je bilo tudi jubilejno, deseto po vrsti v organizaciji 
Sekcije za splošne knjižnice v okviru Zveze bibliotekarskih 
društev Slovenije, in so (smo) na dolgo in široko govorili 
o uporabnikih – sodelavcih knjižnic in zadovoljevanju 
njihovih potreb (navajam nekaj zanimivih naslovov re-
feratov: Uporabnik v ospredju, Ali uporabniki zapuščajo 
knjižnice?, Kaj imata skupnega Shakespeare in Wooding?, 
Knjižnična izposoja in prodaja v EU, Hibridni uporabnik, 
Splošne knjižnice v digitalni prihodnosti, Ni je bližnjice, 
ki ne bi vodila do moje e-knjižnice, Knjižnica kot socialni 
prostor, Biblioterapija v splošni knjižnici, Posebne skupi-
ne uporabnikov in dobra praksa, Slabovidni obiskovalci v 
knjižnici …); včeraj je pričela nova sezona Pravljic z jogo, 
sinoči je kolega Vladimir Kajzovar predstavil monografijo 
o Alojziju Remcu, nocoj bo gost na literarnem večeru v 
leposlovni dvorani Knjižnice Ivana Potrča eden meni naj-
ljubših pesnikov, mojster soneta Milan Jesih, na police v 
mladinskem oddelku knjižnice so priromale nove čebelice 
in druge novitete za mlade bralce, le-tem pripravlja knjižni-
čarka Leonida Mesarič z ostalimi mladinskimi knjižničarji 
razstavo in literarno uganko ob tednu otroka, ki bo 
zajemala tudi likovno ustvarjalnost Osnovne šole Juršin-
ci … Uf … In plače so slabe. Vreme je prehladno (No, vsaj 
toče ne bo.) Gobe ne rastejo. Krovcev še ni bilo na domačo 
hišo. In takšna je nagrajena poezija Ervina Fritza, »vranja« 
PERSPEKTIVA

Iz vranje perspektive
so najbolj zanimive
koruzne njive.

Na višinski sliki
pa so celo zvoniki, 
komaj dovolj veliki. 

Mostovi čez reko so brvice, 
hiša v rebri čreda drobnice, 
cesta trak, ki veže vasice. 

Tu se vran širjav naužije. 
Svet zadobi dimenzije. 
Oko jih pije. 

Ozka je cesta in proga in voda, 
ozka pod nami se vije. 
Široka je nad nami svoboda. 

Pa pridite kaj k nam, v knjižnico, na obisk!

Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaSlovenska Bistrica � Druga osnovna šola uradno odprla vrata

Nad novo šolo so navdušeni 
šolarji, starši, učitelji
Pred dobrimi 15 leti je bila osnovna šola Pohorskega odreda v Slovenski Bistrici ena najštevilčnej-
ših v Sloveniji, saj je »v najboljših časih« štela tudi po 1500 in še več učencev, ki so bili razporejeni 
v oddelke vse do črke »g«. 

Ptuj � Knjigomat v Knjižnici Ivana Potrča

Nova pridobitev ptujske knjižnice
Knjižnica Ivana Potrča na Ptuju, ki letos praznuje svoj visoki jubilej – 60-letnico delovanja – je posodobila 
izposojo gradiva z novim knjigomatom.

Foto: DB

Knjigomat je nameščen v študijskem oddelku.

Ta je nameščen v Študij-
skem oddelku, članom knji-
žnice pa omogoča samopo-
strežno vračilo in izposojo 
knjižničnega gradiva, podalj-
šanje roka izposoje ter vpo-
gled v evidenco že izposoje-
nega gradiva. Zanimiva in po-
membna pridobitev ptujske 
knjižnice je vredna kar 17.450 
evrov, sredstva za nakupa pa 
sta prispevala Ministrstvo za 
kulturo in podjetje Talum, 
d. d., iz Kidričevega. »Knji-
gomat izdelovalca Tenzor 
iz Ptuja je velika pridobitev 
za ptujsko knjižnico, saj bo 
razbremenil izposojevalce v 
izposoji Študijskega oddelka. 

Knjižnica Ivana Potrča Ptuj 

se je prijavila na razpis Mini-

strstva za kulturo in uspela za 

nabavo knjigomata pridobiti 

sredstva v višini 8725 evrov, 

ostalo polovico pa smo do-

bili donacijo podjetja Talum 

ob 60-letnici knjižnice. Ptuj-

ska knjižnica je bila ena od 

redkih slovenskih osrednjih 

območnih knjižnic, ki knjigo-

mata še ni imela. Knjigomat 

sedaj deluje, izposojevalci, 

pa naše uporabnike uvajajo v 

delo z njim,« je pojasnil mag. 

Matjaž Neudauer, direktor 

Knjižnice Ivana Potrča Ptuj.
Dženana Bećirović

Foto: VT

Druga osnovna šola v Slovenski Bistrici je uradno odprla vrata.



»Z odprtjem galerije Pale-
ta tudi na Ptuju želim svoje 
izdelke bolj približati Ptujča-
nom, lokacija v neposredni 
bližini Term pa se mi zdi za-
nimiva tudi zaradi vedno ve-
čjega števila turistov,« je po-

jasnila Menonijeva, lastnica 
nove ptujske galerije. Ponu-
jali bodo unikatne izdelke iz 
naravnih materialov, avtorica 
večine pa je lastnica sama.

»Poskušam izdelovati čim 
več različnih izdelkov: kera-

mične živalce na magnetih, 
keramična jajca in buče, pti-
čje hišice, manjše in večje 
posode, ki jim vedno dodam 
unikatnost in ekskluzivnost, 
manjše keramične izdelke za 
hišo. Pri nas je možno dobiti 

tudi poslikano svilo – vsak 
kos pa je umetnina zase. Ve-
lika je izbira različnih manj-
ših risb in slik, na katerih 
prevladujejo cvetlični motivi, 
ki so lahko v okvirjih ali kot 
voščilnice. Izdelujem tudi 
unikatne božično-novoletne 
voščilnice, tudi po naročilu. 
V kratkem pa bo na voljo tudi 
več manjših slik z različnimi 
motivi ptujskih znamenitosti: 
veduta, grad, kurenti ipd.,« 
pojasnjuje lastnica galerije 
Paleta. V njeni zbirki pa je 
tudi precej risb večjih forma-
tov v oljni tehniki, ki zavze-
majo večino galerijskih sten. 
»Z njimi hočem v prostor pri-
peljati naravo in tako narediti 
ustrezno kuliso vsem mojim 
izdelkom, hkrati pa tudi po-
skrbeti za prijetno počutje 
kupcev, ki si jih želim seveda 
čim več,« je še dodala Meno-
nijeva. Sicer pa si nov gale-
rijski prostor na Ptuju lahko 
ogledate ob torkih, sredah, 
četrtkih in sobotah od 9. do 
12. ter ob petkih od 16. do 
19. ure, po predhodnem do-
govoru na telefonski številki 
041 908 165 pa tudi izven teh 
terminov.

Dženana Bećirović

Priznanja za odličnost so 
prejele: OŠ Milana Jarca iz 
Črnomlja, OŠ Vavta vas, OŠ 
Trbovlje, OŠ borcev za sever-
no mejo Maribor, OŠ Lava iz 
Celja in OŠ Martina Koresa iz 
Podlehnika.

Vse oči pa so bile uprte v 
dobitnice naslova Kulturna 
šola leta 2008. Naslov je pre-
jelo šest šol po posameznih 
slovenskih regijah. V močni 
konkurenci nominirancev 
so se nazadnje na zmagovalni 
listi znašle: OŠ Ribnica na Po-
horju, OŠ Sostro, OŠ Trebnje, 
OŠ Litija, OŠ Kobarid, s Ptuj-
skega pa je naslov osvojila OŠ 
Ljudski vrt Ptuj, ki je bila iz-
brana za pomursko in podra-
vsko regijo.

V obrazložitvi ob podelitvi 
nagrade je bilo moč prebrati: 
»Skoraj ni kulturne dejav-
nosti, pri kateri Osnovna 
šola Ljudski vrt ne posega 
v sam vrh – gledališče, raz-
iskovalno delo na podro-
čju kulturne dediščine, 
literatura, glasba. Šola je 
dala vrsto priznanih kul-
turnih delavcev, zanjo pa 
je značilen tudi izjemen 
odnos vodstva šole do uči-
teljev-mentorjev. Je proto-
tip sodobne šole, ki gradi 
na ustvarjalnosti.«

Sklepne prireditve so se 

ob ravnateljici Tatjani Vau-
potič, ki je nagrado (zastavo 
Kulturna šola 2008 in make-
to vaške situle) ter priznanje 
tudi sprejela, udeležili še 
učitelja Sonja Dežman in 
David Bedrač ter učenci 

Danaja Gnilšek, Iza Malovič, 
Gregor Nestorov in Alen Er-
javec.

Učenci nominiranih šol 
so se udeležili več različnih 
ustvarjalnih delavnic, rezulta-
te dela pa so po posameznih 

delavnicah predstavili v skle-
pnem delu. Ta dan so učenci 
podrobneje spoznali tudi ge-
ometrično središče Slovenije 
in večina jih je sklenila, da se 
v Vače še vrnejo.

David Bedrač
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Ptuj � OŠ Ljudski vrt kulturna šola leta 2008

Prototip sodobne šole
Javni sklad za kulturne dejavnosti in Zveza kulturnih društev Slovenije sta letos že petič 
podelila naslov Kulturna šola leta, sklepna prireditev pa je bila v Slivni pri Vačah, kjer so 
podelili tudi priznanja za odličnost na posameznih kulturnih področjih.

Svet je majhen

Po volitvah
Šele teden dni po volitvah sem 

pogledal, kaj piše propagandni ča-

sopis stranke Zares. Na prvi strani 

je pisalo: »Kaj pa, če je odgovor res 

seks? ... sledi na 15.« Kot predstav-

nik mlajše generacije, ki včasih 

še vedno razmišlja pod vplivom 

hormonskih neviht, sem pozor-

nost usmeril na 15. stran, ker me 

je zanimalo, kakšno vezo ima takšna vsebina z vo-

litvami, a v citiranem o seksu ni bilo govora. Niti 

besede. Ustvarjalcem časopisa priznavam uspešno 

medijsko potegavščino. Uporabili so najenostavnej-

šo marketinško strategijo za pridobivanje pozor-

nosti priložnostnega bralca in ga prisilili pogledati 

vsaj petnajst strani napolnjenih s slikami Jankovi-

ča, Golobiča in vseh ostalih kandidatov za držav-

nozborske volitve.

Pa jim je uspelo. So zmagali. Ne vem, koliko je 

»seks« pri tem pripomogel, vendar so se vrnili na 

oblast skupaj s socialnimi in liberalnimi demokra-

ti. 

Ankete, na katerih je temeljil naš zadnji, predvo-

lilni članek, so kazale še samo teden prej na prepri-

čljivo vodstvo Janševe stranke, ki pa ni zdržala do 

odločilnega trenutka. SDS ni uspelo uprizoriti tako 

imenovanega »hrvaškega scenarija«, slovenska dr-

žava pa je ostala brez desnega političnega prostora.

Milanu Kučanu, ne glede na osebno politično na-

klonjenost, lahko vsak državljan le čestita. Še enkrat 

je dokazal, da je neverjeten strateg, ki obvlada naj-

manjšo podrobnost in zna neposredno oblikovati 

politični prostor. V areno je poklical nazaj Golobiča, 

ponovno aktiviral svojo mrežo, nastavil Jankoviča 

za ljubljanskega župana in si tako zagotovil tudi ti-

sto javno podporo, ki se je na koncu izkazala za od-

ločilno, ko so se na levici zavedali, da lahko zmaga-

jo le, če bodo osredotočili večino glasov na SD, edino 

stranko, ki se lahko kosa v tekmovanju z SDS.

Slovenija se je po protestnem glasovanju leta 2004, 

s katerim se je želela znebiti LDS-ove nomenklatu-

re, vrnila. Vrnitev v prihodnost. Kot smo znotraj te 

naše rubrike večkrat skušali obrazložiti, je zaradi 

zgodovinskih razlogov trenutno v naši državi veči-

na prebivalstva še vedno opredeljena na vrednote, 

ki se lažje identificirajo s social-liberalno opcijo kot 

s kapitalistično-konzervativno. Mislim, da se Janšu 

lahko pripiše napaka pri interpretiranju politične 

opredeljenosti prebivalstva. Imel je možnost, da bi 

stvari spremenil, vendar je prevečkrat igral po starih 

pravilih, ki so bila značilna v času »prve Kučanove 

dobe«. Takšno vedenje je sprožilo zaščitno reakcijo 

volivcev, ki so raje vrnili glas ideološko bližji opciji 

in si zagotovili »drugo Kučanovo dobo«.

Janša, kateremu moramo zapisati veliko dobrega 

ter številne uspehe, ni uspel v najpomembnejši nalo-

gi, zaradi katere je dobil mandat. Ni znal izkoristiti 

priložnosti za spremembo stanja in vrednot v slo-

venskem političnem prostoru. Samo tako bi naši dr-

žavi zagotovil večjo sproščenost, zaupanje v oblast, 

sebi pa verjetno še nekaj let na vodilnem mestu. Ni 

pomembno, če je izgubil le za nekaj stotink. SDS je 

poraženka, in samo če se bo tega zavedala, se bo po-

brala iz pepela in se ponovno rodila kot feniks.

Za vse ostale stranke potek dogodkov ni prinesel 

velikih presenečenj. Upokojenci so pokazali, da ver-

jamejo v možnost višjih pokojnin, a da so pripra-

vljeni osebno kaznovati vodja, ki se mu prepisujejo 

največji orožarski škandali zadnjih let. SLS se mora 

za svojo preživetje še enkrat zahvaliti dobri predvo-

lilni kampanji, v kateri se je vedno izkazala, ki pa 

je popolnoma manjkala pri Novi Slovenji. Stranka 

se na volitvah praktično ni borila. Kot da bi vedela, 

kakšna usoda jo čaka.

Čeprav se sliši protislovno, sedaj, ko je dr. Bajuk 

končno pustil vodilno mesto in je stranka na dnu, 

ima N.Si sanjsko priložnost. Novo vodstvo, če bo 

pametno ravnalo, se bo lahko znebilo preteklosti, 

izkoristilo obstoječo teritorialno mrežo, se repozici-

oniralo v političnem prostoru in stranko vodilo do 

uspehov, ki jih je danes, po močnem porazu, težko 

videti na obzorju, a so z lahkoto dosegljivi. V naši 

politiki obstaja vakuum, ki ga bo nekdo moral 

napolniti, da se bomo rešili preostre, neplodne po-

larizacije političnega prostora, ki deli volivce le na 

»naše« in »njihove«.

Krize so teren za največje priložnosti in podvige.

P. s.

Mislim pa, da seks v tem primeru ne bo igral veli-

ke vloge.
Laris Gaiser

Ptuj � Odprtje galerije Paleta

Bogatejši za nov galerijski prostor
Galerija Paleta, ki na Ptujski Gori obratuje že 13 let, ima po novem svoj prostor tudi na Ptuju. V kompleksu 
apartmajskega naselja Term Ptuj bodo tako odslej ponujali unikatne izdelke Karmen Menoni.

Foto: DB

Predstavniki OŠ Ljudski vrt Ptuj – (stojijo od leve) učitelj David Bedrač, Alen Erjavec, Gregor Nesto-
rov, (sedijo) ravnateljica Tatjana Vaupotič, Iza Malovič, Danaja Gnilšek in učiteljica Sonja Dežman 
- na geometričnem središču Slovenije

Foto: DB

Nova galerija se nahaja v kompleksu apartmajskega naselja ptujskih Term.



Ko so se po slavnostni po-
delitvi diplom na ptujskem 
gradu razšli, so se spraševali, 
kdaj bodo lahko na Ptuju na-
daljevali študij za pridobitev 
VI/2 stopnje. Pogrešali bodo 
namreč druženje na predava-
njih in izkušnje, ki so jih med-
sebojno izmenjevali med od-
mori, pa tudi na kakšni kavi 
po izpitih.

Prva generacija inženirjev 
oz. inženirk kmetijstva si je 
zaslužila, da se zapiše v zgo-
dovino višješolskega strokov-
nega kmetijskega šolstva v 
ptujski občini, ki se sicer po-
naša že s 55-letnimi korenina-
mi v poklicnem in srednjem 
izobraževanju. Kdo so, od 
kod prihajajo prvi ptujski di-
plomanti kmetijstva in zakaj 
so se odločili za tovrstni štu-
dij, smo povprašali nekatere 
med njimi.

Prvi je svoje večletno delo 
pred diplomsko komisijo 
predstavil Drago Purgaj. Po 
končani II. gimnaziji v Mari-
boru je študiral strojništvo 
in se zaposlil v razvojnem od-
delku mariborskega Tama. Po 
zaprtju tovarne se je ženo in 
hčerko v Vanetini pri Cerkve-
njaku posvetil sadjarstvu, spr-
va na konvencionalni način, 
kasneje pa ga je prevzela želja 
po ekološkem sadjarstvu. Pri 
delu je začutil potrebo po do-
datnem znanju. Drago Purgaj: 
»Ekološka pridelava jabolk v 
gostem nasadu s klasičnimi 
sortami je vsebina mojega 
siceršnjega dela na kmetiji. 
Pomemben vpliv pri izbiri 
teme pa gre vsekakor usme-
ritvi šole in predavateljem, ki 
so zelo naklonjeni pridelavi 
zdrave hrane ter ekološkemu 
načinu kmetovanja. Hvaležen 
sem svojima mentoricama 
mag. Cvetki Pintar in mag. 
Doroteji Ozimič, ki sta si vzeli 
čas za mnoga naša razglablja-
nja v živo ali pa po internetu. 
Naloga je primer empirične 
diplomske naloge, ki je meto-
dološko sestavljena iz razisko-
valne metode, raziskovalnega 
vzorca in postopkov zbiranja 
ter obdelave podatkov. Te-
melj ekološke pridelave sadja 
je vzpostavljanje in ohranja-
nje naravnega ravnovesja, 
ki je porušeno že s samo na-
pravo nasada. Zato je vsebina 
naloge namenjena ukrepom, 
s katerimi zagotavljamo ži-
vljenjski prostor, tj. varovanju 
flore in favne in hkrati pome-
nu sobivanja, ki ugodno vpli-
va na kakovost pridelave. Po-
leg splošno znanih principov 
ohranjanja biodiverzitete ter 
tistih, ki so uveljavljeni že z in-
tegrirano pridelavo sadja, so 
predstavljeni še aktualni do-
sežki stroke na področju eko-
loškega sadjarstva. Vsi ukrepi, 
predstavljeni v diplomski 
nalogi, so tudi praktično izve-
deni v procesu preusmeritve 
lastne kmetije iz integrirane 
v ekološko pridelavo, ki se je 

pričela v letu 2000.«
Mariborčan Miha Jero-

mel, tehnik kmetijske meha-
nizacije, poročen in oče dveh 
otrok, je zaposlen kot vodja 
ribogojnice v lastnem kmetij-
skem podjetju v Pobrežju pri 
Ptuju. Bal se je, da se bodo za-
koni spremenili in bo tudi za 
njegovo delo zahtevana višja 
kmetijska izobrazba, zato ga 
je pritegnila informacija v ča-
sopisu o možnosti študija bli-
zu njegove službe in novega 
doma. Miha Jeromel: »Tema 
naloge Primerjava vzreje po-
strvi šarenke z extrudirano 
in peletirano ribjo hrano 
je povezana z delom, ki ga 
opravljam v ribogojnici Ber-
lek. V sami šoli pa sem želel 
predvsem pridobiti znanje 
na področju ekonomike pro-
izvodnje v kmetijstvu. Tudi 
možne primerjave med po-
sameznimi kmetijskimi proi-
zvodnjami so zelo zanimive. V 
dveh enakih vzrejnih ribnikih 
sem pod strokovnim mentor-
stvom Marjana Horvata, univ. 
dipl. inž. agr., in mag. Gabri-
jele Plateis napravil preizkus 
ekonomičnosti prirastka mla-
dic šarenk z dvema vrstama 
ribje hrane. Za preizkus sem 
spremljal podatke o tempera-
turi vode ter količini kisika v 
vodi. Opravil sem kontrolne 
ribolove ter na podlagi pri-
poročenih tabel izračunal 
dnevne količine ribje hrane 
in ekonomičnost prirastka 
posamezne skupine.«

V Lancovi vasi je doma Ja-
nez Zavec, donedavna trgo-
vski poslovodja z več predho-
dnimi poklici, zaposlen na vi-
nogradniško-poljedelski dru-
žinski kmetiji, ki jo obdeluje z 
ženo in tremi otroki. Med štu-
dente ga je pripeljala »potreba 
po izobrazbi in pridobitvi no-
vih idej, po nadgradnji prak-
tičnega dela skozi teoretična 
znanja in želja po oblikovanju 
sebe kot osebnosti«, je zapisal 
v predstavitvi. Ko pa prideš 
med njegovih 45.000 trsov v 
vzorno urejenem, vsako leto 
etapno pomlajevanem vino-
gradu v Halozah, pa spoznaš, 
koliko je v njem energije in 
kako zelo je znal uporabiti 
vse tisto, kar je zvedel na pre-
davanjih, tudi v konkretnem 
delu. Janez Zavec: »Kmetijske 
pridelke, pridelane na družin-
ski kmetiji, je potrebno plasi-
rati na trg. Če to stori kmetija 
skozi dopolnilno dejavnost v 
obliki turizma na kmetiji, pre-
ko svoje celovite ponudbe, je 
zadovoljstvo toliko večje in 
uspeh subjekta, kar družinska 
kmetija je, je lahko popoln. 
V uvodu naloge z naslovom 
Vključitev domače kmetije v 
haloško vinsko turistično ce-
sto sem pod strokovnim men-
torstvom predavateljev mag. 
Gabrijele Plateis in Marjana 
Horvata predstavil svetovni 
in evropski trend razvoja tu-
rizma, priložnost slovenskega 

podeželja in razvoj turizma v 
Sloveniji. Namen mojega pro-
jekta je bil sistematičen pri-
stop in raziskava vinskih tu-
rističnih cest in postopnega 
prehoda na Vinsko-turistično 
cesto Haloze. Obiskal in opi-
sal sem kmetije, ki ležijo ob 
Haloški vinski cesti, predsta-
vil njihovo ponudbo in značil-
nosti. Ob obisku kmetij sem z 
nosilci turistične dejavnosti 
na teh kmetijah opravil anke-
to in oblikoval vizijo turistič-
ne ponudbe na lastni kmetiji. 
Opisal sem načrtovane aktiv-
nosti za izvedbo in umestitev 
vseh možnosti za razvoj turiz-
ma na kmetiji.«

Majda Weis, po osnovni 
izobrazbi vrtnarska tehnica, 
je doma iz Miklavža na Dr. po-
lju. Kar nekaj časa je spremlja-
la možnosti študija, želela si je 
dodatnih izobraževanj in pri-
dobivanja znanj. Majda Weis: 
»Vsebina moje diplomske 
naloge je povezana z mojim 
službenim vsakdanom. Opra-
vljam zelo zanimivo, pestro 
in raznoliko delo selekcionar-
ke v Selekcijsko-poskusnem 
centru na Ptuju, ki zahteva 
sprotno spremljanje novosti, 
zato je večkrat tudi naporno. 
Kljub vsemu z veseljem prou-
čujem podatke, ki jih skrbno 
evidentiramo. Tema in zasno-
va mojega diplomskega dela, 
ki nosi naslov Preizkušanje 
izbranih sort paprike gle-
de na zgodnost ter koli-
čino pridelka, sta bili zelo 
zanimivi. Pod mentorstvom 
mag. Manje Šterbenc in so-
mentorja Darka Vernika sem 
se lotila projekta, v katerem 
sem predstavila poskus s pa-
priko. V njem smo primerjali 
novo sorto paprike, požlah-
tnjene z drugimi podobnimi 
sortami. Ugotovitve so bile 
zanimive.«

Kmetijska tehnica Majda 
Brumen iz Spodnjih Ključa-
rovcev, zaposlena kot delo-
vodkinja v Sadjarstvu v Sav-

cih, je že v mladosti sanjala o 
študiju, vendar nikdar ni bilo 
primerne priložnosti. V or-
moški knjižnici je iskala razpi-
se za študij, ki bi bil primeren 
za njo. Odgovor je našla na 
Ptuju. Sama pravi, da v svojem 
delu sedaj uživa še bolj kot 
prej. Majda Brumen: »V svoji 
diplomski nalogi Pridelava 
in vzgoja sadik jablan sem 
preučevala postopek s pinci-
ranjem, ki pomeni odstranje-
vanje dveh do treh mladih 
lističev tik pod rastnim vr-
šičkom, tako da ostane le-ta 
nepoškodovan. Je alternativa 
uporabi rastnih hormonov 
za obraščanje sadik s predča-
snimi poganjki – les pincira-
nih sadik bolje dozori. Tudi 
zaradi čedalje bolj ekološko 
naravnanih tehnologij pride-
lave namiznih jabolk v Slove-
niji sem sadike samo pincira-
la. Dosegla sem zadovoljivo 
število predčasnih poganj-
kov, vendar so sadike zaradi 
suše in vročine v letu 2007 
dobro reagirale samo na prvo 
pinciranje, na drugo slabo in 
na tretje nič. Če bomo želeli 
zagotoviti dobro in redno ro-
dnost v nasadu jablan, bo po-
trebno ta način vzgoje sadik 
še nadalje razvijati. S tem sta 
se strinjali tudi obe mentori-
ci, mag. Cvetka Pintar in Miro-
slava Kelemina.«

Tudi Alenka Vidovič iz 
Gradišča pri Cirkulanah je 
bila najprej ekonomsko-ko-
mercialna tehnica, k temu 
poklicu pa je dodala še zna-
njd s področja kmetijstva. 
Motivirala jo je želja po bolj-
ši zaposlitvi in pritegnil jo je 
oglas v Štajerskem tedniku. 
Alenka Vidovič: »Za temo 
Uresničevanje programa 
razvoja podeželja v obdo-
bju 2007-2013 na območju 
Cirkulan sem se odločila z 
namenom, da nekaj naredim 
za svojo bližnjo okolico, jo v 
nalogi predstavim in ugoto-
vim možnosti razvoja Cirku-

lan na področju ohranjanja 
kmetijstva. Pri raziskovalnem 
delu sta me usmerjala men-
torja dr. Vladimir Korošec in 
Sonja Golc, za kar se obema 
lepo zahvaljujem. Ugotavljala 
sem, ali z načrtovanimi ukre-
pi odpravljamo oz. zmanjšu-
jemo negativno razvojno pro-
blematiko Haloz, ki je posle-
dica: razdrobljenosti zemljišč, 
težjih pridelovalnih pogojev, 
nizke izobrazbe lastnikov 
kmetij, neugodne starostne 
sestave, nizke tržne usmerje-
nosti kmetijskih prideloval-
cev in opuščanja kmetijske 
pridelave. Predstavila sem 
pobudo, kako bi izboljšali to 
problematiko in kako bi s tem 
vplivali na to, da zagotovimo 
večjo poseljenost Haloz.«

Majšperčana Andreja Vra-
biča je pritegnila je možnost 
študija v domačem okolju.: 
»Zame izbira teme z naslovom 
Vpliv uporabe herbicidov 
na maso in število buč ni 
bila problem. Poklicna in 
tehniška kmetijska šola Ptuj, 
kjer sem zaposlen, sodeluje z 
raznimi organizacijami. Tudi 
sam sem aktivno vključen v 
več poskusih, ki jih izvajamo 
na našem šolskem posestvu. 
V letu 2007 smo v sodelova-
nju s Kmetijsko-gozdarskim 
zavodom Maribor izvajali kar 
nekaj poskusov in preizkuša-
nje herbicidov v bučah je bila 
tema, ki me je zelo zanimala, 
ugotovil sem, da lahko pride-
mo do rezultatov, ki bodo v 
praksi zelo uporabni.«

Diplomantom smo za-
stavili še nekaj drugih 
vprašanj. Najprej nas je 
zanimalo, kaj so s študi-
jem pridobili.

Drago Purgaj: »Vsekakor 
več, kot je mogoče zapisati v 
nekaj stavkih. Gre za povsem 
drugačno dojemanje kme-
tijstva, ki se z vsakim opra-
vljenim izpitom kaže v lepši 
podobi. Na koncu je rezultat 
skupek vseh znanj, ki zagota-

vljajo solidno obvladovanje 
dela na kmetiji.« 

Janez Zavec: »Oblikovanje 
samega sebe kot osebnosti in 
bolj zrel pogled na strokovna 
dogajanja okrog nas.«

Miha Jeromel: »Pridobil 
sem širše znanje tudi iz dru-
gih vej kmetijstva.«

M. Weis: »S študijem sem 
pridobila širši krog novih 
znanj, kar mi je prineslo višjo 
stopnjo izobrazbe, nova po-
znanstva in prijetno druženje 
s študijskimi kolegi.«

M. Brumen: »Nova znanja 
iz ekonomike, ekološkega 
kmetijstva, trženja, obnovitev 
ter poglobljenost znanja iz 
strokovnih predmetov in tu-
jega jezika.«

A. Vidovič: »Izpolnila se 
mi je želja, da bi to, kar sem 
delala kot študentka, postal 
moj kruh. Dobila sem službo 
na Kmetijski svetovalni službi 
na Ptuju.«

Vrabič: »Veliko. V tem tre-
nutku še ne vem, katera pri-
dobitev je važnejša, pa tudi 
ne želim izpostavljati, kaj je 
pomembnejše. Dejstvo pa je, 
da sem dobil veliko novih iz-
kušenj in znanj, prav tako pa 
tudi novih prijateljev, s kateri-
mi bomo ohranjali stike tudi 
v bodoče.«

Če bi bili Vi mentor re-
dnim študentom na pra-
ksi, kaj bi jih predvsem 
želeli dobro naučiti?

Drago Purgaj: »Usmerjal 
bi jih v to, da bi naj vedno 
imela prednost pridelave 
zdrave hrane!«

Janez Zavec: »Najprej bi 
jim želel dopovedati, da je 
biti kmet zelo širok pojem, 
ki zahteva veliko ljubezni do 
dela, ki ga opravljaš, šele nato 
pridejo pozitivni finančni 
učinki, ki ti dajejo zadovolj-
stvo, da se z neko dejavnostjo 
ukvarjaš in si z njenim delom 
zadovoljen.«

Miha Jeromel: »Privzgojiti 
bi jim poskusil odnos do uče-
nja in dela ..., mislim da mladi-
ni to primanjkuje.«

M. Weis: »Mladim študen-
tom bi predvsem pomagala 
povezovati teorijo s prakso z 
raznimi napotki iz večletnih 
praktičnih izkušenj.«

M. Brumen: »Kot mentori-
ca bi študenta skušala pripra-
viti na to, da bi znal svoja pri-
dobljena teoretična in prak-
tična znanja v praksi čimbolj 
koristno uporabiti.«

A. Vidovič: »Želela bi ga 
naučiti odgovornosti do dela 
in da svoje delo opravlja do-
bro in kakovostno.«

Vrabič: »Da je teorija po-
trebna za razumevanje osnov. 
Vendar teoretične osnove 
zaradi vremenskih vplivov v 
kmetijstvu velikokrat povsem 
ne držijo. Zato bi jih usmer-
jal k temu, da bi osvojili čim 
več praktičnih nasvetov in bi 
znali skozi prakso nadgraditi 
teoretična znanja.«

Silvestra Brodnjak
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Ptuj � Prvih deset inženirjev kmetijstva iz ptujske višje strokovne šole

Kdaj na Ptuju nadaljevanje študija kmetijstva
Od februarja do konca maja 2008 je na Višji strokovni šoli ŠC Ptuj diplomiralo prvih deset izrednih študentov, ki so dve leti in pol prihajali na Ptuj iz 
različnih okolij, z različnimi predznanji in pogoji za študij. Nekateri izmed njih so se pri izdelavi diplomskih nalog opirali na praktične izkušnje, ki so 
jih pridobili v treh ciklusih študija, nekaj pa je takih, ki jih je k učenju pritegnila želja, da bi pridobili dodatne informacije, s katerimi bi naredili nekaj 
novega v svojem sadovnjaku, vinogradu, na vrtu, njivi, ribogojnici, na bodoči turistični kmetiji ali pa v predelavi pridelkov, raziskovali so, kako bi po-
magali svojemu kraju ter občini, v kateri živijo.

Foto: S. Brodnjak

Prva deseterica inženirjev kmetijstva z Višje strokovne šole ŠC Ptuj. Od leve sedijo: Alenka Vidovič, 
Marija Šalamun, Majda Veis, Majda Brumen, Andreja Breg; stojijo: Slavko Ribarič, Janez Zavec, 
Andrej Vrabič, Miha Jeromel in Drago Purgaj.
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1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
Pari 12. kroga: sobota, 4. 10., ob 15. uri: Labod Drava Ptuj - Maribor, Luka 

Koper - Interblock; ob 18. uri: Rudar Velenje - Hit Gorica; ob 20. uri: Domžale 
- MIK CM Celje; v nedeljo, 5. 10., ob 15. uri: Primorje - Nafta Lendava.

1. MARIBOR 11 6 4 1 25:18 22
2. NAFTA 11 6 2 3 12:10 20
3. DOMŽALE 11 5 4 2 17:11 19
4. LABOD DRAVA 10 5 1 4 14:12 16
5. MIK CM CELJE 11 3 5 3 13:11 14
6. HIT GORICA 11 4 1 6 15:21 13
7. RUDAR VELENJE 11 3 3 5 14:14 12
8. INTERBLOCK 11 3 3 5 13:16 12
9. PRIMORJE 10 2 4 4 15:17 10
10. LUKA KOPER 11 2 3 6 10:18 9

Najboljši strelci: 7 zadetkov: Edin Junuzovič (Rudar Velenje); 6 zadetkov:  
Etien Velikonja (HIT Gorica), Dario Zahora (Interblock); 5 zadetkov: Marcos 
Morales Tavares (Maribor), Jože Benko (Domžale); 4 zadetki: Marko Dreven-
šek (Labod Drava), Mitja Zatkovič (Domžale), Nedzbedin Selimi (Primorje), 
Dalibor Volaš (Maribor); 3 zadetki: Ogu John (Labod Drava), Zoran Pavlovič, 
Dragan Jelič (oba Maribor), Damjan Trifković (Rudar Velenje), Darijo Biščan 
(MIK CM Celje).

Igralci v 2. SNL so doslej odigrali 8 krogov, za ljubitelje nogometa na na-
šem območju pa je najbolj razveseljiva novica ta, da so Kidričani doslej osvo-
jili največ točk in so tako na vrhu prvenstvene razpredelnice. 

V tem obdobju so se le delno potrdile napovedi izpred začetka sezone, da 
bo prvenstvo precej izenačeno in da bosta vrh krojila Olimpija in Mura 05, 
ki se bosta za vsako ceno poskušali znova uvrstiti v najelitnejšo slovensko 
ligo. Prva teza je v veliki meri potrjena, saj razlike med klubi res niso velike, 
nekoliko izstopata le Aluminij na vrhu in Livar pri dnu. Slednji imajo po izpadu 
iz prvoligaške druščine še vedno precej kvalitetno in izkušeno zasedbo, ki bo 
to še potrdila, doslej pa jih sreča res ni spremljala. Kidričani so odlično začeli 
prvenstvo z dvema zaporednima zmagama, edini poraz doslej pa so doživeli 
v Kranju. Razveseljivo je, da si varovanci trenerja Bojana Špehonja na vsaki 
tekmi priigrajo veliko število priložnosti, dober pa je tudi njihov izkoristek le-
teh, saj so doslej dosegli 20 zadetkov (povprečno 2,5 na tekmo). Ekipe ni 
zamajalo niti dejstvo, da so že po nekaj krogih ostali brez napadalca Uroša Ve-
seliča, ki je prestopil k ekipi Linza iz avstrijske 1. lige. Ob koncu prestopnega 
roka se jim je pridružil izkušeni Senad Tiganj, ki je že na drugi tekmi dokazal, 
da je primerna okrepitev in da cilji kluba ostajajo visoki. Na vprašanje, ali lah-
ko letos končno posežejo po uvrstitvah pri (na) vrhu tudi ob koncu prvenstva, 
pa bo odgovore prinesel čas.

Ljubljanska Olimpija je dodobra poživila prvenstvo 2. SNL, obenem pa so 
njihove predstave vendarle razkrile tudi precej slabosti sicer zvezdniške za-
sedbe (Cimerotič, Pavlin, Čeh, Karič, Rudonja; Vugdalič ...). Te so prišle najbolj 
na plano ravno ob gostovanju v Kidričevem, kjer so jih domačini s hitro in 
agresivno igro povsem 
potolkli (3:0). Zaenkrat 
Ljubljančani kljub ne-
katerim spodrsljajem 
zasedajo visoko 2. 
mesto na lestvici, tega 
pa ne moremo reči za 
drugega napovedane-
ga kandidata za vrh, 
Muro 05, ki je šele 
predzadnja. Slobodan 
Djurič bo imel še veliko 
dela, da bo ekipo brez 
izkušenih prvoligaških 
igralcev pripeljal na 
nivo vrha 2. lige. 

V nedeljo ob 13. uri 
se bodo Kidričani po-
merili z mlado ekipo 
Zagorja, ki je doslej za-
beležila le eno zmago 
(7. krog: Olimpija). Pre-
vidnost zagotovo ni od-
več, saj so Zagorjani v 
preteklem krogu točko 
odščipnili Triglavu na 
njihovem igrišču.

JM

Nogomet � 2. SNL

Pogled z vrha

Kako potekajo priprave 
na tekmo z Mariborom, ki 
je za Ptujčane vedno poseb-
nega pomena?

Sead Zilič: »Priprave po-
tekajo po ustaljenem redu, če-
prav sem imel sam nekaj težav 
s prehladom, tako da sem izpu-
stil torkov trening. Že v sredo 
sem bil spet na igrišču, tako da 
večjih težav ne bi smelo biti. 
Sicer pričakujem težko tekmo, 
saj so Mariborčani v dobri for-
mi in so vodilno moštvo lige. 
Kljub temu se moramo zaveda-
ti dejstva, da igramo doma in 
da imamo tudi sami kakovost-
no zasedbo, kar pa moramo v 
soboto potrditi tudi na igrišču. 
Igralci bomo zagotovo dali vse 
od sebe, da tri točke ostanejo 
doma, pri tem pa računamo 
tudi na številčno podporo na-
ših navijačev.«

Na katere igralce iz vrst 
Maribora bi veljalo biti po-
sebej pozoren?

Sead Zilič: »Največ akcij se 
začenja pri Zoranu Pavloviču 
in Reneju Miheliču, zato mo-
ramo tema dvema nameniti 
posebno pozornost. Sicer pa 
mora vsak od nas odigrati od-
govorno, v tem primeru lahko 
pričakujemo ugoden rezultat.«

Trener Laboda Drave Lju-
binko Drulovič bo imel na 
razpolago vse nogometaše, saj 
nobeden nima težav s kartoni, 
poškodbe Horvata, Radetiča 
in Kelenca pa so tudi že pre-
teklost. Po nekoliko bolj na-
pornem dvotedenskem ritmu 
tekem sreda-sobota je bilo v 
tem tednu dovolj časa tudi za 
regeneracijo, tako da lahko 

pričakujemo tekmo z veliko 
ritma.

Ptujčani so v dosedanjem 
poteku prvenstva na domačem 
igrišču odigrali pet tekem, od 
tega so štiri dobili (Koper, Hit 
Gorica, Domžale, Nafta), eno 
pa izgubili (MIK CM Celje). Na 
teh tekmah so dosegli 11, pre-
jeli pa 4 zadetke, kar jih uvršča 
med najuspešnejše domačine. 
Na drugi strani so Mariborčani 
najuspešnejša gostujoča ekipa, 
saj so na petih tekmah v gosteh 
osvojili kar 8 točk (2 zmagi, 2 
remija in 1 poraz). Varovanci 
Darka Milaniča so tudi naj-
učinkovitejšo moštvo lige, saj 
v povprečju dosegajo krepko 
več kot dva zadetka na tekmo, 
imajo pa eno najbolj »luknjiča-
stih« obrambnih vrst, saj so do-
slej prejeli kar 18 zadetkov. 

Zadnje minute 
Igralci Maribora so v tem pr-

venstvu pokazali veliko mero 
spretnosti pri doseganju zadet-
kov v zadnjih minutah tekem 
(o tem smo podrobneje pisali 
v torkovi številki Štajerskega 
tednika). S tem so si priigrali 
precejšnje število točk, zato 
se splača biti posebej pozoren 
prav na ta del igre, če bo seve-
da do takrat rezultat tesen … 

Izmed ostalih tekem 12. kro-
ga bi lahko izpostavili tekmo 
Luka Koper – Interblock, če-
prav gre v sedanjem primeru 
zgolj za derbi začelja. Ljubljan-
čani so namreč dosegli dve za-
poredni zmagi in računajo na 
nadaljnji pohod proti sredini 
lestvice, Koprčani pa prav tako 

V soboto bodo tribune Mest-
nega stadiona na Ptuju ponov-
no polne do zadnjega kotička, 
saj v goste prihaja Maribor. Gre 
za štajerski derbi, ki bo kljub 
trgatvi privabil veliko število 
ljubiteljev nogometa. Tokrat-
nemu obračunu obdravskih 
ligašev lahko mirno dodamo 
oznako tekma kroga, saj gre za 
obračun vodilnega in četrto-
uvrščenega moštva na lestvici 
1. SNL.

Ptujčani so z dosedanjim 
potekom prvenstva lahko za-
dovoljni, saj so vknjižili že 16 
točk. »Res smo lahko zadovolj-
ni s točkovno bero, čeprav smo 
na dveh ali treh tekmah ne-
srečno izgubili. Pri tem mislim 
posebej na tekmo z Rudarjem, 
kjer smo bili boljši tekmec na 

igrišču, na koncu pa smo zara-
di zapravljenih priložnosti pre-
pričljivo izgubili,« je mnenje 
kapetana Laboda Drave Seada 
Ziliča, ki meni, da so na drugi 
strani pokazali tudi nekaj vr-
hunskih predstav: »Izpostavil 
bi tekmi proti Domžalam in 
Gorici, ki sta bili z naše strani 
zares na visokem nivoju. Želim 
si, da bi takšno igro ponovili 
tudi v soboto.«

Nogomet � 1. slovenska nogometna liga, 12. krog

Štajerski derbi pred polnimi tribunami

Foto: Črtomir Goznik

Sead Zilič (Labod Drava, beli dres): »Pričakujem težko tekmo, saj so Mariborčani v dobri formi.«

Najboljši strelci 2. SNL: 6 zadetkov: Oliver Bogatinov (Bonifika), De-
jan Burgar (Triglav Gorenjska); 5 zadetkov: Uroš Veselič (Aluminij); 4 za-
detki: Semir Agić (MU Šentjur); 3 zadetki: Rok Letonja, Andrej Dugolin, 
Branimir Djokić (vsi Aluminij), Goran Ristić (Mura 05), Luka Lazanski 
(Krško), Josip Špelić (Bela Krajina), Janez Perme (Livar Ivančna Gorica), 
Danijel Marčeta (Triglav Gorenjska).

Evrogol 
Drevenška v 
Ljudskem vrtu

V prvem letošnjem obraču-
nu teh dveh ekip je prišlo do 
delitve točk. Marko Dreven-
šek je s pravim evrogolom iz 
prostega strela povedel svoje 
moštvo v vodstvo, devet minut 
pred koncem srečanja pa je iz-
enačil Zoran Pavlovič. 

3. krog: Maribor – Labod 
Drava 1:1 (0:1); Pavlovič; Dre-
venšek

Labod Drava - Maribor, sobota, 4. 10., ob 15.00 na Ptuju
predprodaja vstopnic: Mestni stadion Ptuj (od 8. - 15. ure), 
Feluka bar in Maska Caffe

iščejo točke priključka, ki bi jih 
obdržale v bližini tekmecev. 
Precej oslabljeni Domžalčani 
(brez Žinka, Breziča in Elsner-
ja) bodo gostili Celjane, ki so 
v preteklem krogu premagali 
Ptujčane. Spet bo šlo za pre-
stižni trenerski obračun, saj 
bivši trener državnih prvakov 
Slaviša Stojanovič prihaja na 

»domači teren« z ekipo Celja. 
Bo uspešnejši profesor ali uče-
nec?

Jože Mohorič

Po tem krogu sledi 14-dnev-
ni reprezentančni premor, saj 
bo naša izbrana vrsta v kvali-
fikacijah za SP 11. 10. gostila 
Severno Irsko in se štiri dni 
kasneje v gosteh pomerila s 
Češko. Ta premor bosta ekipi 
Primorja in Laboda Drave izko-
ristili za igranje zaostalega sre-
čanja 8. kroga, saj je bilo to v 
predvidenem terminu odpove-
dano zaradi premočne burje: 
tekma bo v nedeljo, 12. 10.

Foto: Črtomir Goznik

Igralci Aluminija (na sliki Marko Krajcer) 
zaenkrat trdno držijo vrh lestvice 2. SNL. 
Bodo prednost obdržali tudi po nedeljskem 
gostovanju v Zagorju?
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po porazu v prejšnjem krogu v 
Novem mestu. Vse bolj je očit-
no, da nekdanja organizatorka 
igre, Hrvatica Vanja Raškovič, 
letos ne bo igrala za Mercator 
Tenzor Ptuj, verjetno pa bosta 
največji okrepitvi in dodatna 
moč Kristina Mihič in Jelena 
Kikanovič, ko bosta pozdravili 
poškodbe, kar pa še ne bo prav 
hitro.

Na gostovanju pri ekipi Pi-
rana so gostje iz Ptuja vodile 
skozi vso srečanje, tudi z de-
setimi zadetki prednosti. Na 
mestu organizatorke igre je 
dobro igrala Patricija Korotaj, 
ki je ob tem dosegla devet za-
detkov, enako uspešna pa je 
bila konstantno dobra Nastja 
Prapotnik. Na koncu je pred-
nost Ptujčank znašala pet za-
detkov v njihovo korist. Spet je 
bila obramba, na čelu z obema 
vratarkama, slabši del moštva, 
saj so tudi v tem srečanju pre-
jele preveč zadetkov. Na koncu 
je vendarle najbolj pomembno 
to, da so vknjižile prvi točki in 
da lahko v nadaljevanju igrajo 
nekoliko bolj sproščeno. Očit-
no pa ne bo prav nobena tek-
ma “lahka”.

V soboto čaka igralke eki-
pe MT Ptuj že naslednja težka 
preizkušnja v Kočevju, kjer 
jih zagotovo čaka kvalitetnejši 
tekmec od rokometašic Pira-
na.

Danilo Klajnšek

Piran vrtovi Istre – 
Mercator Tenzor 
Ptuj 33:38 (14:21)

Mercator Tenzor Ptuj: Mateša 
4, Majcen 1, Korotaj 9, Prapotnik 9, 
Ciora 3, Frešer 6, Ozmec, Bolcar 1, 
Brumen 5, Levstik, Erhatič, Gregorec, 
Pikl. Trener: Nikola Bistrovič.

Končno so prvo zmago v no-
vem prvenstvu dočakale tudi 
ptujske rokometašice, ki so v 
sredo gostovale v Piranu, pri 
novinkah v prvoligaški konku-
renci. Zmaga je bila za gostje 
že skorajda nujna, še posebej 

Rokomet � 1. A slovenska rokometna liga (ž)

V Piranu vendarle do prve zmage

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske rokometašice so v sredo v Piranu osvojile prvi par točk 
v letošnjem prvenstvu. Na sliki Anja Frešer (rdeči dres, Mercator 
Tenzor Ptuj).

Pari 1/8 finala: Prevent – Gorenje, Krka - Cimos Koper, Šmartno 99 
Herz Factor Banka – Slovan, Krško - Jeruzalem Ormož, Ribnica Riko Hiše 
- Rudar EVJ Trbovlje, Sevnica - Klima Petek Maribor, Drava Ptuj - Celje Pivo-
varna Laško, Arcont Radgona – Grosuplje.

1. A SRL (ž)
REZULTATI 3. KROGA: Piran vrto-

vi Istre – Mercator Tenzor Ptuj 33:38 
(14:21), Velenje – Brežice 31:27 (14
:12), Celeia Žalec – Krka 32:28 (19
:13), Sava Kranj – Kočevje Evrocasino 
28:27 (11:14), Zagorje Istrabenz Go-
renje – Olimpija 17:30 (8:19), Škofja 
Loka KSI – Celjske mesnine 25:27 
(11:13).

1. CELJSKE MESNINE 3 3 0 0 6
2. OLIMPIJA  3 3 0 0 6
3. KOČEVJE EVROCASINO 3 2 0 1 4
4. KRKA 3 2 0 1 4
5. CELEIA ŽALEC 3 2 0 1 4
6. ZAGORJE I. GORENJE 3 1 0 2 2
7. PIRAN VRTOVI ISTRE 3 1 0 2 2
8. SAVA KRANJ 3 1 0 2 2
9. BREŽICE 3 1 0 2 2
10. VELENJE 3 1 0 2 2
11. MERC. TENZOR PTUJ 3 1 0 2 2
12. ŠKOFJA LOKA KSI 3 0 0 3 0

Rokometaši Preventa bodo 
v soboto naslednji gostje Je-
ruzalema v sezoni 2008/09. V 
taboru vinarjev niso najbolj 
zadovoljni s pričetkom sezone, 
še vedno bode v oči poraz v Tr-
bovljah. Po spodrsljaju pri Ru-
darju zdaj enostavno morajo 
pasti »ježki«, ki pa so na začet-
ku prvenstva v odlični formi 
in na Hardek prihajajo v vlogi 
favorita: »Gre za mlado ekipo, 
ki so jo v Slovenj Gradcu kar 
dolgo časa gradili. Zdaj je pri-
šel njihov čas, da požanjejo sa-
dove dobrega dela. Igra Koroš-
cev je zelo hitra, v obrambi pa 
globoka ter agresivna. Z našim 
doseganjem zadetkov bomo 
morali preprečevati njihovo 
najmočnejše orožje – hitri pre-
hod v (pol)protinapad. Treba 
bo skratka biti strpen in zbran 
v napadu. Seveda brez trdne 
igre v obrambi ne bo šlo,« je 
pred tekmo pohvalil naspro-
tnika Robert Bezjak.

Zanimivo, da je ekipa Pre-
venta edina v elitni druščini, ki 
nastopa brez tujca. V Ormožu 

se zavedajo, da je pred njimi 
zahtevna, a ob pravem pristo-
pu in veliki meri borbenosti, 
rešljiva naloga: »Zmaga nas ob-
drži v boju za uvrstitev v Ligo 
za prvaka, poraz nas pahne v 
boj za obstanek v ligi. Slednje-
ga si seveda ne želimo. Skupaj 
s fanti si želimo fanatične pod-
pore navijačev, saj ob njihovi 
pomoči lahko res damo svoj 
maksimum in na kolena pol-
ožimo odličnega tekmeca. Ob-
ljubim, da se bomo borili do 
zadnjega atoma moči in upam, 
da bo to dovolj za novo veselje 
na Hardeku,« nam je opisal ob-
čutke pred tekmo trener Saša 
Prapotnik.

V vrstah Jeruzalema so vsi 
zdravi in pripravljeni na po-
membno tekmo, ki se bo pri-
čela ob 19. uri. Med polčasom, 
ko bo potekala tudi nagradna 
igra, se bodo ormoški publi-
ki predstavili mlajši dečki, ki 
glede na kvaliteto letos merijo 
najvišje med vsemi selekcijami 
Jeruzalema.

Uroš Krstič

Rokomet � Jeruzalem Ormož 

Kako oskubiti »ježke«

Uspešno slovensko para-
olimpijsko delegacijo je ob 
zaključku 13. paraolimpijskih 
iger na gradu Brdo pri Kranju 
sprejel predsednik republike 
dr. Danilo Türk s soprogo in 
sodelavci. Na obrazih sloven-
skih športnikov, med katerimi 
je bila tudi Ptujčanka Tatjana 
Majcen Ljubič, sta bila priso-
tna sproščenost in ponos ob 

predsednikovem stisku rok in 
še posebej ob slavnostnem na-
govoru, v katerem je med dru-
gim dejal:

“V izredno zadovoljstvo 
mi je, da vas lahko kot dru-
go olimpijsko delegacijo 
v zadnjih nekaj tednih po-
zdravim v svojem imenu in 
v imenu vseh prebivalcev 
Slovenije. Želim, da vam to 

današnje srečanje ostane 
v spominu kot lep dogo-
dek, kot pozornost za vaše 
uspehe in vaš pogum. Sre-
ča spremlja hrabre – in vi 
ste hrabri. V vas je ob hra-
brosti še neizmerna vera 
in talent, kar dokazujete z 
odličnimi rezultati in v pre-
magovanju neštetih ovir, v 
premagovanju posebnosti, 

Paraolimpijska reprezentanca

Predsednik republike dr. Danilo Türk 
sprejel paraolimpijsko delegacijo

Foto: arhiv ZŠIS-POK

Nasmejana Tatjana Majcen Ljubič v družbi predsednika republike s soprogo

ki jim današnji čas ni naj-
bolj naklonjen. Danes je 
čas za zahvalo vsem, ki tako 
uspešno zastopate Sloveni-
jo v svetu. Zahvala gre tudi 
vsem tistim, ki vas na tej 
poti podpirajo in vam po-
magajo. 

Vrednota je odličnost in 
vaši rezultati so odraz te 
odličnosti. Odličnost mora 
postati naše vodilo in da-
našnji dan je najlepša prili-
ka za zavedanje te odlično-
sti. Vrednota je splošna in 
je naša skupna. Naj vam še 
enkrat čestitam z iskreno 
željo za naprej, da skupaj 
dosežemo največ, kar zmo-
remo.”

Za topel sprejem se je v ime-
nu Zveze za šport invalidov 
Slovenije – Paraolimpijskega 
komiteja zahvalil njen predsed-
nik Emil Muri. Bronasta namiz-
noteniška igralka Mateja Pintar 
pa je predsedniku republike 
izročila skromno spominsko 
darilo, skupinsko fotografijo 
paraolimpijske delegacije v 
Pekingu.

Predsednik republike sku-
paj s soprogo in sodelavci ter 
številnimi gosti, med katerimi 
je bil tudi prvi predsednik re-
publike Slovenije g. Milan Ku-
čan, se je z olimpijci zadržal na 
skoraj dveurnem sproščenem 
druženju. Številne skupne in 
posamezne fotografije bodo 
prav gotovo  še dolgo spomi-
njale na prijeten dogodek, ki si 
ga vsekakor vsi skupaj želimo 
še kdaj ponoviti.

Silva Razlag

Na sedežu Rokometne zveze 
Slovenije so v sredo dopoldan 
izžrebali pare osmine finala 
pokalnega tekmovanja za mo-
ške. Tekme bodo na sporedu 
22. oktobra. V žrebu sta bila 
tudi dva predstavnika iz našega 
območja, ki pa sta dobila pre-
cej različna tekmeca. Izredno 
so lahko z žrebom zadovoljni 
pri ptujski Dravi, ki bo gostila 

večkratne državne prvake in 
udeležence Lige prvakov, ro-
kometaše Celja PL. To je bil naj-
atraktivnejši možni tekmec, ki 
bo dodobra napolnil športno 
dvorano Center in Ptujčane 
spomnil na čase, ko so še igrali 
v 1. SRL. Jeruzalem Ormož so 
bo v gosteh pomeril z 1. B liga-
šem iz Krškega. 

UR

Rokomet � Pokal Slovenije 

Drava bo v osmini 
finala gostila 
Celjane!

Foto: Črtomir Goznik

Ivana Hrupiča in njegovo ekipo čaka v osmini finala pokala Slove-
nije prestižni dvoboj s Celjani.



Naš profesionalni boksar 
Dejan Zavec je še vedno precej 
razpet med Nemčijo in Sloveni-
jo, saj se mora redno udeleže-
vati treningov v klubu SES. Na 
tej poti ga včasih spremlja tudi 
njegova družina, žena Nataša in 
hčerki Ivona in Tija, tako da so 
lahko več časa skupaj. Sedaj so 
se vrnili v Slovenijo, kjer smo z 
njim opravili kratek pogovor.

Pred časom si z veseljem 
pripovedoval, da je podpi-
sana pogodba za borbo za 
naslov evropskega prvaka 
z Belgijcem Jacksonom 
Oseiem Bonsujem. Ker je 
ta vmes izgubil borbo s 
Poljakom Rafalom Jackie-
witzem, je to padlo v vodo. 
Kakšni so sedaj načrti?

D. Zavec: »V vmesnem času 
se je zgodilo kar veliko stvari, 
bilo je veliko dogovarjanj in 
pogajanj med menedžerji. Med 
možnimi scenariji je bila tudi 
borba za »eliminatorja« (prve-
ga izzivalca svetovnega prvaka, 
op. ur.) v kategoriji IBF. Šlo 
naj bi za dvoboj v Južnoafriški 
republiki z domačinom Isaa-

com Hlatshwayom (30 borb, 
28 zmag, 1 poraz), a je sedaj to 
manj verjetna opcija, saj je spet 
v igri borba za naslov evrop-
skega prvaka s Poljakom Jacki-
ewitzem. Iz izkušenj vem, da je 
bolje z uradnimi napovedmi še 
nekoliko počakati, da do trdne-
ga dogovora res pride in da se 
tudi realizira. Morda si ta dvo-
boj celo bolj želim kot tistega za 
eliminatorja, vendar bom vesel 
vsakega pozitivnega premika.«

Za boks je prav značilno, 
da dogovori med mened-
žerji ne držijo vedno 100 %.

D. Zavec: »Žal je res tako, 
da je v ospredju posel, zaradi 
česar ne pride vedno do reali-
zacije napovedanih dvobojev. 
Meni se je to zgodilo že nekaj-
krat, a sam to sedaj že štejem 
kot del poti, ki jo je pač treba 
prehoditi.«

Pred dnevi si se vrnil iz 
Nemčije. Kaj si tam počel?

D. Zavec: »Tam je bilo v 
ospredju piljenje tehnike in 
taktike same borbe. Lahko re-
čem, da smo izpolnili plan, ki 
smo si ga zadali, čeprav smo 

morali vse skupaj nekoliko 
prirediti možnemu datumu na-
slednjega dvoboja, ki naj bi bil 
konec novembra.«

Doma sedaj nadaljuješ s 
treningi. Kakšni so le-ti?

D. Zavec: »Vsa navodila do-
bivam iz Nemčije, sam pa to 
poskušal v celoti realizirati. 
Gre predvsem za vaje v fitne-
su in vzdrževanje kondicije in 
moči. Nekatere stvari lahko 
sam delam tudi na področju 
tehnike. Je pa to seveda pripra-
va na zaključni del priprav, ki 
bo spet potekal v Nemčiji.«

Ob profesionalnem bok-
su se vedno bolj intenzivno 

ukvarjaš tudi z mislimi, kaj 
početi po koncu tekmovalne 
kariere, torej čez 3 ali 4 leta.

D. Zavec: »Verjamem, da mi 
bo dana možnost, da tudi po 
koncu kariere ostanem v špor-
tu; sam bom naredil vse, da 
mi to uspe. Zagotovo so prvi 
načrti povezani z boksom, saj 
želim dvigniti amaterski boks v 
Sloveniji na višjo raven, delam 
pa tudi na tem, da bi v Sloveniji 
dobili sedež profesionalnega 
boksa. Če pa bo športna šola 
Juhuhu še naprej potrebovala 
kakršnokoli pomoč, se bom z 
veseljem odzval. Delo z otroki 
me namreč zelo privlači in ve-
seli. Sedaj je moja funkcija v ŠŠ 
Juhuhu bolj pasivna, a kolikor 
mi čas dopušča, se z veseljem 
udeležim njihovih kampov ali 
treningov.«

JM

petek � 3. oktobra 2008    17Šport 

Rafal Jackiewitz 
Evropski prvak je postal 14. 

9. letos, ko je na Poljskem pre-
senetljivo premagal Belgijca 
Jacksona Oseia Bonsa. Njegov 
vzdevek v svetu boksa je Po-
gumno srce (Braveheart), star 
pa je 31 let (17. 2. 1977).

41 dvobojev: 32 zmag (18 s 
K. O.), 8 porazov, 1 neodločen 
dvoboj

V dosedanji profesionalni 
karieri je izgubil že 8 dvobojev, 
vendar datum zadnjega sega v 
leto 2005, ko je v Italiji po toč-
kah izgubil z domačinom Gras-
sellinijem.

Boks � Dejan Zavec

Tokrat zares za evropsko titulo?

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec: »Trenutno je najbolj aktualna borba za naslov evropskega prvaka, a ne želim prehite-
vati dogodkov.«

Sredi čudovitega alpskega sve-
ta, ob jezeru Maggiore v Švici, je 
minuli konec tedna potekalo še-
sto in s tem finalno tekmovanje 
svetovnega pokala v padalskih 
skokih na cilj. Tekmovanja v Lo-
carnu se je udeležilo kar 35 ekip 
iz 16 držav, kar je skupno 175 
tekmovalk in tekmovalcev. 

Da gre za zadnjo letošnjo 
tekmo svetovnega pokala, se je 
pokazalo že v uvodnih serijah, 
saj so bili rezultati dobri in zelo 
izenačeni tako v ekipni kot tudi 
v posamezni razvrstitvi. Na svo-
jo prisotnost so opozorili tudi 
ptujski padalci, ki so se prvih 
nekaj serij uspešno držali prve 
peterice. Na koncu so morali 
priznati premoč kar nekaj pro-
fesionalnim ekipam ter se kot 
najboljša amaterska ekipa za-
dovoljiti z devetim mestom. To 
mesto so zasedli tudi v skupni 
razvrstitvi svetovnega pokala. 
Zmago si je priborila češka voja-
ška ekipa, drugo in tretje mesto 
pa sta zasedli odlični slovenski 
vojaški padalski ekipi Flycom 

Padalstvo � AK Ptuj

Ptujski padalci deveti v skupni 
razvrstitvi svetovnega pokala

Konec preteklega tedna so 
na Ptuju in v okolici potekale 
aktivnosti v okviru športnega 
vikenda Ptuja. Gre za tradicio-
nalno prireditev, ki jo v sodelo-
vanju s klubi v MO Ptuj organi-
zira Zavod za šport Ptuj.

»Letošnje akcije se je ude-
ležilo nekoliko manj ljudi kot 
prejšnja leta, razlog pa gre 
iskati predvsem v tem, da se 
je precej Ptujčanov udeležilo 
trgatev v bližnjih Halozah in 
Slovenskih goricah, nekaj pa je 
k temu prispevalo tudi slabše 
vreme. Kljub temu je bilo na 
nekaterih prizoriščih precejš-
nje število rekreacije željnih, 

Športni vikend Ptuja

Vzpodbujanje 
rekreacije

ALC in Elan ALC iz Lesc. 
Odlično so se Ptujčani odre-

zali tudi v posamezni razvrstit-
vi. Tako si je Boris Janžekovič 
s skopimi osmimi kazenskimi 
centimetri delil 10. mesto, 
Gorazd Vindiš pa je s samo 
centimetrom več pristal na 14. 
mestu. Zmage se je veselil Zitka 
Cestmir iz Češke, drugi je bil 
njegov rojak Vedmoch Jindrich, 
tretje mesto pa so si delili kar 
trije padalci: Francoz Ronan 
Henaff, Madžar Tomas Varaga 
in najboljši slovenski predstav-
nik Senad Salkič iz Lesc. 

Ženska kategorija je bila po-
novno zaznamovana s sloven-
skimi predstavnicami. Tako je 
na najvišjo stopničko stopila 
Maja Sajovic iz Slovenije, dru-
ga je bila Švicarka Claudia Gre-
aetzr in tretja že vsem dobro 
poznana Irena Avbelj.

Z zaključkom svetovnega 
pokala v Švici se je za ptujske 
padalce in večino padalcev, ki 
tekmujejo na tekmovanjih v 
skokih na cilj, letošnja sezona 
zaključila. Ptujsko padalsko eki-
po v Locarnu so sestavljali: Pet-
er Balta, Gorazd Vindiš, Boris 
Janžekovič, Milan Jurič in Alek-
sander Čuš, kot posameznik pa 
se je tekmovanja udeležil tudi 
predstavnik starejše generacije 
ptujskih padalcev Mirko Vršič.

UR

Boris Janžekovič (AK Ptuj) se je na zadnji letošnji tekmi svetovne-
ga pokala uvrstil v najboljšo deseterico.

omenim naj samo nekatere 

športe: karting, balinanje, ribi-

štvo, plezanje, badminton, ko-

šarka, mali nogomet, uspešno 

pa je bil izveden tudi pohod 

na Bistriški vintgar, ki so se ga 

starši udeležili skupaj s svojimi 

otroki. Že sedaj lahko povem, 

da bomo s takšnimi in podo-

bnimi akcijami nadaljevali tudi 

v prihodnje, saj je rekreativno 

športno udejstvovanje po-

membno za vse ljudi, od naj-

mlajših do tistih starejših,« je 

povedal Boštjan Zemljarič iz 

Zavoda za šport Ptuj.

JM

Na uradni spletni strani evropske boksarske zveze (EBU) je potr-
jeno, da je Dejan Zavec prvi izzivalec evropskega prvaka Poljaka 
Rafala Jackiewitza, na spletni strani www.boxrec.com pa je že ob-
javljen datum njunega medsebojnega dvoboja – 29. 11. 2008 v 
Katowicah na Poljskem.

V okviru športnega vikenda Ptuja so se številni ribiči zbrali ob rib-
niku v Rogoznici.

Nad športnim plezanjem so bili navdušeni predvsem mlajši šolarji.

Utrinek z balinanja

Mali nogomet � 2. SFL - vzhod

Tomaž in Ptuj ABA SAŠ v Ljutomer
V 2. krogu se bodo igralci iz Oplotnice v Slovenski Bistri-

ci pomerili z Mariborčani, ki so v prvem krogu remizirali. 
KMN Tomaž se odpravlja to soboto v bližnji Ljutomer na 
derbi e ekipo Teleing Marinci. Ptuj ABA SAŠ igra tekmo v 
Ljutomeru z ekipo Bioterme iz Male Nedelje že nocoj, v 
petek, ob 20.30 uri.

Pari 2. kroga: petek, ob 20.00: KMN Slovenske Gori-
ce - Duplek TBS Team24; ob 20.30: FSK Kebelj - Maribor 
Branik, Bioterme Mala Nedelja - Ptuj ABA SAŠ; sobota, ob 
18.00: Cerkvenjak G. Anton – Nazarje; ob 19.00: Teleing 
Marinci - KMN Tomaž. 

Peter Golob



Deklice U-14
V Slovenj Gradcu je potekal 

drugi turnir deklic do štirinajst 
let starosti, na katerem sta na-
stopili tudi ekipi ŽNK Dornava 
in ŽNK Ptuj. V medsebojnem 
obračunu so zmago slavile mla-
de nogometašice iz Dornave, 
in sicer 4:2.

Danilo Klajnšek

Nogomet

Dornavčan-
ke boljše od 
Ptujčank
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Liga U – 14
REZULTATI 8. KROGA: NŠ Poli 

Drava – Aluminij 1:0, Rudar Velenje 
– Radgona 9:0, Brežice – Ljutomer 
4:1, Maribor – MIK CM Celje 0:0, 
Dravograd – Nafta 2:0, Simer šam-
pion – EHA EMMI Bistrica 11:1, Teh-
nostroj Veržej – Nissan Ferk Jarenina 
2:1, Mura 05 – Železničar 4:1.

1. DRAVOGRAD 8 7 0 1 21:6 21
2. MURA 05 8 6 2 0 27:7 20
3. RUDAR VELENJE 8 5 2 1 25:8 17
4. MIK CM CELJE 8 5 2 1 20:5 17
5. ŽELEZNIČAR 8 5 1 2 39:7 16
6. MARIBOR 8 5 1 2 31:8 16
7. SIMER ŠAMP. 8 5 0 3 30:14 15
8. NŠ POLI DRAVA 8 5 0 3 22:11 15
9. TEHNO. VERŽEJ 8 4 1 3 14:10 13
10. BREŽICE 8 4 0 4 14:25 12
11. NAFTA 8 3 1 4 22:15 10
12. ALUMINIJ 8 3 1 4 8:9 10
13. A. E. BISTRICA 8 1 0 7 9:41 3
14. F. JARENINA 8 0 1 7 8:23 1
15. LJUTOMER 8 0 0 8 3:32 0
16. RADGONA 8 0 0 8 0:72 0

NŠ POLI DRAVA – ALUMINIJ 
1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Golob (50)
NŠ POLI DRAVA: Megla, M. Le-

skovar, Slanič (Hliš), Kajzer, Trep, 
Metličar (Nahberger), Kirič, Krajnc 
(Zupanič), Golob (Rogina), Pivko, Čeh 
(Veličkovič). Trener: Miran Ljubec.

ALUMINIJ: Motaln, Rajh (Kelc), 
A. Leskovar, Zajc, Dvoršak-Špehar, 
Cafuta, Goljat (Koren), Sagadin, Pod-
brežnik, Vindiš (Špehonja), Šešo (Pla-
ninšek). Trener: Tomislav Grbavac.

Danilo Klajnšek

Nogomet 

Golob odločil 
lokalni derbi

Nogomet
1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA

PARI 12. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Labod Drava – Maribor, Luka 
Koper – Interblock; SOBOTA ob 18.00: Rudar Velenje – HIT Gorica; SOBOTA 
ob 20.00: Domžale – MIK CM Celje; NEDELJA ob 15.00: Primorje – Nafta.

2. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 9. KROGA – NEDELJA ob 15.00: Zagorje – Aluminij, Bonifika 

– Livar, Mura 05 – Triglav, Šentjur – Olimpija, Bela krajina – Krško.

3. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA – VZHOD
PARI 9. KROGA – SOBOTA ob 15.30: Stojnci – Čarda, Malečnik – 

Mons Claudius, Tehnostroj Veržej – Odranci, Trgovine Jager –Šmartno, 
Paloma – Kovinar Štore, Dravinja Kostroj – Simer šampion, Črenšovci 
– Koroška Dravograd.

ŠTAJERSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 8. KROGA – SOBOTA ob 16.00: LKW Jack Gerečja vas – Bukov-

ci, AHHA EMMI Bistrica – Šoštanj, Peca – Tehnotim Pesnica, Pohorje 
– Zreče, GIC Gradnje Rogaška – Podvinci; NEDELJA ob 16.00: Holermu-
os Ormož –Brežice, Jarenina Šentilj – Partizan Fram.

1. LIGA MEDOBČINSKE NOGOMETNE ZVEZE PTUJ
PARI 7. KROGA – SOBOTA ob 16.00: Apače – Oplotnica, Rogoznica 

– Gorišnica, Cirkulane – Pauman Pragersko; NEDELJA ob 10.30 Videm 
– Hajdina, Skorba – Boč; NEDELJA ob 16.00: Dornava – Središče.

2. LIGA MREDOBČINSKE NOGOMETNE ZVEZE PTUJ
PARI 7. KROGA – SOBOTA ob 16.00: Zgornja Polskava – Hajdoše, Slo-

venja vas – Markovci, Tržec – Lovrenc, Leskovec – Grajena; SOBOTA ob 
19.00: Podlehnik –Sp. Polskava; NEDELJA ob 16.00: Makole – Zavrč.

VETERANSKI LIGI MNZ PTUJ
VZHODNA SKUPINA
PARI 7. KROGA – PETEK ob 16.30: Bukovci – Podvinci, Tržec – Graje-

na, Leskovec – Videm, Dornava – Markovci.
ZAHODNA SKUPINA
PARI 6. KROGA – PETEK ob 16.30: Prepolje – Polskava, Zgornja 

Polskava – Apače, Lovrenc – Hajdina, Skorba – Pragersko, Podlehnik 
– Boč.

1. SLOVENSKA ŽENSKA NOGOMETNA LIGA
5. KROG: Ptuj – Krka (nedelja ob 11.00), Dornava – Pomurje (nedelja 

ob 12.30)

1. SLOVENSKA MLADINSKA NOGOMETNA LIGA
9. KROG: NŠ Poli Drava – Dravograd (sobota ob 13.00), Aluminij – Bi-

lje Primorje (sobota ob 15.30)

1. SLOVENSKA KADETSKA NOGOMETNA LIGA
9. KROG: NŠ Poli Drava – Dravograd (sobota ob 11.00), Aluminij – Bi-

lje Primorje (sobota ob 13.30)

LIGA – U 14
9. KROG: Nafta – NŠ Poli Drava (sobota ob 11.00), Aluminij – Brežice 

(nedelja ob 11.00)

ROKOMET
1. A SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA

PARI 4. KROGA: Jeruzalem Ormož – Prevent (sobota ob 19.00), Ridar 
EVJ – Gorenje, Hrpelje Kozina – Ribnica Riko hiše, Merkur – Krka. Sre-
čanji Celje Pivovarna Laško – Slovan, Cimos Koper – Trimo Trebnje sta 
bili odigrani v sredo.

1. A SLOVENSKA ŽENSKA ROKOMETNA LIGA
PARI 4. KROGA: Kočevje Evrocasino – Mercator Tenzor Ptuj (sobota 

ob 19.00), Brežice – Celjske mesnine, Krka – Škofja Loka KSI, Piran 
Vrtovi Istre – Celeia Žalec, Olimpija – Sava Kranj, Velenje – Zagorje 
Istrabenz Gorenje.

1. B SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA
PARI 3. KROGA: Hertz Factor Šmartno 99 – Moškanjci Gorišnica (so-

bota ob 19.00), Alples Železniki – Sviš Pekarna Grosuplje, Grča Kočevje 
– Ajdovščina, Krško – Grosuplje, Radeče MIK Celje – Istrabenz plini, 
Klima Petek Maribor – Mitol Sežana.

2. SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA –VZHOD
PARI 1. KROGA: Velika Nedelja – Arcont Radgona (sobota ob 19.00), 

Zlatorog Celje – Pomurje. Drava je v tem krogu prosta.

MALI NOGOMET
2. SLOVENSKA FUTSAL LIGA – VZHOD

PARI 2. KROGA: PETEK: KMN Slovenske Gorice – Duplek TBS Team 
24 (petek ob 20.00), Bioterme Mala Nedelja – Ptuj ABA Saš (petek ob 
20.30), Cerkvenjak Gostišče Anton – Nazarje (sobota ob 18.00), Tele-
ing Marinci – KMN Tomaž (sobota ob 19.00), FSK Kebelj – Maribor 
Branik (petek ob 20.30)

JUDO
1. SLOVENSKA JUDO LIGA

2. krog – sobota, 4. 10. 2008:
MARIBOR: JK Železničar, JK Sankaku, JK Duplek
PTUJ (v soboto ob 17.00 v športni dvorani Mladika): JK Drava Ptuj, JK 

Impol, JK Branik Broker
LJUBLJANA: JK Olimpija, JK Gorišnica

Danilo Klajnšek

Športni napovednik

(Ptuj) v kategoriji do 55 kg 
(mladinke – semi kontakt), 
Tina Koder (Zagorje) do 60 
kg (mladinke – semi kontakt) 
in Tjaša Krajnik (Zagorje) 
do 65 kg (mladinke – semi 
kontakt).

Adriana Korez (Ptuj) je 
bila v 1. krogu prosta, v 2. kro-
gu je premagala Tino Truyman 
iz Belgije, v četrtfinalu pa je 
premagala Madaleno Licata iz 
Italije. V polfinalu je Adriana 
po težki in dobri borbi morala 
priznati poraz proti Rachel Ho-
use iz Anglije in je tako osvojila 
odlično 3. mesto.

Filip Janžekovič je v osmi-
ni finala premagal Evangelosa 
Benatos iz Grčije, v četrtfinalu 
pa je izgubil proti kasnejšemu 
finalistu Davidu Bernhardtu 
iz Madžarske. V kategoriji ka-
detov do 63 kg je Tilen Abra-
ham izgubil proti kasnejšemu 

finalistu Danielu Caetwrigh-
tu iz Anglije, Luka Vindiš pa 
proti precej večjemu Philipuu 
Ruckdeschelu iz Nemčije, ki 
je izgubil kasneje v polfinalu. 
Nuša Štefančič je med kade-
tinjami do 50 kg izgubila pro-
ti kasnejši zmagovalki Cinzii 
Lico iz Italije. Matic Bedenik 
Raušl je med mladinci do 69 
kg v šestnajstini finala izgubil 
proti Georgiosu Galanakisu iz 
Grčije. Izidor Janžekovič je 
med mladinci do 74 kg izgu-
bil proti kasnejšemu finalistu 
Flaviu Barruffu iz Italije, Anej 
Štrafela pa je izgubil proti De-
anu Barryju iz Irske.

Vidimo lahko, da so naši tek-
movalci v osmini finala kot po 
pravilu izgubljali proti kasnej-
šim finalistom ali celo zmago-
valcem, tako da lahko rečemo, 
da je bil žreb precej nenaklo-
njen našim tekmovalcem.

Selektor Vladimir Sitar je 
po tekmovanju ocenil: »Naša 
reprezentanca se je vrnila s 
svetovnega prvenstva z veliki-
mi uspehi. Veseli smo, da smo 
osvojili toliko kolajn, predvsem 
pa je pomembno tudi dejstvo, 
da so tudi tisti, ki so izgubljali, 
v 1. ali 2. krogu prikazali dobre 
in srčne borbe. Glede na vse to 
se nam ni bati za prihodnost 
kikboksa v Sloveniji. Videti je, 
da se ustvarja močna mladin-
ska ekipa, izmed katerih bodo 
že drugo leto nekateri nasto-
pali za člansko reprezentanco. 
Glede Ptujčanov smo v klubu 
zelo zadovoljni, saj je cilj do-
sežen (ena medalja), pa tudi 
cela ekipa se je zelo dobro bo-
rila. Tudi na Ptuju, ocenjujem, 
se po letu 2000 sestavlja nova 
zlata generacija tekmovalk in 
tekmovalcev.«

Franc Slodnjak

V mestu Napoli v Italiji je od 
22. do 28. septembra potekalo 
svetovno mladinsko in kadet-
sko prvenstvo WAKO organiza-
cije, na katerem je sodelovalo 
1531 tekmovalcev iz 45 držav. 
Na prvenstvu je nastopala tudi 
reprezentanca Slovenije s 30 
članicami in člani iz 10 slo-
venskih klubov. Med njimi je 
nastopalo kar sedem tekmoval-
cev iz Ptuja: Tilen Abraham, 
Luka Vindiš, Matic Raušl 
Bedenik, Filip in Izidor 
Janžekovič, Anej Štrafela in 
Adriana Korez ter Nuša Šte-
fančič iz Ormoža.

Reprezentanco so na tek-
movanju zraven selektorja 
Vladimirja Sitarja spremlja-
li Bojan Korošec iz Izole in 
Tomaž Barada iz Maribora 
kot pomočnika selektorja. Na 
tekmovanju pa so sodili tudi 
slovenski sodniki Tončka Ka-
luža iz Ormoža, Primož Suk-
naič iz Ljubljane in Ivo Vodo-
pivec iz Nove Gorice.

Po opravljenem tehtanju in 
žrebu, ki je potekal v torek, so 
se v sredo začele kvalifikacij-
ske borbe, v četrtek pa že če-
trtfinalne – polfinale in finale 
sta potekala v petek in soboto. 
Reprezentanca Slovenije se je 
vrnila iz Italije s petimi kolaj-
nami, ki jih je osvojil ženski del 
ekipe v disciplini semi kontakt 
in light kontakt.

Naslov svetovne prvaki-
nje sta osvojili Neva Ocepek 
(Izlake) v kategoriji do 70 kg 
(mladinke – semi kontakt) in 
Staša Lubej (Celje) do 50 kg 
(mladinke – light kontakt). 

Z bronastimi medaljami 
so se okitile Adriana Korez 

Kikboks � Svetovno mladinsko in kadetsko prvenstvo

Adriana Korez tretja na SP

Z leve: Bojan Korošec (trener), Tomaž Barada (trener(, Adrijana Kores (3. mesto mladinke posamez-
no semi kontakt - do 55 kg), Tina Koder (3. mesto mladinke posamezno semi kontakt - do 55 kg), 
Tjaša Krajnik (3. mesto mladinke semi kontakt do 60 kg), Vladimir Sitar (selektor). Čepita z leve: 
Staša Lubej (1. mesto mladinke posamezno light kontakt do 50 kg) in Neva Ocepek (1. mesto mla-
dinke semi kontakt do 70 kg).

Foto: DK

Mlada ekipa ŽNK Ptuj

Nogomet � Dekleta U-19

Slovenkam ni uspelo
Slovenski ženski reprezentanci do 19 let 

starosti se v kvalifikacijah za nastop na EP 
ni uspelo prebiti v nadaljnje tekmovanje. V 
skupini, kjer so našim reprezentantkam de-
lale družbo še Anglija, Slovaška in Škotska, 
sta se naprej uvrstili reprezentanci Anglije in 
Slovaške. 

V prvem srečanju so naše mlade reprezen-
tantke presenetile Škotsko in jo premagale, 
nato pa z dvema porazoma, proti Angliji (0:3) 
in Slovaški (1:4), izgubile možnosti na napre-
dovanje v nadaljnji krog tekmovanja. Za Slove-
nijo sta nastopili tudi Katja Nežmah in Marti-
na Potrč, sicer nekdanji igralki ŽNK Ptuj.

1. ANGLIJA 3 2 1 0 7 
2. SLOVAŠKA 3 1 2 0 5
3. SLOVENIJA 3 1 0 2 3
4. ŠKOTSKA 3 0 1 2 1 

Danilo Klajnšek



Pogovarjali smo se z Radom Ačimovičem, prof., 
znanim ptujskim triatloncem.

Nadaljevanje iz 76. številke 
Pravilna vsakodnevna prehrana za rekreativca oziroma športnika 

mora enako kot pri drugih ljudeh vsebovati vse za ohranitev zdravja 
potrebne hranilne snovi.

5. Prilagojena naj bo intenzivnosti in času treningov in tekmovanj.
Prehrana naj sestoji iz 4 do 6 obrokov na dan, večji obrok hrane, 

npr. zajtrk, kosilo, naj športnik zaužije najmanj dve do tri ure pred večjo 
obremenitvijo.

Večji obrok pred telesno dejavnostjo lahko povzroči utrujenost in 
zmanjša delovne in telesne sposobnosti zaradi mehaničnega pritiska 
želodca na srce in pljuča (prepono) in tudi zaradi izločanja nekaterih 
snovi (opioidov), ki povzročajo zaspanost.

Večji obrok hrane je treba zaužiti dve do tri ure pred treningom ali 
tekmovanjem. Bogatejši je lahko z ogljikovimi hidrati ter ima manj belja-
kovin in maščobe. Če ga športnik zaužije znatno prej in je lačen oziroma 
tešč (brez hrane v želodcu), lahko tik pred tekmo zaužije manjši obrok 
hrane (nekaj grižljajev) s približno 20 do 50 g ogljikovih hidratov, naj-
bolje v obliki peciva, kosmičev, napitka, itd. Čiste ogljikove hidrate lah-
ko dajemo le tik pred treningom, tekmo, ker tako uživanje čistih čistih 
sladkorjev ne povzroča hipoglikemije. Čisti ogljikovi hidrati, zaužiti 45 
do 60 minut pred telesno obremenitvijo, lahko povzročijo znižanje slad-
korja tik pred tekmo ali celo med njo. Uživanje sladkorja med telesno 
obremenitvijo je lahko zelo koristno, ker sladkor, ki ga uživamo sproti, 
tako varuje glikogen (tkivni škrob) v telesu. Večje beljakovinske dodatke 
obroku hrane dodajamo šele po večjih obremenitvah. Pri nedejavnosti 
se lahko držimo dnevnega biološkega ritma, to je 3 do 5 obrokov hrane 
(zlasti glavni dnevni obrok). Vrsta športa vpliva bolj na kakovost in ritem 
prehrane kot na količino hrane. Tako naj npr. maratonec in nogometaš 
zaužijeta dodatek z ogljikovimi hidrati pri večernem obroku, da čim bolj 
napolnita glikogenske zaloge energije; dodatek beljakovinskih živil pa 
potrebujejo dvigovalec uteži, bodybuilder, rokoborec in drugi za okrepi-

tev mišic. Če v daljšem časovnem obdobje ugotovimo zmanjšanje tele-
sne mase in to pripišemo Energijsko neuravnoteženi prehrani, lahko s 
pogostejšimi počitki in energijsko gostejšo hrano (več živi z ogljikovimi 
hidrati in celo maščobnih živil) uravnavamo telesno maso.

6. Pri pravilni naravni prehrani ni treba dodajati posebnih dietnih pri-
pravkov. Dodati al ne dodati? To je pogosto vprašanje, ki si ga prej ali 
slej postavi vsak športnik, Ki ni več zadovoljen s svojimi rezultati oziro-
ma hitrostjo napredka. Vsak resnejši rekreativni športnik dobro ve, da 
bo trening zares učinkovit le, če bo podprt z ustrezno prehrano. Ker pa 
so potrebe športnikov drugačne od potreb drugih ljudi, mora biti temu 
prilagojena tudi prehrana. Vse več je tudi dietnih pripravkov za šport-
nike, ki pa niso nujno potrebni, ker jih lahko povsem nadomestimo z 
vsakdanjimi živili. K dodatkom v prehrani štejemo zelo široko paleto 
različnih snovi, ki naj bi tako ali drugače pripomogle k »zanesljivemu« 
doseganju ciljev. Treba pa se je zavedati, da samo dodatki ne bodo 
dali rezultatov, ampak sta za njihovo doseganje najpomembnejša pra-
vilna naravna prehrana in ustrezen program vadbe. Povečanje mišic 
je odvisno predvsem od ustreznega treninga. Dopolnila potrebujejo le 
tisti, ki sicer slabo jedo. Obsežna ameriška raziskava o uporabi prehran-
skih dopolnil je pokazala, da dodatno uživanje vitaminov, mineralov in 
drugih zaščitnih snovi poleg vsakdanje, mešane, zdrave prehrane ne 
vpliva na zdravje dolgost življenja. Lahko pa vpliva na zdravje in počutje 
ljudi, ki uživajo »prazno« hrano oz. hrano, ki je osiromašena zaščitnih 
snovi. Izkazalo sej etudi, da ljudje, ki uživajo osiromašeno in/ali eno-
lično hrano prehranskih dopolnil ne jemljejo, ker so zanje predraga. Pri 
redni telesni aktivnosti bo naraščala količina mišic, predvsem pa se 
bo povečala njihova učinkovitost in zmožnost za premagovanje napora. 
Mišice bodo bolj racionalno izrabljale kisik in vodo, uskladiščile večje 
zaloge glikogena kot pri telesni neaktivnosti. Krvna slika se bo izboljša-
la, transportna sposobnost krvi za kisik se bo povečala. Srce se bo po-
večalo in bo sposobno premagovati neverjetne napore. Krvni tlak se bo 
znižal, maščobe v krvi bodo bližje idealnim vrednostim. Če boste ubrali 
zmerno pot pri stopnjevanju treninga, vas ob pravilni naravni prehrani 
čaka aktivno življenje z znatno zmanjšanimi možnostmi, da zbolite za 
srčnožilnimi ali številnimi drugimi boleznimi.

Ivo Kornik

Prehrana rekreativca
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Najrazburljivejši so bili tudi tokrat 
dvoboji v skupini C, kjer sta si ekipi 
db Transport in SAR razdelili točke, 
VGP Drava pa je tesno premagala 
Inplan. V skupini B sta ekipi Intere 
in Taluma upravičili vlogo favoritov, 
čeprav so se jim tekmeci dostojno 
upirali. Do največjega presenečenja 
je prišlo v skupini A, kjer je ekipa 
MO Ptuj (F. Vreže, Varvoda, Cafuta, 
T. Vreže) premagala ekipo Maska 
Caffe (Korošec, Lozinšek, Kocjan, 
Marinič). V isti skupini je Tames tudi 
tokrat visoko zmagal, čeprav so bili 
njihovi tekmeci DaMoSS.

Daleč najboljši ekipni rezultat je 
v tem krogu dosegla ekipa Intere 
(2730), drugouvrščeni Tames je za-
ostal za 73 podrtih kegljev (2657). 
Med posamezniki je blestel Andrej 
Vaš (SAR), ki je dosegel doslej naj-
boljši posamezni rezultat – 788. 

Rezultati 3. kroga:
Skupina A: Tames – DaMoSS 

7:1, MP Ptuj – Garant zavarovanje 
5:3, MO Ptuj – Maska Caffe 5:3. 
Prosta je bila ekipa Modmed.

1. TAMES  48 21 168,1
2. MASKA Caffe  48 13 157,6
3. DaMoSS  48 12 146,5
4. MP Ptuj d.o.o. 44 10 124,2
5. MO Ptuj  32 7 150,5
6. GARANT Zavarovanje 32 6 121,6
7. MODMED  32 3 123,0

Skupina B: Intera – Radio-Tednik 
6:2, Talum – BC Ptuj 6:2, Gravitas 
– Avtoprevozništvo Novak 6:2. Pro-
sta je bila ekipa Ilkon candles.

1. INTERA 48 17 157,1
2. TALUM 48 16 156,6
3. RADIO-TEDNIK Ptuj 48 11 154,1
4. GRAVITAS d.o.o. 48 11 127,1

5. ILKOS CANDLES 32 6 131,0
6. AVTOPREVOZ. NOVAK 24 6 151,0
7. BOWLING CENTER Ptuj 32 5 144,0

Skupina C: Sar avtomatizacija 
– db Transport 4:4, VGP Drava – In-
plan 5:3, PSS Ptuj – Projekta ing. 
6:2. Prosta je bila ekipa Hip hop. 

1. SAR AVTOMATIZACIJA 48 15 142,4
2. VGP DRAVA 48 13 161,4
3. INPLAN 48 13 152,3
4. PSS PTUJ d.o.o. 32 10 148,6
5. HIP-HOP 32 9 145,2
6. db TRANSPORT 32 8 157,0
7. PROJEKTA ing. 36 4 172,1

Najboljši posamezniki v skup-
nem seštevku: 1. Črtomir Goznik 
(Radio-Tednik) povprečje 188,6, 
2. Marko Drobnič (Talum) 183, 3. 
Robert Šegula (Tames) 180,3, 4. 
Andrej Vaš (SAR) 179,2, 5. Dušan 
Kostanjevec (Avto. Novak) 177,1, 6. 
Branko Kelenc (VGP) 177,1, 7. Bo-
ris Sagadin (Intera) 172,1, 8. Bojan 
Klarič (SAR) 171,1, 9. Tomi Držaj (db 
Transport) 170,3, 10. Aleš Korošec 
(Maska Caffe) 169,7.

JM

Bowling � Podjetniška liga

MO Ptuj presenetila 
Maska Caffe

Najboljši posamezniki 3. 
kroga: 1. Andrej Vaš (SAR) 
788, 2. Boris Sagadin (In-
tera) 763, 3. Janez Rakuš 
(PSS) 745, 4. Marko Drobnič 
(Talum) 732, 5. Dušan Kosta-
njevec (Avto. Novak) 726, 6. 
Franc Malek (VGP) in Črtomir 
Goznik (Radio-Tednik) 719, 
8. Jani Kramar (SAR) 694, 9. 
Robert Šegula (Tames) 687, 
10. Jože Mohorič (Radio-Ted-
nik) 684.

Zaenkrat je naša velika želja 

balon na enem izmed igrišč, 

da bi lahko našim članom 

omogočili igranje skozi celo 

leto,« je načrte odkril Žižek. 

Po dosedanjih dosežkih in za-

gnanosti sodeč, ki je članom 
kluba ne manjka, se za prihod-
nost kluba ni bati, sploh pa ni 
dvoma, da bodo kmalu uresni-
čili svoje želje.

Uroš Krstič

Člani teniškega kluba Ormož 
so pred kratkim s priložnost-
no slovesnostjo in družabnim 
srečanjem obeležili 20 let de-
lovanja kluba. Klub se danes 
ponaša z več kot dvesto člani, s 
tremi lastnimi teniškimi igriš-
či, s prelepo klubsko hišico in 
z vrsto družabnih srečanj: »Naš 
teniški klub temelji predvsem 
na igranju rekreativnega te-
nisa. Vsako leto organiziramo 
tečaj za mlade igralce tenisa 
in dva ali tri turnirje, kjer čla-
ni igramo med seboj. Na tak 
način razvijamo družabnost 
pri športu,« je uvodoma dejal 
predsednik kluba Silvo Žižek. 
Žižek je na svečanosti šestnaj-
stim članom, ki vztrajajo od 
začetka, podelil klubska pri-
znanja. Med dobitniki priznanj 
je bil tudi Slavko Kosi, eden 
izmed ustanoviteljev kluba: »V 
septembru pred dvajsetimi leti 
se nas je zbralo deset entuzia-
stov, ki smo si zastavili cilj, da 
bi v Ormožu igrali tudi tenis. 
Naleteli smo na podporo širše 
skupnosti in ustanovili teniški 
klub. V sklopu ureditve šport-
nega parka Mestna graba smo 
pridobili tudi vsa dovoljenja za 
zemljišče in pričeli izgradnjo 
treh teniških igrišč. Izgradnja 
igrišč je bazirala na prosto-
voljnem delu in s prispevki 
sponzorjev ter ormoškega 
gospodarstva, ki nam je pri-
skočilo na pomoč, tako s stroji 
kot z gradbenimi materiali,« 
se začetkov izpred dvajsetih 
let spominja Slavko Kosi, ki je 
opravljal tudi nalogo prvega 
predsednika kluba.

196 tovornjakov 
gramoza in 94 
tovornjakov zemlje

Mirko Havlas Fric, sicer 
dolgoletna gonilna sila ormo-
ških rokometašev, se spominja, 
da je bilo na zemljišču, kjer so 
danes moderna teniška igrišča, 
načrtovano rokometno igrišče, 
a ga je Rokometni klub v znak 
podpore razvoju športnih 
dejavnosti v Ormožu podaril 
tenisačem. Pa ne samo to, ro-

kometni klub jim je v veliki 
meri pomagal tako finančno 
kot s številnimi urami prosto-
voljnega dela: »Pripeljanih je 
bilo 196 tovornjakov gramoza, 
94 tovornjakov zemlje, ki nam 
jo je daroval takratni Ograd. 
Buldožer Tovarne sladkorja 
Ormož je oddelal 337 ur, nekaj 
ur pa še buldožer Ograda. Po-
rabilo se je 290 vreč cementa, 
ki ga je financiral Rokometni 
klub Ormož. Največ prostovolj-
nih ur sta opravila Oto Ješe in 
njegova žena, skupaj 265 ur,« 
nam je iz svoje skrbno čuvane 
knjižice poročal Mirko Havlas 
Fric.

Dvajseto obletnico ormo-
škega teniškega kluba je z ob-
iskom počastila tudi najboljša 
slovenska teniška igralka vseh 
časov Mima Jaušovec, ki je 
bila navdušena nad trudom 
ormoških tenisačev v smislu 
rekreativnega tenisa. Kljub 
urejenim teniškim igriščem 
in dograjeni klubski hiški pa 
imajo v klubu še kar nekaj 
smelih načrtov: »Čaka nas še 
precej dela. Urediti bi bilo po-
trebno igrišče na trdi podlagi, 
da bi lahko podaljšali sezono. 

Tenis � TK Ormož

Dvajseta obletnica Tenis kluba Ormož

Foto: Hozyan

Vsi dosedanji predsedniki TK Ormož v družbi Mime Jaušovec

Starejši dečki B: 
RK Pomurje – RK 
Drava 7:35 (4:16)

Igralci Pomurja tokrat niso bili 
kompletni, vendar je bila tekma 
kljub temu na začetku dokaj iz-
enačena. K temu so veliko pripo-
mogli igralci Drave, ki so v obram-
bi prejeli nekaj prelahkih golov, v 
napadu pa niso realizirali zrelih 
priložnosti. V 6. minuti je bil re-
zultat 3:3. Za tem so se postavile 
motivacija in želja po dobrem re-
zultatu na pravo mesto. Na igrišče 
so stopili vsi igralci Drave in vsi so 
dosegli gole.

RK DRAVA: Valentin Zupanič (17 
obramb), Luka Reisman 4, Aljaž 
Mori 2, Mario Kenda 1, Martin 
Vrbančič 5, Marko Žuran 3, Nejc 
Korošec 7, Blaž Kuhar 2, Davorin 
Levanič 6, Filip Jerenec 1, Rok Ša-
lamun 4 (1). Trenerja: Milan Baklan 
in Ladislav Sabo.

Danilo Klajnšek

Mlajši dečki B,  
skupina Vzhod: 
Jeruzalem – Velika 
Nedelja 27:4 (17:1)

Jeruzalem: Korpič Lesjak, Pla-
vec, Rizman; V. Lukman, Kociper 6, 
Štumberger, Žganec 2, Kolmančič 
5 (1), Ulaga 3 (1), T. Kosi 1, Horvat 
2 (1), Grabovac 1, D. Ozmec 2 (1), 
Niedorfer 1, A. Lukman 1, Hebar 3. 
Trener: Mladen Grabovac

V. Nedelja: Zadravec; M. Kosi, 
Hržič, Šprah, Cvetko, Vincek 1, Še-
rod, Kralj 1, T. Ozmec 2 (1). Trener: 
Bojan Munda

Mladi rokometaši Jeruzalema, 
letnik 1997 in mlajši, so tudi v 2. 
krogu zabeležili zmago, tokrat pro-
ti Veliki Nedelji. Ker je bilo vpra-
šanje zmagovalca hitro odločeno, 

so že v 1. polčasu dobili priložnost 
igralci s klopi, ki so leto ali celo 
dve mlajši. Pri zmagovalcih se je 
vpisalo med strelce kar enajst ro-
kometašev. Kociper je dosegel 6, 
Kolmančič 5, Ulaga in Hebar, ki je 
šele 1999 letnik, po 3 zadetke. 
Pri Veliki Nedelji je T. Ozmec do-
segel dva zadetka. V 3. krogu so 
mladi Ormožani prosti, v 4. krogu 
pa jih čaka gostovanje v Velenju 
pri Gorenju.

Mlajši dečki A, 
skupina Vzhod: 
Jeruzalem - Velika 
Nedelja 11:34 (4:17)

Jeruzalem: Korpič Lesjak, Pla-
vec; V. Lukman 1, Zidarič 1, Koci-
per, Štumberger, Žganec, Kolman-
čič 4 (1), Ulaga 1, Kosi, G. Horvat 
1, Grabovac, D. Ozmec, A. Lukman, 
Zorec 3, Jovanov. Trener: Mladen 
Grabovac.

V. Nedelja: Kukovec, T. Cvetko, 
Prejac; Bombek 1, Pojžar 5 (2), R. 
Cvetko 12, Slavinec 1, Bokša 8, Šo-
štarič 3, Marin 4, Munda, Ž. Horvat, 
Čuš, Pučko, T. Ozmec, Kralj. Trener: 
Bojan Munda.

Ormoški mlajši dečki A, letnik 
1996 in mlajši, so proti rokometa-
šem Velike Nedelje doživeli visok 
poraz. Jeruzalemčki pri mlajših 
dečkih A nastopajo z leto mlajšimi 
rokometaši in se enostavno niso 
mogli enakovredno kosati z zelo 
dobro zasedbo iz Velike Nedelje. 
Pri Jeruzalemu je Kolmančič dose-
gel 4, Zorec pa 3 zadetke. Pri Veliki 
Nedelji je Cvetko zadel 12-krat, 
Bokša pa 8-krat. V 3. krogu so mla-
di Ormožani prosti, v 4. krogu pa 
jih čaka gostovanje v Velenju pri 
Gorenju.

UK

Rokomet � Ml. in st. dečki 

Mali nogomet � 
Športni vikend Ptuja

Med sabo so se 
pomerili stari 
prijatelji in rivali

V okviru prireditev ob 30-let-
nici Medobčinske nogometne 
zveze Ptuj je bil v nedeljo, 28. 
septembra, v športni dvorani 
Center na Ptuju organiziran tur-
nir nekdanjih najuspešnejših 
malonogometnih ekip. Pomerili 
so se stari rivali: KMN Poetovio, 
Kovinostrugarstvo Zamuda in 
Club – 13. Glede na to, da je 
turnir potekal v času ptujskega 
športnega vikenda, niso šteli 
rezultati, ampak je bilo srečanje 
namenjeno športni rekreaciji 
in druženju. Kljub temu so bile 
igre zanimive in nepredvidljive 

do zadnjega sodnikovega žvižga. 
Zmagovalci so bili vsi, ki so se 
srečanja udeležili. Nadaljevalo 
se je po stari navadi v tretjem 
polčasu, kjer so se spominjali 
lepih trenutkov na nogometnih 
igriščih in ob njih.

Kovinostrugarstvo Zamuda: 
Roman  Kaisesberger, Gorazd 
Kodrič, Silvo Žitnik, Franc Žitnik, 
Miran Emeršič, Roman Tement 
in Ivo Vogrinec. Vodja ekipe: Jože 
Klinc.

Club – 13: Leopold Valh, 
Stanko Glažar, Srečko Glodež, 
Sandi Mertelj, Janko Perko in Ro-
bert Hojnik. Vodja ekipe: Glažar 
Stanko.

KMN Poetovio: Ivo Vesenjak, 
Silvester Kornik, Dušan Ramšak, 
Robi Merc, Borut Šalamun, Bran-
ko Pihler in Sandi Vrbanec. Vodja 
ekipe: Fredi Kmetec.

DK



Pristanek na letališču Van 
je bil za naju uresničitev sanj 
in hladen tuš obenem, saj sva 
vedela, da se avantura, ki s se-
boj prinaša tudi obilo odgo-
vornosti, pričenja. V 12 dneh, 
kolikor je trajal najin najem 
avtomobila, sva imela načrt 
obiskati večino glavnih turi-
stičnih atrakcij v jugovzho-
dni Turčiji. Z rahlo nervozo 
sem z avtom napravil prvih 
nekaj kilometrov, saj sem že 
pred odhodom od doma v 
vodniku prebral opozorila, 
da je vožnja z avtom v Turčiji 
le za največje hazarderje. In 
res – Turki so na cesti zelo 
neučakani. Na semaforju 
enostavno ne zmorejo moči, 
da bi počakali na zeleno luč, 
temveč obstaja najverjetneje 
nenapisano pravilo, da je po-
trebno speljati še preden se 
prižge oranžna. Prav tako se 
tukaj tudi veliko pritiska na 
trobljo, zgolj kot opozorilo 
na primer pešcu, naj ostane 
na pločniku.

Kljub kaotičnemu prome-
tu v večini jugovzhodnih tur-
ških mest pa zunaj njih pro-
meta skorajda ni. Razen to-
vornjakov, redkih avtobusov 
ter še redkejših avtomobilov 
drugih prevoznih sredstev ni 
bilo zaslediti. No, morda le še 
mule in osli.

Prazna cesta je bila povsem 
po mojem okusu. Mirne volje 
sem lahko opazoval okolico, 
se navduševal nad stvaritva-
mi matere narave, pomahal 
prebivalcem obcestne vasice, 
a vendar sem moral občasno 
pritisniti tudi na zavoro, da 
ne bi imel bližnjega srečanja 
s kakšno ovco ali kozo, ki je 
mimogrede zbežala pastirju 
iz črede naravnost na cesto. 
Seveda je bila slaba volja od-
več – pastirji so običajno le 
otroci, ki že samostojno pase-
jo po okoliških hribih. Večina 
teh otrok niti ne hodi v šolo, 
saj morajo že od ranega otro-
štva poprijeti za delo, da lah-
ko družina preživi. Brezskrb-
no otroštvo je torej nekaj, kar 
ti otroci niso in verjetno tudi 
ne bodo okusili, zato so v mo-
jih očeh mali-veliki junaki.

Dogubayazit – 
mesto z najlepšim 
ozadjem v Turčiji

Po treh urah vožnje od 
mesta Van proti severu sva 
prispela v mesto Dogubaya-
zit. Podobno kot v mestu Van 
sva tudi tukaj našla mesto v 
izgradnji, kar pomeni delno 
izgrajeno cestno infrastruk-
turo, objekte in kanalizacijo v 
nastajanju. Mesto je delovalo 
pusto, saj zgradbam primanj-
kuje barv; vse je sivo, rjavo. 
Manjka pa ne le barv, tudi pri-
manjkljaj turistov v teh krajih 
je očiten, saj domačini vsake-
ga prišleka v mestu pošteno 
premerijo od glave do pet. A 
da ne bo pomote – ljudje niso 

nadležni, zgolj radovedni.
Dogubayazit je mesto, ki ne 

bi bilo nič posebnega, če ne 
bi bilo blagoslovljeno z enim 
najlepših ozadij, ki jih Turčija 
premore – z veličastnim Ara-
ratom, najvišjo goro Turčije, 
ki se dviga 5.165 metrov vi-
soko v nebo. Gora ima obliko 
popolnega vulkana, ki ga na 
vrhu krasi v oblake ujeta za-
snežena skorja snega. Zadnja 
leta je gora postala priljubljen 
cilj alpinistov, vendar pa dr-
žava z zapletenimi birokrat-
skimi postopki skuša vstop 
turistov in alpinistov na samo 
goro omejiti.

Okolica Ararata je podob-
no kot gora sama izjemna – 
suha pokrajina z nizkim trav-
natim rastjem, kjer pastirji že-
nejo svoje črede koz, ovac ali 
krav na pašo, majhne vasice v 
daljavi, kjer se je čas ustavil. V 
mestu sva se oborožila s slad-
karijami in pisali, ki sva jih 
nato podarjala mimoidočim 
pastirjem. Med drugim sva 
med svojim navduševanjem 
nad Araratom srečala tudi sta-
rejšega pastirja, ki sva ga pro-
sila za portret. Po končanem 
fotografiranju smo še malo 
postali ob cesti in skupaj zrli 
proti Araratu, ga občudovali 
ter se nasmihali drug druge-
mu. Ob slovesu smo si segli v 
roko in še dolgo potem sem 
razmišljal o pastirjih, njiho-
vem trdem vsakdanu ter lju-
bezni do narave, ki si je ne 

skušajo podrediti, temveč jo 
spoštujejo in živijo v skladu z 
njenimi zakonitostmi.

Okolica jezera Van
Po prečkanju več vojaških 

kontrolnih točk sva se vrnila 
v okolico jezera Van. Najin 
cilj je bil obisk cerkvice sv. 
Križa na otoku Akdamar, ki 
predstavlja čudovit primer 
armejske arhitekture. Ker 
je bila cena prevoza fiksna, 
midva pa edina kandidata, 
sva na žalost morala odložiti 
obisk cerkve na drug dan, ko 
je na najino veselje prikaplja-
lo še več kandidatov. Obisk 
otoka je bila izredno prijetna 
izkušnja, pa čeprav je večji 
del otoka ograjen in si ga ni 
mogoče ogledati. Cerkev sv. 
Križa je odlično ohranjena, 
v njeno fasado so izklesane 
zgodbe iz Svetega pisma.

Pot sva nadaljevala proti 
mestu Tatvan, ki leži na za-
hodnem bregu jezera Van in 
nama je predstavljal idealno 
odskočno desko za ogled vul-
kanskih jezer na gori Nemrut. 
V tem mestu sva najprej v ho-
telu naletela na Mohameda, 
lokalnega vodiča, ki se je po-
hvalil, da je na goro Nemrut 
vodil že tudi Slovence. Kot 
že mnogim drugim je tudi 
nama ponudil prenočišče v 
svojem še neizgrajenem mo-
telu, vendar ker sva pričako-
vala hladno noč, sva povabilo 
prijazno zavrnila in se raje 
odločila za hotel. Odločen, da 

nama na vsak način pomaga, 
je pripeljal svojega prijatelja, 
da naju pelje na tipično kurd-
sko večerjo. No, in tega pova-
bila seveda nisva zavrnila.

Obedi v Turčiji se morda 
začnejo na različne načine, 
zagotovo pa se vsi končajo na 
enak način – s pitjem čaja. Ne 
glede na to, ali nasproti vas 
sedi Turk, Kurd ali Arabec – 
pitje čaja je v Turčiji ritual, za 
katerega si je potrebno vzeti 
čas in uživati – miselnost, ki 
nam jo je vedno drvečim in 
časovno natempiranim Zaho-
dnjakom težko razumeti. Čaj 
se pije povsod in skozi ves 
dan. Pravi čaj je kostanjevo 
rjave barve, pije se iz stekle-
nih, v obliki peščene ure obli-
kovanih kozarcev, ki so brez 
ročaja. Zraven se ponudita 
dve kocki belega sladkorja.

Vulkan Nemrut – 
čudovita jezera v 
kraterju

Naslednje jutro je prineslo 
jasen dan in ob deveti uri sva 
se z avtom že vzpenjala na 
goro Nemrut. Resnici na lju-
bo je to bilo že drugič, prej-
šnji dan sva se zaradi slabega 
vremena žal morala obrniti, 
ko sva bila že ravno na vrhu 
vulkana. No, drugič sva ime-
la več sreče in v slabi uri sva 
se povzpela na 2.700 m, od 
koder so naju pričakali čudo-
viti pogledi na jezero Van na 
eni strani ter krater vulkana 
na drugi. V kraterju vulkana 
Nemrut je 5 jezer, pri čemer 

je največje temno modre 
barve in je zelo hladno, dru-
go največje jezero je zelene 
barve in ima v nasprotju s 
sosedo izvire vroče vode, kar 
ugodno vpliva na ljudi z rev-
matizmom. Obstaja še rjavo 
jezero, črno jezero, ki naj bi 
bilo 1.000 m globoko, in še 
eno manjše jezero. V samem 
kraterju živijo med drugim 
tudi želve, ki so očitno tukaj 
našle oazo miru pred narav-
nimi sovražniki, zato sva jih 
srečala na vsakem koraku. 
Vrnitev iz kraterja je postre-
gla še z enim presenečenjem 
– nasproti nama je pripeljal 
Mohamed, ki je ravno vodil 
turiste v krater in nama pove-
dal, da naju je iskal v hotelu, 
da naju pelje na zajtrk k sebi 
domov. Obžaloval je tudi, da 
morava tako hitro naprej in 
naju povabil, naj nekoč po-
novno obiščeva Tatvan – ta-
krat bo on najin vodič.

Hasankeyf – 
»švicarski sir« ob 
reki Tigris

Hasankeyf je majhno me-

stece ob reki Tigris, kamor 
sva prispela v upanju, da do-
biva sobo v edinem motelu v 
mestu. Sreča je bila na najini 
strani in takoj po končanih 
formalnostih glede prenoče-
vanja sva se odpravila v stari 
del mesta, ki je danes urejen 
kot muzej na prostem. Obi-
skovalci se tukaj lahko sezna-
nijo, kakšno je bilo mesto 
pred 600 leti ter pokukajo 
v vsako luknjo oz. špranjo. 
Gradnja na tem področju v 
preteklosti je bila namreč 
takšna, da ljudje pravzaprav 
sploh niso gradili, temveč so 
si bivališča izdolbli. Material, 
v katerega so morali izdolb-
sti svoje bivališče, je namreč 
zgolj krhek sediment, ki se ga 
da odtrgati že s prsti. Hribi, 
ki obkrožajo mesto Hasanke-
yf, tako izgledajo kot švicar-
ski sir, saj so polni lukenj, ki 
predstavljajo vrata in okna 
bivališč. Ta način »negradnje« 
je v bistvu logičen, saj je sedi-
mentne kamnine v tem delu 
pokrajine na pretek, prav 
tako pa je v jamah v času po-
letne vročine prijetneje kot v 
zidani hiši.

Nadaljevane prihodnjič
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Mitja Krempl � Turčija

Kjer vzhod sreča zahod
Odmaknjena od množičnega turizma naju je z dih zastajajočo lepoto pri-
čakala jugovzhodna Turčija. Dobro uro in pol trajajoča vožnja z letalom iz 
Istanbula je bila potrebna, da smo pristali na letališču, ki leži na obrežju 
jezera Van, največjega jezera v Turčiji.

Foto: Mitja Krempl

Pastirček pase majhno čredo, okolica gore Ararat

Foto: Mitja Krempl

Čudovit primer armejske arhitekture na otoku Akdamar, jezero Van

Foto: Mitja Krempl

V zelenem kraterskem jezeru lahko noge potopite v izvire vroče 
vode, vulkan Nemrut

Foto: Mitja Krempl

Pogled na največje jezero v Turčiji z 2.700 m visokega vulkana 
Nemrut

Foto: Mitja Krempl

Gora Ararat, najvišja gora Turčije, je poznana tudi pod imenom turški Kilimandžaro



mesteca Bani sva se zapletla v prijeten 
pogovor z gospodom srednjih let, ki 
se je hkrati prelevil v osebnega avto-
busnega »vodiča«, saj je ob vsaki narav-
ni zanimivosti, ki je v nama prebudila 
le kanček zanimanja, z izredno vnemo 
in neverjetnim zanosom pripovedo-
val najrazličnejše zgodbe o nastanku, 
zgodovini ipd. Prav tako pa je bila vo-

žnja izredno poučna, saj sva izvedela 

številne zanimivosti o islamski veri, 

med drugim, kako je pujsek pomagal 

Alahu, saj ga je pripeljal do jezera, kjer 

se je naužil vode in tako je danes svi-

njina prepovedana na muslimanskih 

krožnikih ipd. 

Nadaljevanje prihodnjič

Potekal bo v sodelovanju s Turistič-

no-gostinsko zbornico pri GZ Slove-

nije, ki bo v okviru letošnjega zbora 

tudi proslavila 100-letnico delovanja. 

Pokrovitelj 55. gostinsko-turističnega 

zbora je predsednik Republike Sloveni-

je dr. Danilo Türk. Na tem za turistično 

gospodarstvo izredno pomembnem 

dogodku pričakujejo več kot pet tisoč 

udeležencev iz turističnega gospodar-

stva, šolstva in civilne družbe. Pouda-

rek je na mladih, v okviru dneva mla-

dih bodo potekale številne aktivnosti, 
namenjene mladim, zlasti še tistim, ki 
si bodo poklic poiskali v turizmu ozi-
roma gostinstvu. V okviru letošnjega 
gostinsko-turističnega zbora bodo le-
tos prvič organizirali tudi Nacionalno 
borzo dela v gostinstvu in turizmu, ki 
jo organizirajo Ministrstvo za gospo-
darstvo – Direktorat za turizem, Zavod 
RS za zaposlovanje, Turistično-gostin-
ska zbornica pri GZS in Obrtno-podje-
tniška zbornica.

V belgijskem mestu Houffalize je 
od 26. do 29. septembra potekala tra-
dicionalna 28. konvencija Evropske 
federacije karnevalskih mest – Dies 
Natalis. Lani so jo uspešno organizirali 
na Ptuju, bila je prva mednarodna kon-
vencija v novem hotelu Primus. Ptuj 
in Slovenija sta člana FECC, največje 
evropske in svetovne karnevalske or-
ganizacije, od leta 1991. 28. konvencije 
se je kot predstavnik MO Ptuj in pred-
sednik FECC Slovenije udeležil Branko 
Brumen, ki se je ob tej priložnosti tudi 
dogovoril za izmenjavo skupin za Ku-
rentovanje 2009. Prihodnje leto naj bi 
tako na Ptuju in prvič tudi v Sloveniji 

nastopila znamenita skupina Gilleov 
iz Belgije, s katero je bilo dogovorjeno 
sodelovanje že na letošnjem kongresu 
FECC v Franciji.

Trgatve na Ptujskem so te dni v pol-
nem teku. Tradicionalna ptujska graj-
ska trgatev bo 10. oktobra, pričela se bo 
na grajskem dvorišču, nadaljevala pa v 
mestnem vinogradu. V teku pa je tudi 
že postopek za izbiro princa karnevala 
2009. Izbrali ga bodo na ptujskem mar-
tinovanju, 11. novembra, ob enajsti uri 

in enajst minut. Letošnji izbor je jubi-
lejni. Kateri po vrsti bo letošnji princ, 
pa je tudi današnje vprašanje v rubriki 
Nagradno turistično vprašanje. Odgo-
vore pričakujemo v uredništvu Štajer-
skega tednika, Raičeva ulica 6, do 10. 
oktobra. Nagrada za pravilen odgovor 
sta vstopnici za kopanje v Termah Ptuj. 
Za pravilen odgovor na predzadnje 
Nagradno turistično vprašanje pa bo 
nagrado prejela Hildegard Gaberc, 
Vinarska 5, 2270 Ormož.

Foto: Črtomir Goznik

Na ptujskem gradu se je pričela obnova znamenitega Peruzzijevega portala.

Nagradno turistično vprašanje

Nacionalna borza dela v gostinstvu in turizmu
Letošnji 55. gostinsko-turistični zbor bo od 7. do 9. oktobra v družbi Terme 3000 v Moravskih Toplicah.
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Danes je Ouagadougu prestolnica 
nočnega življenja, tradicionalne glasbe 
in številnih prodajalcev najrazličnejših 
»afriških« izdelkov. Na vsakem koraku 
pa te spremljajo vojaki in policisti, ki 
te spominjajo na vojaško hunto, ki ima 
v rokah vso oblast. Osrednja ulica, ki 
se imenuje po Kwameju Nkrumahu 
in je danes gospodarska žila celotne 
Burkine Faso, se bohoti s številnimi 
mogočnimi stavbami in le stežka se 
obraniš zelo agresivnemu pristopu lo-

kalnih »umetnikov«, ki ti na vsak način 
želijo prodati svoje izdelke. Ko se naju 
je že lotila velika razočaranost nad 
prestolnico, pa sva na srečo spoznala 
prijetnega fanta, ki naju je popeljal po 
številnih uličicah, kjer lahko spremljaš 
delo pravih umetnikov, se z njimi spo-
prijateljiš in spoznaš pravi način življe-
nja politično neangažiranih mladcev. 
Z njimi sva si ogledala tudi finalno 
srečanje afriškega nogometnega po-
kala narodov, kjer so prav vsi navijali 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Kateri po vrsti bo letošnji princ ptujskega karnevala?

________________________________________________________

Ime in priimek:__________________________________________

Naslov: ________________________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __

Potovanje po poteh kolonizacije in mogočnih afriških kraljestev � Gana, Togo in Burkina Faso (15.)

Iz Ouagadouga v mestece Dori

Foto: UŽ

Peč za pridelavo domačega piva, ki požene hudiča po žilah.

Foto: UŽ

Tradicionalna vasica, kjer sva ob silnem pregovarjanju z lokalnim poglavarjem 
preživela noč.

za Kamerun, po čigar porazu je seveda 
sledilo pravo razočaranje. Odpravili 
smo se tudi na tradicionalni nekomer-
cialni koncert lokalnih glasbenikov, ki 
se prav igrajo z najrazličnejšimi glasbi-
li, med katerimi seveda prevladujejo 
bobni. Mnoga glasbila sem pravzaprav 
videl prvič in moram priznati, da mo-
raš biti pravi mojster, da spraviš iz teh 
stvari kakršenkoli zvok. Neverjetno 
vzdušje te prisili k pozibavanju in po-
gumni med nami so se celo odpravili 
oponašat domačine pri plesanju, pri 
čemer so pozabili na pomembnost ne-
katerih opojnih substanc, ki jih midva 
seveda nisva želela preizkusiti.

Omembe vredni so tudi številni mo-
gočni trgi in spomeniki, ki spominjajo 
na socialistično preteklost in ki so da-
nes središče političnega udejstvovanja. 
Prav tako pa je vredna obiska osrednja 
mošeja, v katero lahko sicer vstopijo le 
moški člani družbe, vendar pa je ena 
izmed največjih v Burkini Faso in prav 
lepo je videti to mogočno stavbo, ki 
za razliko od številnih mošej v Burki-
ni Faso ni narejena iz blata, temveč iz 
povsem normalnih zidakov.

Kar me je pa najbolj presenetilo v 
Ouagadougu, je izrazita dvoličnost, saj 
je izredno veliko število brezdomcev, 
lačnih otrok in mladostnikov, brez ka-
kršnekoli prihodnosti, po drugi strani 
pa srečamo ogromno ljudi, ki premo-
rejo nepredstavljivo bogastvo, ki se 
kaže predvsem v nesramno bogatih 
avtomobilih. Med njimi je predvsem 
izredno veliko belopoltih poslovne-
žev, ki se ukvarjajo z »legalnimi« posli, 
med katerimi cveti predvsem pro-
stitucija in prodaja droge. Številnim 
mladim puncam je to edini izhod iz 
revščine, hkrati pa se seveda nezadr-
žno širijo najrazličnejše bolezni. Prav 
tako lahko opaziš številne mešane »lju-
bezenske« pare, kjer praviloma obstaja 
izredna razlika v letih. Številne mlade 
afriške punce in tudi fantje so zaradi 
svoje revščine prisiljeni v prikrito no-
vodobno spolno suženjstvo, pri čemer 
bogati beli turisti nimajo prav nobe-
nih zadržkov. Zanimivo bi bilo videti 
njihovo »družinsko« življenje v Evropi, 
a to je že druga zgodba.

Po nekajdnevnem odkrivanju pre-
stolnice Burkine Faso sva se z izredno 
udobnim avtobusom popeljala v skraj-
ni severni del države, kjer se nahaja 
polpuščava Sahel. Že med vožnjo do 

Foto: UŽ

Osrednja mošeja v prestolnici, ki je preprosto prevelika, da bi jo v celoti zajeli v 
fotografski objektiv.



Foto: E. Senčar
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Vinotoka v pripravi na zimski počitek
Mesec vinotok je poslednji zeleni mesec 

v vrtnarjevem letu, ko z dreves oberemo še 
poslednje sadeže, s trte sladko grozdje ter 
z gredic sočno zelenjavo. Narava se v vino-
toku prične pripravljati na zimski počitek, 
ko se z odpadanjem barvitega listja z drev-
nin njena podoba spremeni v počivajočo 
jesensko zimsko sivino. V daljših jesenskih 

nočeh, ko se zjasni, se prično pojavljati jesenske slane, ko je 
potrebno poskrbeti za pravočasno zavarovanje pred pozebo 
občutljivejšega vrtnega rastja in pridelkov.

V SADNEM VRTU pobiramo še poslednje vrste dozorelih 
sadežev. Veliko pozornosti posvetimo doslednemu pospra-
vilu in odstranitvi neuporabnega nagnitega ter bolnega 
sadja. V teh ostankih se ugnezdijo in prezimijo mnoge vr-
ste sadnih škodljivcev, še več pa glivičnih bolezni. Z njihovo 
odstranitvijo smo opravili že precejšen del varstva sadnega 
drevja v prihodnjem vegetacijskem letu. Z dreves otreseni 
neuporabni plodovi ter po tleh pobrano sadje, skupaj z dru-
gimi rastlinskimi ostanki, plevele in druge organske ostanke 
kompostiramo. Olesenele rastlinske ostanke pred kompo-
stiranjem zrežemo na koščke, da bodo hitreje sprhneli, na 
kompostišču pa jih pomešamo z drugimi odpadki. Listje po 
odpadanju z drevesnih krošenj pograbimo in ga prav tako 
kompostiramo. Med plastmi za kakšen pedenj debeline 
potresemo z dušičnimi rudninskimi gnojili, da pospešimo 
trohnenje ter zorenje komposta, hkrati pa z dodajanjem ru-
dninskih gnojil razkužujemo in uničujemo škodljive glivice.

Drevesa jablan in hrušk, pojav pa opažamo tudi pri neka-
terih okrasnih drevninah, ki so bile sredi avgusta poškodo-
vane po toči, so bila v svojem razvoju toliko motena, da so 
ob toploti in vlagi konec meseca septembra pričela z rastjo 
zalistnikov, mladike so ob ponovi vegetaciji začele zeleneti, 
rodni brsti pa so se razcveteli. Pojav bo imel za posledico, 
da bo vse, kar bo v oktobru ozelenelo in razcvetelo, pozimi 
pozeblo, drevesa pa bodo ob ta del vegetacije v prihodnjem 
letu. Ozelenitev in pozno vegetacijo lahko nekoliko zavre-
mo s škropljenjem z bakrenimi pripravki. Pri koščičarjih – 
češnjah, višnjah, breskvah, slivah in marelicah – se pojavlja 
predčasno odpadanje listja. Ko ga odpade polovica drevesa, 
v mirnem, toplem in suhem vremenu poškropimo z bakre-
nimi pripravki, da preprečimo prezimitev zimskih trosov 
glivičnih bolezni sadnega drevja koščičarjev.

Sadje pobrano in v svežem stanju spravljeno v zimsko 
hrambo v minulem mesecu pregledamo in izločimo plo-
dove, ki so se pričeli kvariti. Pri odbiri plodov za hrambo 
v svežem stanju so bili odloženi tudi plodovi z neopaznimi 
poškodbami, često od zabodljajev insektov, ki je mesto za 
okužbe po sadni moniliji. Takšni plodovi v hrambi že po 
nekaj dnevih prično gniti, izločiti pa jih je potrebno, da se 
okužbe ne širijo na zdrave.

V OKRASNEM VRTU je v mesecu oktobru potrebno opra-
viti nekaj opravil, da bo okrasno rastje dobro zaključilo z ve-
getacijo, se pripravilo na prezimitev, na mraz občutljivejše 
rastline dobro obvarujemo pred pozebo, v to obdobje zapa-
dejo še mnoge posaditve in setve, mnogo pa je tudi prilo-
žnosti za zbiranje semen in pripravo sadik. Okrasne rastline, 
med njimi predvsem enoletnice, ki zaključujejo svojo vege-
tacijsko dobo, nekaterim že škodijo jesenske megle, največ 
pa jih bodo prizadele jesenske slane, izpulimo s koreninami 
vred in odstranimo z gredic ter kompostiramo. Po prvih sla-
nah izkopljemo gomolje dalij, gladiol in kan. Izkop vršimo 
v suhem vremenu, ko zemlja ni razmočena. Prst z gomoljev 
odstranimo, ko se dobro posušijo, porežemo stebla 10 cm 
nad zemljo, očiščene gomolje pa narobe položene hranimo 
na temnem, zračnem ne prevlažnem prostoru. Za potrebe 
setve nekaterih vrst cvetlic v naslednjem letu še nabiramo 
semena, pa tudi za nabiranje potaknjencev okrasnih grmov-
nic je že čas, ko olesenijo.

V ZELENJAVNEM VRTU prednostno pospravimo ali ustre-
zno zavarujemo vrtnine, občutljive na pozebo po jesenskih 
slanah. S spravilom korenovk in gomoljnic se še ne mudi, 
ker jim slana ne škoduje, njih hramba v svežem stanju pa bo 
trajnejša, če jih spravimo v suhem vremenu.

Miran Glušič, ing. agr.

V vrtu

Polnjeni svinjski 
zrezki s proseno 
kašo
Sestavine (za 4 osebe):
60–70 dag svinjske ribe
5 dag prosene kaše
5 dag slanine
2-3 dag špinače
sol, peteršilj
1 čebula
10 dag maščobe
2 korenčka
1 žlica moke

Potek priprave:
Svinjsko ribo narežemo na 

štiri enake dele, tako da dobi-
mo debelejše kose mesa. Ob 
strani s koničastim nožem 
naredimo odprtinico, v kate-
ro bomo dali nadev. Nadev 
pripravimo tako, da proseno 
kašo skuhamo v slani vodi. 
Kuhano odcedimo in ohla-
dimo. Posebej blanširamo 
(kuhamo 1 do 2 minuti) špi-
načne liste, jih odcedimo in 
fino sesekljamo ter dodamo 

k ohlajeni proseni kaši. Doda-
mo še na male kocke nareza-
no slanino. Nadev začinimo 
s soljo in sesekljanim peter-
šiljem. S pripravljenim nade-
vom napolnimo zrezke in na 
koncu pritrdimo z zobotreb-
cem. V kozici segrejemo ma-
ščobo in zrezke na hitro ope-
čemo z obeh strani. Dodamo 
narezano čebulo, korenje in 
po potrebi zalijemo. Posodo 
pokrijemo in počasi dušimo. 
Ko voda izpari, zelenjavo po-
mokamo, moko prepražimo 
in ponovno zalijemo z vodo 
ali juho. Preden postrežemo, 
omako po želji pretlačimo 
in ji izboljšamo okus s kislo 
smetano.

Kuharski nasveti

Mesne jedi

Tačke in repki

Kunec v omaki
Sestavine (za 5 oseb):
1 kunec
majaron, lovor, timijan
1/2 glave česna
1 dl olja ali svinjske masti
1 velika čebula
1 žlička paprike
1 žlica ajvarja
2 žlici kisle smetane
1–2 žlici moke
sol, peteršilj

Potek priprave:
Kunca razrežemo na kose, 

solimo in dodamo majaron, 
lovor, timijan in sesekljan 
česen. Dobro premešamo 
in pustimo stati na hladnem 
vsaj eno uro. Na maščobo 
spražimo čebulo, da rahlo 
porjavi, in dodamo začinjeno 
mesto. Mesto na hitro opeče-
mo, dodamo ajvar in papriko, 
moko ter po potrebi zalijemo 
z vodo ali poljubno mesno 
juho. Dušimo do mehkega. 
Po potrebi jed začinimo. Pre-
den postrežemo, dodamo še 
kislo smetano in potresemo 
s sesekljanim zelenim peter-
šiljem.

Pečena puranja 
stegna
Sestavine (za 5 oseb):
1 kg puranjih stegen
1 žlica moke
1 čebula
sol, poper, mleta kumina, origa-
no
3–4 žlice poljubne maščobe
1 dl belega vina
voda po potrebi
peteršilj

Potek priprave:
Puranja stegna operemo 

in dobro natremo s soljo, po-
prom, mleto kumino in ori-
ganom. Tako začinjena pusti-
mo stati 10 do 15 minut. Nato 
v ponovi segrejemo malo 

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljenč-
kov nam pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.
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Pri kužku gospoda Janka 
je potrebno ugotoviti vzrok 
napadov. Treba je izločiti mo-
žnost organskega obolenja, ki 
bi lahko privedlo do omenjenih 
simptomov. Izločiti je potrebno 
bolezni srca in pljuč, prav tako 
slabokrvnost in bolezni, ki jih 
prenašajo klopi.

Epilepsija je bolezen živčne-
ga sistema, gre za nevrološko 
motnjo, ki jo karakterizirajo po-
navljajoče se konvulzije (krči) 

maščobe in stegna na hitro 
opečemo z obeh strani. Ste-
gna damo na toplo, dodamo 
grobo narezano čebulo, ki jo 
pražimo toliko časa, da rahlo 
porjavi, nato dodamo moko, 
jo narahlo prepražimo in zali-
jemo z vinom in malo vode. V 
omako damo opečena stegna 
in dušimo do mehkega. Pre-
den postrežemo, omako po 
želji pretlačimo in ji dodamo 
peteršilj. Zraven ponudimo 
poljubne testenine.

Pečena gosja bedra
Sestavine (za 5 oseb):
5 gosjih beder
sol, poper
2 žlici olja ali masti
3 čebule
3 sveže paprike
2 žlici cherryja
2 žlici medu
1-2 žlici mletih klinčkov
peteršilj

Potek priprave:
Očiščena in oprana bedra 

obrišemo in na več mestih 
prebodemo z zobotrebcem. 
Nato jih solimo, popramo in 
v večji posodi na vroči ma-
sti na hitro opečemo z obeh 
strani. V manjši pekač vlije-
mo preostalo maščobo, na-
njo sipamo grobo sesekljano 
čebulo in na manjše kose na-
rezano papriko. Po vrhu po-
ložimo bedra in postavimo 
v pečico, ki smo jo ogreli na 
180 stopinj Celzija. Posebej 
zmešamo cherry, klinčke in 
med in s tem med peko več-
krat premažemo gosje bedra. 
Ko so bedra tričetrt pečena, 
dodamo na večje kose nare-
zan krompir in pečemo do 
konca. Preden postrežemo, 
potresemo s peteršiljem.

Iz knjige Nada in Vlada Pi-
gnarja: Sodobne domače 
jedi

Epilepsija pri psih
Gospod Janko s Ptuja ima psička nemškega ovčarja, starega 3 
leta. Nobenih problemov ni bilo, dokler ni pred nedavnim kužek 
nenadoma padel po tleh, se tresel, drgetal, opletal s tačkami. 
To je trajalo približno pet minut, potem se je kuža dvignil, spre-
hodil in začel jesti iz skodelice za hrano. Popolnoma enako se 
je ponovilo po dveh dneh in kasneje še enkrat. Ko sta bila pri 
veterinarju, je bil kužek popolnoma normalen, zato veterinar ni 
ukrepal. Omenil je možnost epilepsije. Gospoda Janka skrbi, 
kaj bo s psičkom, kako naj mu pomaga.

Foto: OM

Polnjeni svinjski zrezki s proseno kašo

v večjem ali manjšem obsegu. 
Bolezen se lahko manifestira 
v več oblikah napadov, v tako 
imenovanih malih in velikih 
napadih. Pri malih napadih je 
senzorij živali ohranjen, žival 
pade po tleh v nekakšnem krču, 
glava je pogosto iztegnjena in 
oči izbuljene. V očeh živali je 
opaziti nemir in strah, vendar 
žival reagira in je pri zavesti. 
Veliki napadi so bistveno bolj 
dramatični. Krči so tako močni, 

da žival tolče z glavo po tleh, po 
pohištvu, se premetava, škripa 
z zobmi, pogosto si pregrizne 
jezik in krvavi iz ust. V velikih 
napadih kužek ne dojema oko-
lice, se ne zaveda in lahko la-
stnika tudi močno poškoduje 
oziroma ugrizne, ko mu ta hoče 
pomagati. Ko se napad konča, 
je kužek še nekaj ur popolnoma 
odsoten, ne reagira na domače 
in okolico, pogosto kar tava in 
hodi v krogu, istočasno zelo 
pospešeno diha in se ne umiri. 
Dostikrat si napadi kar sledijo 
drug za drugim, kar žival moč-
no izčrpa in pogosto pride do 
smrti živali med dolgotrajnim 
napadom. Epilepsija pri psih se 
najpogosteje začne z malimi na-
padi, razmiki med njimi so lah-
ko tudi nekaj mesecev. Lahko 
da bo imel kužek samo napad 
ali dva, potem pa nič več. Lahko 
pa se začnejo stopnjevati, tako 
po količini kot tudi po moči in 
počasi preidejo v velike napade. 
Vzroki za napade so raznovrstni 
in praviloma niso znani. Doka-
zano pa je, da je en od največjih 
mediatorjev napada hormo-
nalni udar pri gonitvah. Samci, 
ko zavohajo gonečo samičko, 
pogosto zapadejo v napade, in 
če imajo kar nekaj psičk v svoji 
bližini, so v resni nevarnosti. 

Zdravljenje epilepsije je 
kompleksno in dolgotrajno in 
zahteva izkušenega veterinarja. 

Bolezen je neozdravljiva, ven-
dar napade lahko preprečimo z 
dajanjem antiepileptikov in nuj-
no kastracijo in sterilizacijo ži-
vali. Zdravila, ki se uporabljajo v 
terapiji, so enaka kot za ljudi in 
zelo uspešno preprečujejo na-
pade in normalizirajo življenje 
živali. V primeru velikih napa-
dov se takoj lotimo zdravljenja 
z zdravili, najprej z injekcijami 
vsakodnevno, ko se stanje nor-
malizira, preidemo na terapijo 
s tabletkami. Pogosto močno 
prizadeto žival tudi hospitalizi-
ramo, saj le tako lahko blažimo 
in preprečujemo napade moč-
nih krčev. Zelo je važno sode-
lovanje lastnika živali z veteri-
narjem, saj se doziranje zdravil 
prilagaja situaciji, kot jo opaža 
lastnik in jo vsakodnevno pre-
naša veterinarju. Le-ta prilagaja 
dozo, dokler se kužek ne stabi-
lizira in nadaljuje z določeno 
dozo zdravil, potrebno za nor-
malno življenje. Antiepileptiki 
so namreč zdravila, ki močno 
pomirjajo, povzročajo zaspa-
nost in omotičnost. Z diagnosti-
ko bomo ovrgli ali potrdili sum 
epilepsije in se dogovorili, kako 
bomo nadalje ukrepali. Lastnik 
bo dobil vsa potrebna navodila 
in kužek bo normalno in kvali-
tetno živel dalje.

Emil Senčar, dr. vet. med.



V zadnjih člankih smo pisali 
o naravi, naravni moči, ki je vča-
sih negativna, ko nas z različ-
nimi vremenskimi neprilikami 
preseneti in oškoduje, spet dru-
gič najdemo v naravi ogromno 
pozitivne moči, ki nam daje 
energijo za preživetje. Zmeraj 
in povsod je od nas odvisno, 
kako bomo sprejemali naravo, 
kako bomo sprejemali vse, kar 
je v naravi, ker smo tudi mi del 
narave in vse, kar se dogaja v 
nas in tudi v našem okolju, je 
del naravnega procesa, ki ne 
more biti ločen od ničesar. Ko 
spoznamo, da smo sami – z na-
šim ravnanjem – naši predniki 
in naši sovrstniki vplivali na 
naravo, na naravne procese, ko 
smo si želeli podrediti naravo, 
jo preoblikovati in od nje od-
vzeti vse, kar nam je bilo v ko-
rist, tedaj smo ji lahko hvaležni, 
da je še vse tako, kot je. Koliko 
vsak dan sprejemamo od nara-
ve, koliko vsega potrošimo, kar 
morda ni ravno nujno potreb-
no, pa je v naravi še vedno do-
volj dobrin za naslednje dni, za 
naslednje rodove. Kako bomo 
ravnali z naravo okrog sebe, je 
danes moč naše odločitve – ta-
kšno naravo bomo lahko pustili 
svojim naslednikom. Naši vnuki 
in pravnuki bodo ravno tako ve-
seli čiste vode, drobnih potočk-
ov, zelene jase kot mi. Kakšno 
dediščino jim bomo zapustili, 
ali se bomo dovolj zrelo odlo-
čili in začeli tudi naravi vračati 
tisto, kar si zasluži? 

Vsak človek zase je del na-
rave, vendar je kot oseba svoja 
celota in s tem odgovoren za 
svoje življenje, za svoj obstoj, 
odgovoren za svoja dejanja in 
posledično tudi za dejanja svo-
jih potomcev. Narava nam nudi 
vse, kar si lahko zamislimo. Ko 
smo bili ustvarjeni, smo bili 
naravni, ustvarjeni smo bili kot 
celota – zdrava osebnost, ki ji je 
omogočeno dostojno prežive-

tje. Kaj je iz nas ustvarilo naše 
okolje, je naša dediščina, ki jo 
nosimo kot zapis v svojih genih 
in svojem razumu. Na žalost nas 
to večkrat obremenjuje kot kre-
pi.

Smisel osebnostne rasti je v 
tem, da spoznamo, kateri zapisi 
v nas so negativno vplivali na 
naše življenje, kaj so v bistvu 
naše naravne danosti, kakšne 
možnosti imamo v svojem ži-
vljenju, da presežemo negativ-
ne vzorce, ki so nas bremenili 
in s svojo rastjo presežemo te 
vzorce, zapise. Ko osebnostno 
rastemo, počasi, iz dneva v dan 
spreminjamo svoje stare vzor-
ce, po katerih smo delali leta in 
leta in zato rezultati niso vidni 
kar takoj. 

Mnogo let, kot smo počeli 
negativne stvari, sledili tiste-
mu, kar ni bilo dobro za nas, pa 
se tega nismo zavedali, nas je 
oblikovalo takšne, kot smo se-
daj – oz. smo bili pred tem, ko 
smo se začeli zavedati, da lahko 
v svojem življenju nekaj spre-
menimo – na boljše. Naša pot, 
naša rast v človeka, kakršni smo 
lahko, oz. želimo biti, je mnogo-
krat posejana s trni, solzami in 
bolečinami.

Tudi otrok se rodi z bolečino, 
mi pa se veselimo. Prav tako je 
na naši poti osebnostne in du-
hovne rasti. Ko čistimo stare 
vzorce, ko odhaja tisto, kar je 
bilo toliko let del nas stran od 
nas, nas boli, ker ne poznamo 
drugačnega življenja in nas je 
bilo strah, kaj bo vse to prine-
slo, nihče nam ni dal garancije, 
da bo nam po vsem tem boljše. 
Ljudje, ki so šli skozi podobne 
procese, so nas spodbujali in se 
z nami veselili, da odhaja slabo, 
mi pa smo jokali in se smilili 
sami sebi, saj nismo vedeli, v 
kaj se podajamo. Pot naravnega 
zdravljenja je pot rasti iz tega, 
kar smo bili, v to, kar smo lah-
ko, oz. v to, kaj se usmerimo, 

kakšne so naše želje in kaj že-
limo doseči v svojem življenju 
– na katerem koli področju. Ko 
osebnostno rastemo, zorimo 
v zrelega človeka, ki ga več ne 
omaja rahel piš vetra. Včasih nas 
je lahko zamajalo vsako mnenje, 
ki so ga drugi imeli do nas, bolj 
delamo na sebi, na višji stopnji 
zavedanja smo, bolj neomajni 
smo v svojih odločitvah in tako 
uspešni na svojih poteh. Kaj 
nam pa kdo more, ko smo mi 
sami prerasli naše vzorce, kaj 
nam lahko nekdo govori, kako 
bi morali narediti, ali kaj je bo-
lje za nas – ko pa smo sami spo-
znali, da ne potrebujemo nega-
tivnih vzorcev in navodil, kako 
se ravnati v našem življenju. 
Vse, kar nas je bremenilo in v 
našem življenju, ni bilo takšno, 
da bi nas razveseljevalo in nas 
bodrilo v naših uspehih, lahko 
odstranimo, ker ni naše – ker 
ni to, kar si v svojem življenju 
zaslužimo. Ko pričnemo ceniti 
sebe, več ne pustimo negativ-
nim čustvom, da bi vplivala na 
naše življenje, zato tudi iz na-
šega življenja postopno odhaja 
tisto, kar ni dobro za nas, tisto, 
kar nam na našo »novo kožo« 
več ne pristaja. Kako cenimo 
sebe, kakšno mnenje imamo o 
sebi, kako se vidimo v ogledalu 
in v realnem svetu, takšno sliko 
oddajamo tudi navzven. Nekaj 
časa lahko nekdo igra, nas pre-
tenta s svojim sprenevedanjem 
in hvalisanjem, vendar kaj kma-
lu zunanja fasada in blišč zgi-
neta, če ni pod tem močnega 
temelja, ki bi vse skupaj držal, 
ki bi ustvaril tisti potrebni vezni 
del med notranjim in zunanjim 
svetom – v tem primeru naše 
osebnosti.

Mnoge negativnosti in zadr-
žana čustva, ki jih nismo upali 
izražati, so bila potisnjena tako 
globoko v naši podzavesti, da 
jim nismo dovolili priti na plan. 
Če smo to zadrževali leta in leta 

notranji nemir. Zavedajte se, 
da je poslušanje intuicija kot 
opazovanje metulja v prostem 
popoldnevu. Sami si večkrat 
ustvarjate bolečino in služba 
vam je velika skrb. Toda velja 
zaupati v nevidno pomoč Ve-
solja in da se vam bo vedno 
nasmehnila sreča. Seveda pri-
dejo tudi dnevi, ko vam ni lah-
ko in ko vas stvari bremenijo, 
toda odpravite se v naravo in 
uživajte. Pravzaprav je tako, da 
imate vso moč v sebi in da se 
morate z njo povezati. Resni-
ca je, da si večkrat želite po-
hvale in priznanja ter da tega 
ne dobite vedno. Mnogokrat 
sami želite vnesti neko ravno-
vesje. Vsako mnenje, vsak glas 
na tem svetu je pomemben in 
pripomore k boljšemu jutri. 
Čas, ko ste bili še otrok, je pač 
preteklost. Otroške sanje pa 
ostajajo in so del vas, vsekakor 
je spodbudno, da jih iz dneva 
v dan živite. V tem se lesketajo 

Obsedenost z idoli
Tudi Slovenci vse bolj zapadajo v manijo 

obsedenosti s slavnimi osebnostmi. Podobno 
sliko kažejo tudi nekateri slovenski mediji, 
predvsem tisti z rumenim predznakom. Za-
dnji primer je obisk skupine RBD v Sloveniji, 
njihov prihod je obnorel mlado in staro. Anji 
je ta fenomen tuj, ne zna si ga razlagati. Kako 

ga torej razložiti? Sama je mnenja, da se lahko zgledujemo po 
drugih ljudeh, takšnih, ki ne silijo na prve strani medijev.

Anja že sama poudarja v svojem vprašanju, da je pri 
vsaki takšni in podobni obsedenosti s slavnimi osebnost-
mi vedno odigrajo najpomembnejšo vlogo mediji.Stalno 
objavljanje njihovih slik, pikantnosti iz njihovega življe-
nja celo na prvih straneh vedno pritegne tisto tiho večino 
predvsem mladih, ki se poskušajo poistovetiti z njimi, z 
njihovim vsaj na videz brezskrbnim življenjem, njihovim 
bogastvom, uspehom, srečo in podobnim. Na ta način 
imajo predvsem mladi občutek, da so tudi sami slavni 
in ob njihovem prihodu na koncerte doživijo njihovo bli-
žino kot nekaj, kar jih z njimi zlije in so del njih. To jih 
osreči vsaj tistih nekaj ur, saj takrat sebe doživljajo kot 
enako pomembne, kot so njihovi idoli. Toda to ni nič neo-
bičajnega, saj so podobne stvari dogajale tudi v prejšnjem 
stoletju – spomnimo se Elvisa, Beatlov itd.

Dvomim, da se bodo kdaj uresničila pričakovanja Anje, 
da bi bili kdaj idoli ljudje, ki se ne pojavljajo na prvih 
straneh in živijo življenje po vrednotah vrednih Človeka.

Anja pa naj tudi ne pozabi, da večina tistih mladih, ki 
so sedaj obsedeni s slavnimi, vseeno v obdobju, ko dozo-
rijo v zrelo osebnost, živi v skladu z veljavnimi normami 
povsem običajno življenje.

mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje
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Mit #8: Potrebno je 
biti izkušen pogajalec 
in poslovnež

To enostavno ne 
drži. Izkušnje v po-
slovanju lahko na-
redijo vaš prehod v 
investitorsko pisarno 
lažji, ampak to je vse. 
Vaša resnična moč 

in samozavest ne bosta prišli iz vaših 
preteklih izkušenj. Namesto tega bosta 
prišli iz trdnih poslov, ki jih boste skleni-
li, in to je zmaga za vsakega vpletenega 
v posel. Verjetno vas zanima, kako najti 
in ovrednotiti nepremičnino s ciljem, da 
bi našli realistično nabavno ceno, pove-
čali mesečni dohodek in nepremičnini 
večali vrednost. Najdite tak posel in 
vsakdo bo hotel biti del te akcije.

Moj dober znanec, ki se z nepremič-
ninskim poslom ukvarja že leta, mi je 
dejal, da je zavrnil številne posle in po-
gajanje ni s tem imelo nič. Eden izmed 
teh poslov je bila zgradba z 205 enota-
mi v Bolgariji. Pred približno enim letom 
je bila njena cena 7,9 milijona evrov in 
posrednik mu je povedal, da obstaja 
več ponudb – najvišja je znašala 7,2 
milijona evrov. Naredili so domačo 
nalogo o tej nepremičnini in po zaključ-
ku je bila nepremičnina glede na vse 
dejavnike vredna 7,2 milijona evrov. 
Prodajalec je zavrnil vse ponudbe. Pol 
leta kasneje je prodajalec povišal ceno 
na 8,1 milijona evrov. »Če bi se takrat 
še zmeraj zanimal za nepremičnino, bi 
zopet ponudil 7,2 milijona,« mi je dejal. 
Ste presenečeni, da prodajalec še da-
nes ni prodal nepremičnine?

Pogajanje za to ceno ni imelo smi-
sla. V večini primerov je prodajna cena 
prodajalčevo mnenje o tem, koliko 
je nepremičnina vredna. Ta cena ni 
osnovana na dejanski vrednosti nepre-
mičnine. To je vzemi-ali-pusti posel, ko 
predstavite vse številke. Ko vas »vržejo« 
ven, je to zaradi nesoglasij med vami in 
prodajalcem, ker številke ne sovpada-
jo. Oditi stran je dobra rešitev.

Mit #9: Veliko je treba vedeti o ne-
premičninah

Ta neresnica ljudi drži nazaj, da bi 
začeli posel. Mislijo, da morajo biti že 
strokovnjaki na tem področju. Prvič, 
uspešnost je pot in ne cilj in vsi uspešni 
ljudje začnejo na istem mestu. Nekega 
jutra se zbudijo, vržejo noge čez strani-
co postelje, zazehajo in – začnejo. 

Samo z začetkom in vsakodnevnim 
nadaljevanjem postanemo strokovnja-
ki. Skozi izkušnje dobimo strokovnost, z 
branjem pa trdno osnovo, kako začeti. 
Pridobili boste znanje, s katerim boste 
zveneli res pametno. A bolj pomembno 
je, da se boste ogromno naučili od va-
šega prvega, drugega, tretjega, morda 
tudi četrtega posla. 

Z vsako poslovno avanturo se na-
učite nekaj novega. Moj znanec mi je 
dejal, da je nedavno v Grčiji kupil nekaj 
nepremičnin, ki so bile zgrajene na sta-
rih lesenih pomolih iz leta 1910. Kdo 
bi vedel, da se bo moral naučiti vse o 
strukturi skoraj 100 let starih lesenih 
pomolov? Morali so izvedeti vse o sta-
nju pomola, preden so kupili zemljišče. 
Ker moj znanec živi v puščavi, si lahko 
le predstavljate, kako nenavadno in 
tuje je bilo to zanj, da najame pota-
pljače, čoln in gradbene inženirje za 
popoln pregled. To je bila zanj prava 
učna izkušnja.

Edini način za pridobitev znanj s po-
dročja nepremičnin je, da začnete z nji-
mi. Ko to naredite, boste spoznali ljudi, 
trg, vzorce in trende. Naleteli boste na 
vaše skoraj 100 let stare lesene pomo-
le, ampak to bo stvar naredilo zabavno. 
In še preden se boste zavedli, boste na 
zabavah in piknikih s svojimi izkušnja-
mi, ki ste jih doživeli, navduševali ljudi.

Mitja Petrič

Ste oseba, ki ima v sebi tudi 
magično in ustvarjalno ener-
gijo. Toda določene dogodke 
preprosto želite prehitevati in 
narediti selekcijo na zelo radi-
kalen način. Ljudje smo v la-
stnem bistvu komunikativna 
bitja in tako je zelo pravilno, 
da znate svoje občutke izraža-
ti na pravilen način. Mnenja 
sem in prav tako me pri tem 
podpirajo planeti, da niste 
sprejeli svoje preteklosti.

Določene stvari želite prav 
gotovo izbrisati za večno, toda 
pomembno je, da jih sprejme-
te in jih daste v večno svetlo-
bo. V sebi morate najti tudi 
moč in energijo za naprej in 
črpati iz vsake situacije ne-
kaj dobrega in kot smerokaz 
prihodnosti. Z osebo, ki jo 
imate v mislih (ter ste navedli 
tudi rojstni datum), ne bosta 
skupaj in pravilno je, da to 
tudi sprejmete. Med vama 
je pač veliko ovir in stvari, 
ki so uganka. Slep idealizem 
vam ne koristi in je določena 
krinka nemoči. Usoda vam je 
namenila še določeno učenje 
in soočenje z lastnimi občut-
ki. Ne obremenjujete se toliko 
s tem, kje, kdaj in kako boste 
spoznali novega srčnega iz-
voljenca. Bolje je, da se pilite 
v intuiciji in da sprejemate 
okolico na univerzalen način. 
Ko stvari razumete tako, kot 
je potrebno, boste dobro ve-
deli, kaj je vaša prava pot. Ni 
dobro, da se primerjate z dru-

gimi ljudmi in da v sebi bijete 
bitko dvomov. Zadnjič sem 
prebral zanimivo misel, ki 
pravi: »Sreča ne mara ljudi, ki 
jokajo.« Vi nedvomno to niste 
in zelo pravilno je, da začnete 
živeti svojo osebno legendo. 
Iz astrološke karte je moč raz-
brati naslednje, da ste najtežje 
čase v ljubezni prehodili in da 
bo sonce sreče močno sijalo iz 
dneva v dan. Želim vam mno-
go ljubezni in ne pozabite na 
dejstvo, da morate imeti radi 
tudi sebe.

Smerokaz: če imate tudi 
vi kakšno vprašanje in ne 
poznate odgovora, potem 
mi pišite in poiskali ga 
bomo skupaj. Zavedati se 
morate, da tam, kjer je vo-
lja, je tudi pot. Seveda bo-
ste sami tisti, ki se odločite. 
Pismu ne pozabiti priložiti 
šifre in vse skupaj pošljite 
na naslov Štajerskega te-
dnika in kmalu boste pre-
jeli odgovor. Pomembno 
je, da situacijo opišete na 
kratko in napišete točen 
datum, uro in kraj vpraša-
nja. Zvezde sreče bodo sija-
le visoko nad oblaki in vam 
pošiljale nevidne signale 
ljubezni!

Obiščite me lah-
ko na spletni strani:
www.tadej-sink.si

Tadej Šink, horarni 
astrolog

mali biseri sreče in nevidne 
niti poguma. Na tem svetu ni-
ste sami, kajti obdani ste z vi-
dnimi in nevidnimi prijatelji. 
Torej službo boste obdržali, 
da pa vidite lepote na vsakem 
koraku, se morate še naučiti. 
Želim vam mnogo uspeha in 
blagostanja!

Šifra: Vrtnica
Vprašanje: Zanima me, 

ali me čaka prihodnost z 
osebo, ki jo imam v mislih. 
Če nama skupna priho-
dnost ni namenjena, kdaj 
približno bom spoznala 
življenjskega sopotnika? 
Vsak vaš namig oz. nasvet 
mi bo dobrodošel. Hvala!

Odgovor: Vaše rojstno ime 
je nekaj posebnega in nanj ste 
lahko upravičeno ponosni. 

Šifra: Sonček
Vprašanje: Konec de-

cembra 2008 mi poteče 
pogodba v sedanjem pod-
jetju in me zanima, ali bo 
pogodba podaljšana ali 
ne?

Odgovor: Spoštovana bral-
ka, ko ste si zastavili to vpraša-
nje, vam ni bilo lahko pri srcu. 
Dnevi na koledarju neusmilje-
no odhajajo in vas obdaja neka 
tesnoba. Naj vam zaupam, da 
je v življenju tako, da je sre-
ča na strani pogumnih ljudi. 
Globoko v sebi ste močna in 
intenzivna oseba, ki od nek-
daj trdo dela za svoj uspeh in 
trud. Nikoli vam ni bilo lahko, 
toda sprejeli ste, da ima v ži-
vljenju vsak svoj križ, ki mora 
nositi po razpotjih življenja. 
Pomembno je, da na življenje 
pogledate iz tiste svetle strani 
in da najdete upanje. Decem-
ber bo za vas mesec veselja in 
notranje sreče. V tem najdete 
tudi odgovor, da vam bodo 
pogodbo podaljšali. Istočasno 
je nakazano, da vas čakajo pri 
tem določene spremembe in 
novosti. Ne smete dopustiti, 
da jih ne bi sprejeli in jim po-
darili možnosti, da vas obišče-
jo. Če razmišljate negativno, 
se vam takšne stvari začnejo 
dogajati. Kajti notranji dvomi 
se ojačajo in vam vlivajo nek 

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astro-
log, svetuje osebno in pi-
sno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno leto 
naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja Loka, 
tel. 04 51 52 601, GSM 041 
428 966.
V Štajerskem tedniku za bral-
ce odgovarja brezplačno! Pri 
vprašanju napišite točen čas 
(ura, datum) in kraj, ko ste si 
vprašanje zastavili.

Svetovanje za vas, za vse nas …

Poti naravnega zdravljenja
ter želeli prikrivati pred drugi-
mi ljudmi, pred svetom, se je to 
nekega dne v nas nakopičilo kot 
bolečina, ki nas je razjedala tako 
dolgo, da ni izbruhnila v obliki 
bolezni. Vsaka bolečina, ki ni 
izjokana, ki ni prišla iz naše no-
tranjosti, se z leti nabira v rane, 
ki so psihične in fizične.

Ljudje zbolevajo za različni-
mi boleznimi in vedno najdejo 
dober izgovor, zakaj je do tega 
prišlo. Vedno je krivo nekaj zu-
nanjega, nekaj, kar ni del nas, 
nekaj, na kar naj mi ne bi imeli 
vpliva. Pa smo se vprašali, ali je 
res tako? Ali so vse bolezni, ki 
pestijo iz dneva v dan vse več 
ljudi, prišle od zunaj? Kdo lah-
ko meni da bolezen, kdo je tako 
močan, da mi bo povzročil tisto, 

kar jaz ne želim? Kdo nam bo 
želel najboljše v našem življe-
nju? Je to bolezen, je to strah, je 
bojazen, da nas drugi ne bodo 
negovali, če bomo zdravi? Kaj 
vse se skriva za različnimi obo-
lenji? Za vsako osebnostjo, za 
vsako boleznijo je skrito mnogo 
…, vse tisto, kar smo leta in leta 
prikrivali pred seboj in drugimi, 
v naši duši pa nas je razjedalo 
… Mora priti res tako daleč, da 
bomo zboleli in tedaj priznali, 
da ne delamo prav?

Pot naravnega zdravljenja je 
naša prvinska pravica. Dovolite 
si jo … zase. Se imate radi?

Milena de Viktory, s.p.,
Svetovanje v različnih življenj-

skih situacijah, 051 413 354



pričakujejo tudi novi video-
spot, za katerega so I.C.E. sce-
narij oblikovali kar sami in tako 
ponovno potrdili, da jim mlado-
stniške ustvarjalnosti nikakor 
ne manjka. Pripravljeni so se 
spoprijeti z različnimi izzivi, ki 
jih nudi življenje, tudi z izzivom 
iskanja novega bobnarja, ki jih 
čaka v teh dneh. Pozor! 8. ok-
tobra bo skupina nastopila tudi 
na štajerskem koncu – v Mari-
boru na Štuku.

MZ

Odcveteli akcijski junak, zvez-
da straniščnih komedij in osta-
rela zvezda dramskih filmov, ki 
je za vživetje v vlogo voljan iti 
tudi pod operacijski skalpel, 
se odloči nastopiti v skupnem 
visokoproračunskem filmu, da 
bi s tem rešili svojo propadajo-
čo kariero. Za vse vpletene, tudi 
za režiserja, je to zadnji film, s 
katerimi si bodo bodisi rešili 
kožo ali pa bodo poniknili v 
pozabo. Kot da ta pritisk ni do-
volj, se odločijo posneti fizično 
zelo naporen film o vietnamski 
vojni, zaradi česar na prizorišču 
snemanja ne pokajo le granate 
in bombe, temveč predvsem 
živci in velikanski egi. Snema-
nje dragega spektakla je zaradi 
koleričnega producenta ogro-
ženo, zato se režiser odloči za 
gverilsko snemanje: džunglo 
preprede s pastmi in kamera-
mi, nato pa vanjo vrže igralce z 
zemljevidom in naj se znajdejo, 
kakor vedo in znajo. Takšen re-
sničnostni film pa se kaj hitro 
sprevrže v kruto resničnost 
boja za preživetje, težava je le v 
tem, da se igralci tega ne zave-
jo. Ko jih napade lokalna narko 
mafija in jim okoli ušes prično 
žvižgati pravi naboji, še vedno 
mislijo, da nastopajo v filmu ...

Ta originalna domislica na 
začetku filma starta z vso silo in 
vso paro. Film je tako predvsem 
ogledalo napuhu Hollywooda 
in njegove brezkompromisne 
reklamne industrije ter nečimr-

Prvi večji korak so naredili, 
ko so se prijavili na natečaj za 
predskupino Šank rocka. Pe-
sem Ko me zanese jim je maja 
2006 prinesla zmago med 75 
bendi.

Tako je skupina pričela 
koncertirati po vsej Sloveni-
ji – skupaj s Šank rocki in tudi 
samostojno. Po nekaj mesecih 
je zasedbo I.C.E. pod okrilje 
vzela agencija Uran, ki skrbi za 
organizacijo koncertov. Kmalu 
zatem so pridobili tudi založ-
bo Dallas Records. Proti kon-
cu leta 2006 so izdali svoj prvi 
singel z naslovom Ta song je le 
zate, ki se je vrtel po večini slo-
venskih radijskih postaj.

Spomladi 2007 se je bend 
zaprl v domači studio in pričel 
snemati svoj debitantski album 
z naslovom Na liniji. Decembra 
2007 je bila podoba albuma 
kočana, zato so januarja 2008 
izdali svoj drugi singel Na liniji, 
po katerem je album dobil ime. 
Na valentinovo – 14. februarja 
2008 – pa je izšla tudi plošča.

Skupino I.C.E. sestavlja pet 
članov – Renata (vokal), Luka 

(bobni), Jalen (bas kitara), 
Matej (kitara) in Tine (kitara). 
Dobršen del skupine (kitarista 
in bobnar) prihaja iz Ljubljane 
in okolice, basist in vokalistka 
pa sta iz Gorenjske. Rojstno 
obdobje članov se giblje med 
aprilom 1984 in septembrom 
1985, čeprav kdo, ki se tretira 
za zelo resno osebnost, kdaj 
pa kdaj malce podvomi v to 
in bi jih uvrstil mogoče že kar 
v devetdeseta. Kljub temu pa 
jih ta mladostniška energija ni-
kakor ne omejuje, saj se znajo 
disciplinirati, ko gre za resno 
delo. Skupina se sicer bolj po-
sveča avtorski glasbi, a prav 
tako je v njihovem repertoarju 
mogoče zaslediti kar nekaj pri-
redb, predvsem tujih avtorjev.
Glasba nastaja predvsem po 
principu skupnega sodelovanja. 
Včasih komad nastane na vajah, 
kdaj drugič pa se inspiracija po-
javi kar doma.

Mlada slovenska skupina 
I.C.E. pa v teh dneh na radijske 
postaje pošilja tretji single iz 
njihovega uspešnega prvenca 
Na liniji. Skladba Kje si zdaj je 
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Na radijske postaje prihaja nova skladba Rebeke Dremelj z 
naslovom Nepremagljiva. Pesem je hkrati napoved novega al-
buma, ki naj bi na prodajne police prišel v začetku novembra. 
Ponovno sodeluje z avtorjema, ki sta v njeni ekipi že nekaj 
časa; za glasbo je poskrbel Josip Miani – Pipi (Karma), besedi-
lo, ki pa v resnici opisuje Rebeko, je spisal Amon. 

Po nastopih in promociji v bivših jugoslovanskih državah, 
kjer pripravlja izid albuma, je Rebeka zdaj spet doma.

***
Turbo Angels so že pred dnevi napovedali novo skladbo, ki 

jo že lahko poiščete na portalu mZone.
Poleg mnogih načrtov, ki jih želijo izpeljati v prihodnjih me-

secih, so posneli še slovensko različico pesmi Riba ribi grize 
rep. Z omenjeno skladbo v hrvaškem jeziku so sicer že osvojili 
Grand Prix na letošnjem Marco Polo Festu na Korčuli. Raay se 
je nato, tokrat izjemoma, preizkusil še v vlogi tekstopisca in 
naredil povsem novo, duhovito zgodbico, ki govori o pomemb-
nih vrednotah ter o nepodkupljivi ljubezni. Glasba in origi-
nalno besedilo je delo Ivana Šegedina, slovensko besedilo in 
aranžma pa, kot rečeno, pevca skupine Turbo Angels, Raaya. 
S posebej izbranimi kreacijami za to skladbo se bodo turboti 
predstavili kmalu, med drugim na premiernem nastopu v od-
daji Na zdravje, 3. oktobra.

***
Flamiejev novi single As se že kdaj vprašu je s plošče Vse, kar 

vidm, ki je izšla pred poletjem. Skladbo spremlja tudi video-
spot, ki si ga že lahko ogledate tudi na televiziji. 

Besedilo skladbe je seveda plod Flamiejevega peresa, za pro-
dukcijo in glasbo pa je poskrbel Tamir Gostiša – Mistik. Na 
spremljevalnih vokalih v refrenu gostujeta Cazzafura ter Mi-
stik.

***
Ogromen energetski potencial skrit v energični mladi pevki 

Ani iz Ljubljane, malo temnejši, rahlo raskav glas in magičen 
pogled, so prepoznavni znaki izvajalke, ki v glasbi posebne 
simpatije goji do rockovsko obarvanih pesmi in električnih ki-
tar. Če je njena prejšnja pesem bolj gravitirala k lahkotnemu 
popu, pa lahko za aktualno pesem Čas je rečemo, da se precej 
bolj spogleduje z elementi pop-rocka, kar Ano, ljubiteljico ak-
cije in adrenalina, nadvse veseli. 

Pesem je delo mlade producentske ekipe Pancho production, 
katere glavni producent in aranžer Damjan Pančur ima več 
kot deset let izkušenj in se lahko pohvali s sodelovanjem z Re-
gino (Demoni, Proti vetru), skupinama Angee in Supernovo.

***
Še malo pa bomo dočakali novo kolekcijo čevljev Nine Ose-

nar, ki slovi tudi po tem, da se bori za pravice živali. Prav 
zato njeni čevlji ne bodo usnjeni. Izbirali bomo lahko med 
najrazličnejšimi modeli, Nina pa poudarja, da so narejeni iz 
izjemno kvalitetnih materialov, ki so za nogo vsaj tako bla-
godejni kot usnje, da o blagodejnem vplivu na dušo sploh ne 
govorimo.

Pripravila: MZ

Slo POP novice

Filmski kotiček

Tropski vihar

Tropic Thunder
Igrajo: Ben Stiller, Robert 
Downey jr., Jack Black, Tom 
Cruise
Režija: Ben Stiller
Scenarij: Ben Stiller, 
Žanr: akcijska komedija
Dolžina: 
Leto: 2008
Država: ZDA

nosti slavnih igralcev, režiserjev 
in producentov. Ker so avtorji 
seveda največji insajderji, ki v 
tej industriji do obisti poznajo 
prav vsak njen kolešček, smo 
končno priča filmu, ko se av-
torji zelo dobro spoznajo na 
tematiko filma. Še več, gledalcu 
brez usmiljenja pokažejo, kako 
se za vsemi slavnimi umetniški-
mi dramami skrivajo le poceni 
manipulacije, katerih cilj je le 
čim večji zaslužek. Igralci, ki jih 
cenimo, so le zverižen cenen 
kup zagledanosti samih vase, ki 
sploh ne vedo več, kje je meja 
med igranjem neke vloge in nji-
hovo lastno osebnostjo.

Film se odlično pozabava s 
temi klišeji in so za povprečne-
ga gledalca (nepoznavalca Hol-
lywooda) na moč informativni, 
kajti četudi so prikazani kariki-
rano in pretirano, so v resnici 
še kako resnični. Dekonstrukci-
ja Hollywooda je v prvih tretji-
ni filma inteligentna, hitra kot 
rafali in polna idej. Na trenutke 
s svojim absurdnim pridihom 
uspejo ujeti duh odličnih ge-
gov iz zlate dobe komedij ZAZ 
(Napihnjenci, Gola pištola, Ali 
je pilot v letalu itd.), ki pa se v 
drugi tretjini umirijo in film po-
časi preide v klasično ekspozi-
cijo insajderskega razmišljanja 
v tovarni sanj. V zadnji tretjini 

Glasbeni kotiček

Skupina I.C.E. nadaljuje Na liniji
Začetki skupine I.C.E. Segajo v leto 2005, vendar pa so glasbeniki že prej sodelovali tudi v drugih skupinah, pro-
jektih, televizijskih oddajah, izborih in tekmovanjih. Kaj kmalu so se pričeli pojavljati prvi koncerti. Marca 2006 je 
skupina posnela demo album s šestimi posnetki, ki so naleteli na zavidljivo dober odziv.

Razstava
Od 1. septembra do 16. oktobra je v CID Ptuj na ogled razstava dru-

štva Humanitas iz Ljubljane z naslovom Kdo je naredil majico? Pot od 
bombaža do tekstila.

Prireditev
Petek, 3. oktobra, ob 19. uri: Ženske brez naslova. Večmedijski dogo-

dek. Vodja projekta: Kristina Kočan. Sodelujejo: Anja Anželj, Anamarija 
Meznarič, Tina Murko, Kaja Jakolič, Tomaž Rojko, Boris Magdalenc, 
Andrej Lamut.

Dogodek je del mednarodnega projekta z naslovom Raffaello, v kate-
rem CID Ptuj sodeluje kot partnerska organizacije s SIL Oristano s Sar-
dinije v Italiji in drugimi organizacijami iz različnih evropskih držav. Pro-
jekt spodbuja ustvarjalnost mladih predvsem na področju besednega 
ustvarjanja in ga povezuje z drugimi vrstami umetnosti zato, da lahko 
mladi svoje besedno ustvarjanje na zanimiv način predstavijo javnosti. 
Projekt financira Program Mladi v akciji, ki ga izvaja Evropska komisija.

Koncert
Sobota, 4. oktobra, ob 20. uri: koncert udeležencev glasbenih delav-

nic. CID Ptuj, Glasbena šola Ptuj in Društvo Arsana so junija 2008 orga-
nizirale poletne glasbene delavnice za mlade glasbenike, ki so med po-
letnimi počitnicami v tednu dni skupaj z mentorji muzicirali v različnih 
zasedbah. Rezultat teh delavnic je spored, ki bo segal od ljudskih do 
Mozartovih skladb in slovenskih popevk. Predstavilo se bo 15 mladih 
glasbenikov – pianistov, flavtistov, kitaristov, bobnarjev in pevcev. 

Skupnostno delo
Nedelja, 5. oktober, od 14. do 17. ure na Ptujskem gradu: Jesenski 

živ žav.
Neformalno učenje
Vpisujemo še v naslednje tečaje in delavnice v novem šolskem letu:
tečaj bas kitare – mentor Herman Gajser 
tečaj igranja na afriške djembe – mentor Boris Magdalenc 
literarna skupina – mentorica Kristina Kočan
novinarska skupina – mentorica Polona Ambrožič 
elektro delavnica – mentor Daniel Krapša
tečaj žongliranja – mentorji so žonglerji iz društva Povod
tečaj znakovnega jezika gluhih– mentorica Marija Koser, tolmačka 

znakovnega jezika
tečaj španskega jezika – mentorica Mojca Petrovič
likovne cidarije - mentorica Aleksandra Vidovič
CID Ptuj, Osojnikova cesta 9, 2250 Ptuj, www.cid.si, tel 780 55 40, 

GSM 041 604 778, e-naslov cid@cid.si. CID Ptuj je od 1. junija odprt 
od ponedeljka do petka od 9. do 18. ure.

CID vabi!

10. YUHUBANDA: NISI TA
9. TABU: PESEK IN DOTIK

8. ANŽEJ DEŽAN: ŠOPEK MAKA
7. CARPE DIEM: KO SI MI VZELA SRCE

6. DOMEN KUMER, PETRA PEČOVNIK: KAMASUTRA
5. VLADO KRESLIN, SEVERA GJURIN: ABEL IN KAJN

4. PETER JANUŠ: DALEČ OD OČI
3. VOYAGE: ČAS

2. ANIKA HORVAT: DANES JUTRI VČERAJ
1. STEREOTIPI: POKAŽI MI JO MAL

FO
TO

: I
C

E

že pred uradnim izidom nale-
tela na izvrstne kritike, dober 
odziv in se uvrstila na ničkoliko 
glasbenih lestvic. Single 'Kje si 
zdaj' se od prejšnjih dveh bolj 
udarnih skladb razlikuje v svo-
jem tempu in emocionalnosti. 
Besedilo skladbe pripoveduje 
zgodbo o minevanju, izgubi in 
bolečini, ki prizadene posame-
znika, ko ga zapusti nekdo od 
bližnjih. Vsakdo pa bo skladbo 
seveda doživel na svoj način. 

Za single v prihodnjih dneh 

se film zresni, ko pokaže, kako 
sicer kratkovidne manipulacije 
lahko vplivajo na življenja ciljne 
publike, saj mnogokrat prikaza-
na filmska iluzija lahko postane 
resnično dejstvo, zaradi česar 
tako tale film kot tudi filmska 
industrija, v kateri je nastal, ne-
nadoma nista več smešna.

Morda bo nekaterim ta pre-
obrat všeč, spet drugi pa bodo 
v njem (morda upravičeno?) vi-
deli klasično past, ko film nena-

doma postane objekt lastnega 

posmeha in s tem zvodeni ter 

izgubi udarno moč šal z začetka 

filma. Kot bi hotela hollywood-

ska industrija samo sebe pre-

pričati, da njihova iluzija le ima 

nek etični smisel. Kar največ 

preseneti, je tako odlična igra 

in maska Toma Cruisa, da se ga 

dejansko ne da prepoznati pred 

odjavno špico.
Matej Frece
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Horoskop

PROGRAM RADIA PTUJ (od 5.00 do 24.00)
SOBOTA, 04. oktober:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 
8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30 
in 19.00). 5.45 Na današnji dan. 6.00 
Obvestila (še 7.00, 9.00, 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 6.45 
HOROSKOP. 9.30 Novice. 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 10.40 
V VRTU (ponovitev). 11.15 Kuharski 
nasveti (ponovitev). 11.55 Minute kulture. 
12.00 Sredi dneva. 13.10 Šport. 13.45 
Po študentsko. 17.30 POROČILA. 20.00 
SOBOTNI BUM: ŠPORT in GLASBA (Janko 
Bezjak), vmes ob 21.15 Modne čvekarije 
z Barbaro Cenčič Krajnc in ob 22.00 Po 
študentsko (ponovitev). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Slovenske 
Gorice).
NEDELJA, 05. oktoberer:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 15.30 in 19.00). 
5.45 Na današnji dan. 6.00 OBVESTILA 
(še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 in 19.05). 
6.45 HOROSKOP. 8.00 Med ljudskimi 

godci in pevci (Marjan Nahberger). 8.40 
MISLI IZ BIBLIJE. 8.50 Po romarskih 
poteh. 9.10 Mali oglasi (še 9.50). 9.40 
Kuharski nasveti z Vladom Pignarjem 
in novinarjem Martinom Ozmecem 
- v živo. 10.00 Rajžamo iz kraja v kraj 
(ponovitev). 11.50 Kmetijska oddaja. 
12.00 Opoldan na Radiu Ptuj: Te domače 
viže (Natalija Škrlec), Svetloba duha. 
13.00 ČESTITKE POSLUŠALCEV. 19.00 
Pravljica za otroke z Jankom Košanom. 
20.00 do 24.00 GLASBENE ŽELJE PO 
POŠTI IN TELEFONU. 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM (Radio Slovenske Gorice).
PONEDELJEK, 06. oktober:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 9.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 5.45 Na današnji dan. 
9.00 Odmevi iz športa. 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.50 Minute kulture. 
12.00 SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 14.40 
Povejte svoje mnenje - anketa. 16.30 

Mala štajerska kronika. 17.30 NOVICE. 
18.00 Kultura. 19.00 Pravljica za otroke z 
Jankom Košanom. 19.10 COUNTRY (izbor 
Rajka Žule). 19.30 Med ljudskimi pevci 
in godci (Marjan Nahberger, ponovitev). 
20.00 VEČERNI PROGRAM: 20.00 Kviz 
Piramida (Vlado Kajzovar), 21.00 Country 
glasba, 22.10 Glasbene želje (SMS). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio Triglav 
Jesenice).
TOREK, 07. oktober:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.30 
NOVICE (še 5.30, 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 
22.00). 5.45 Na današnji dan. 6.45 Kakšen 
dan se nam obeta. 8.00 Varnost na Ptuju. 
9.00 IZPOD POHORJA (Nataša Pogorevc). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.10 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 
ZDRAVNIŠKI NASVETI. 11.50 Minute 
kulture. 12.00 SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Danes v Podravju. 14.40 Povejte 
svoje mnenje - anketa. 17.30 Novice. 18.00 
Oddaja v živo. 19.00 Pravljica za otroke 
z Jankom Košanom. 19.05 AVTORADIO 
(Danilo Majcen) ali Narejeno v Italiji. 20.00 
Oddaja o slovenski zabavni glasbi. 22.10 
Glasbene želje (SMS). 24.00 Skupni nočni 
program (Radio Triglav Jesenice).
SREDA, 08. oktober:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.30 

NOVICE (še 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 
in 22.00). 6.00 Na današnji dan. 6.45 
Horoskop. 7.10 Vprašanja in odgovori. 9.00 
Po Slovenski goricah (Zmago Šalamun). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 MOZAIK 
SLOVENIJE. 11.50 Minute kulture. 12.00. 
Evropska unija in Slovenija (Anemari Kekec). 
13.10 Šport. 13.45 Danes v Podravju. 
14.40 Povejte svoje mnenje - anketa. 
17.30 POROČILA. 18.00 Vrtičkarije (z 
Mišo Pušenjak in Karolino Putarek). 19.00 
Pravljica za otroke z Jankom Košanom. 
19.10 Popularnih 11 (Janko Bezjak). 20.00 
ABCD (Davorin Jukič). 20.10 Glasbene želje 
(SMS). 24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Goldi).
ČETRTEK, 09. oktober:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 
5.30 NOVICE (še ob 5.30, 6.30, 7.00, 
7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30 in 19.00). 6.00 Na današnji dan. 
6.45 Horoskop. 9.00 Z ormoškega konca 
(Natalija Škrlec). 10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.00 Modne čvekarije 
(ponovitev). 11.50 Minute kulture. 12.00 
Sredi dneva. 12.50 Nasveti za duševno 
zdravje (mag. Bojan Šinko). 13.10 ŠPORT. 

13.45 Danes v Podravju. 14.40 Povejte 
svoje mnenje - anketa. 17.30 POROČILA. 
18.00 Vroča linija. 19.00 Pravljica za otroke 
z Jankom Košanom. 19.30 Te domače 
viže (ponovitev). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio Goldi).
PETEK, 10. oktober:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 5.30 
NOVICE (še ob 5.30, 6.30, 7.00, 7.30, 
8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30 in 19.00). 6.00 Na današnji dan. 
6.45 Horoskop. 7.10 Vprašanja in odgovori. 
9.40 Astročvek. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.50 Minute kulture. 12.00 Sredi 
dneva: Napovednik prireditev. 13.10 Šport. 
13.45 Danes v Podravju. 14.40 Povejte 
svoje mnenje - anketa. 16.15 V VRTU (ing. 
Miran Glušič). 17.30 POROČILA. 18.00 
Rajžajmo iz kraja v kraj. 19.00 Pravljica 
za otroke z Jankom Košanom. 19.15 
Duševno zdravje (mag. Bojan Šinko, pon.), 
Skriti mikrofon, pon. 20.00 PETKOV VEČER 
(Marjan Nahberger). 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM (Radio Kum Trbovlje).
Frekvence:
89,8, 98,2 in 104,3 MHz!
POSLUŠAJTE NAS NA INTERNETU: 
www.radio-tednik.si

OVEN
V prvih dneh oktobra boste upra-
vičeno ponosni nase. Zvezde 
vam bodo prinašale ugodnosti 

v ljubezni in denarju. Vzeli si boste čas zase in šli 
pogumno naprej po zastavljeni poti. Na delovnem 
mestu boste uspešni. Notranja moč se bo okrepila 
in lesketala kot zlato.

BIK
Odločno greste naprej in pri tem 
spoznavate nove in nove ljudi. 
Privlačile vas bodo predvsem 

tiste dejavnosti, ki dišijo po drugačnosti in vnašajo 
v sivi vsakdan nekaj adrenalina. Končno boste na 
delovnem mestu znali reči bobu bob. Mnogo ener-
gije vas čaka v ljubezni.

DVOJČKA
Pošteno si boste morali zavihati 
rokave. Delo in delovne obvezno-
sti bodo tiste, ki vas bodo klicale. 

Nadvse pomembno bo, da telesu dovajate dovolj 
vitaminov in mineralov – toliko bolje, da v naravni 
obliki. Zapisujte si notranje občutke. Ob vas je ne-
kdo, ki vas ljubi srčno.

RAK
Odločno greste naprej po svoji 
poti. Obdani boste z novo močjo 
in modrostjo. Kreativne in umet-

niške dejavnosti vam bodo v pomoč in oporo. V 
ljubezni vas bo zaznamovala strast in igra usode 
vam bo naklonjena. Na delovnem mestu vas čaka 
oaza pozitivnih sprememb.

LEV
Spoznali boste, da je upanje po-
memben vidik življenja. Vračali 
se boste po že prehojeni poti in 

srečali starega prijatelja. Leta tako hitro minevajo, 
da ga boste komaj prepoznali. V tem tednu se lotite 
določene prenove in tako boste našli marsikaj, kar 
vas spominja na preteklost.

DEVICA
Koristno bodo delovali sprehodi 
v naravo, da se nadihate svežega 
zraka in opazujete lepote narave. 

Postali boste nekoliko bolj nemirni. Projekti se 
bodo vrstili in tako bo nujno, da določite prioritete. 
Svojega mnenja ne boste skrivali, ampak ga boste 
povedali jasno in glasno.

TEHTNICA
Zelo zanimiv in izviren čas vas 
čaka na področju denarja in vla-
ganja. Pri tem bo veljalo načelo, 

da je previdnost mati modrosti. Če naredite neko 
osebno bilanco, ugotovite, da ste v lastnem bistvu 
srečni. Nekoliko bolj pa se boste morali potruditi v 
ljubezni.

ŠKORPIJON
Notranji pogum se bo ojačal. V 
sebi boste našli obilico moči in 
volje. Pri vsem tem ne bo od-

več opozorilo, da ne smete spregledati notranjih 
smerokazov. Kolo sreče se bo pozitivno zavrtelo 
na delovnem mestu. Zdi se, da prihaja vaših pet 
minut sreče.

STRELEC
Poglobili se boste vase in v veliki 
meri raziskovali. Blizu vam bo 
svet tišine, literature in notra-

njega miru. Čeprav bo izrazito izstopal nemir, se 
morate odločiti in na pravilen način ločevati zrno od 
plev. Prijateljeva dlan bo izraz sočutja. Iskre sreče in 
strasti bodo v ljubezni.

KOZOROG
Naredili boste prerez in spoznali, 
da ste v življenju dosegli veliko. 
Odločno greste naprej po svoji 

poti in predvsem morate zaupati sebi. Odprle se 
vam bodo nove poti in ugodne priložnosti. Zaživeli 
boste svoje sanje in se sprostili. V partnerju boste 
poiskali prijatelja.

VODNAR
Prijateljevi nasveti se bodo le-
sketali in bodo zrno modrosti. Iz 
vsake situacije se lahko nekaj na-

učite in tako boste našli smisel prihodnosti. Ojačale 
se vam bodo delovne obveznosti in obljubljajo se 
vam pozitivne spremembe. Če ste še samski, pri-
haja čas ravnovesja in radosti.

RIBI
Odličen čas je pred vami in 
teden, ki bo zaznamovan po har-
moniji. Ne boste odlašali, ampak 

boste zelo hiteli po razpotjih življenja. Umetniške 
dejavnosti vam bodo v začrtanem vsakdanu vlivale 
upanje in harmonijo. Ugodnosti čakajo študente in 
tiste, ki se odpravljajo v tujino.

Zanimivosti

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovarček: ACEFALIJA = prirojena močna nerazvitost glave; BRJAČ = ravnina, vrh griča; EMERZIJA = dviganje nad vodno gladino; NASHAT = iranska videastka (Shirin, 1957-); PALIATIV = lajšalo bolečin, 
blažilo; RASPADOR = pariški bulvar z razstaviščem; ROSVA = danska sorta krompirja;  VANGANEL = slovensko naselje na Koprskem pri Bertokih.

Rešitev te križanke: vodoravno: abota, labod, brama, Aaron, Vanganel, republika, acefalija, Amaliana, TG, tatinec, Selevk, granatovec, priba, brat, Elam, sak, Aza, korona, Solin, VA, Dita, Ojstrah, Isidor, ojica, Ava, 
Najstfest, ravan, čar, stot, Este.

Foto. M. Ozmec

Prejšnji teden se je v uredni-
štvu Štajerskega tednika oglasil 
Anton Mlakar iz Vareje v Halo-
zah in nam prinesel na ogled 
ogromno kumarico, za katero 
lahko sedaj mirno rečemo, da 
je po nam dosegljivih podatkih 
v vseh pogledih rekorderka. V 
dolžino smo izmerili kar 36 
cm, tehtnica pa je pokazala, da 
je težka kar 1,55 kg. Da je vse 
skupaj še bolj zanimivo, smo 

izvedeli, da gre za sorto krat-
kih konzumnih kumaric, ki 
jih najpogosteje vlagajo v kis, 
tiste, ki imajo najvišjo ceno, ko 
merijo v dolžino od 2 do 3 cm. 
Ob tem se človeku kar samo 
poraja vprašanje, kako veli-
ka bi bila šele kumarica sorte 
holandska dolga, če bi seveda 
zrasla na Mlakarjevem vrtu 
kot tale na posnetku. (-OM)

Mednarodni dan jezikov 
na OŠ Mladika

Foto: arhiv šole

V petek, 26. septembra, na 

mednarodni dan jezikov smo 

učenci na Osnovni šoli Mladi-

ka ustvarjali plakate o angle-
ško govorečih državah. Prav 
tako smo na barvne liste za-
pisali različne pozdrave v tujih 
jezikih, ki smo jih povezali v 
jezikovno verigo, le-to pa pri-
trdili na stene stopnišča naše 
šole. Učenci in učenke smo se 
predstavljali v nemškem in an-
gleškem jeziku, izdelovali za-
stavice tujih držav in izvedeli 
zelo veliko informacij o sveto-
vnih jezikih. Nismo pa poza-
bili niti na radijsko oddajo na 
našem šolskem radiu, kjer so 
nam učenci 5. razredov zapeli 
angleško pesem, v uvodu pa 
je po angleško vse nagovorila 
učiteljica angleščine. Potekalo 
pa je tudi tekmovanje v pozna-
vanju zastav različnih držav.

V tem projektu smo sodelo-
vali vsi učenci in učenke od 5. 
do 9. razreda in njihovi men-
torji, saj so za vse tuji jeziki 

zelo pomembni, kajti s tem ši-
rimo svoje vsesplošno znanje o 
tujih državah. (Alen Hliš, 9. 
b, OŠ Mladika)

Švedski poslanci vse 
debelejši in pri tem 
zadovoljni

Stockholm, 30. septembra 
(STA) - Švedi, ki so izvoljeni v 
parlament, v času štiriletnega 
mandata povprečno prido-
bijo kilogram telesne teže na 
leto, a so hkrati zelo zadovolj-
ni s svojim življenjem. To je v 
doktorski disertaciji ugotovila 
sociologinja Jenny Hansson z 
univerze Umea, ki se je ukvar-
jala z življenjem in delovnimi 
pogoji 349 švedskih poslancev.

Kot je poročal švedski radio 
SR, so poslanci v Stockholmu 
razkrili, da tedensko delajo v 
povprečju 61 ur. Večina parla-
mentarcev je svoje delo opisala 

kot “zanimivo in zadovoljujo-
če”.

Pri tem jim očitno niti nene-
hen politični stres ne kali noč-
nega miru. V povprečju njihov 
nočni počitek traja šest ur in 
pol, pri čemer jih je 45 odstot-
kov navedlo, da “vedno dobro 
spijo”, 41 odstotkov pa jih ob-
čuti “občasne motnje spanca”. 
Večina med njimi je razkrila, 
da se veselijo življenja.

Glede na navedbe vodje fit-
nes centra v stockholmskemu 
parlamentu Yngveja Borgströ-
ma so vsi poslanci po poletnih 
počitnicah na poslanske klopi 
dobili števec korakov, kar je del 
pobude za več gibanja. Sicer pa 
imajo tako v poslanski skupini 
vladajočih konservativcev kot 
pri opozicijskih socialdemo-
kratih skupino za skupinsko 
hujšanje.



co Jelko, ki je osrednja književ-
na oseba istoimenske pravljice. 
V njej nastopa tudi kuža, ki se 
zaleti vanjo in jo podre, pa ven-
dar na koncu pomaga ubogi Jel-
ki sestaviti hiško nazaj. Dobro 
sta jo sestavila, ni kaj! Še Jelka 
se smeje ob naši zadnji pohvali. 
Morda pa se je spomnila, koga 
vse je srečala na poti do tedaj, 
ko sta s psičkom ponovno se-
stavila prelepo Hišo iz kock. 
Srečala je kokoš, mačko in di-
mnikarja, ki ji je dal gumb. In 
Jelka pove še, da je nato potre-
bovala šiviljo in da ji je ta, ko jo 
je našla, prišila gumb z nitjo, ki 
ji jo je pred tem dala mačka. 

Spet pravljica, iz katere ob 
lirični nežnosti (če smo zdaj 
povsem nestrokovni in nas vo-
dijo samo pravljična in otroška 
čustva) veje tudi prijaznost. Ži-
vali in ljudje v svetu pravljic Ele 
Peroci so prijazni in pripravlje-
ni pomagati. A nad vsem tem 
je streha hiše, ki presega pro-
storske in časovne okvirje, ki 
naredi Eline pravljice pravljice 
za vse čase in generacije. 

Tudi danes lahko namreč 
vsako od le-teh preberemo 
otroku in mu pokažemo katero 
od njenih izjemnih slikanic. Pri 
njihovih izdajah je imela še to 
srečo, da je sodelovala z odlič-
nimi slovenskimi ilustratorji.

Kam pa zdaj pogleduje Jelka? 
Nekam gor, nad oblake in še 
dlje … Tja gleda in nam prične 
pripovedovati, da se rada dru-
ži z oblaki in da je njen dežnik 
včasih tudi balon. Jelka nasto-
pa namreč tudi v pravljici Moj 
dežnik je lahko balon, v kateri 
se ji je pripetilo marsikaj. Naj-
prej to, da je imela velik rumen 
dežnik, ki ji je služil kot šotor. 
Imela pa je tudi rdečo žogo, ki 
jo je vrgla tako visoko, da je ni 
mogla ujeti in nazadnje je ta 
padla v potok. Ni potrebno go-
voriti, kako jezni so bili ob tem 
odrasli, ki so Jelko opazovali 
pri igri. V vrsti jeznih obrazov 
se je Jelka naposled skrila pod 
dežnik, se oprijela njegovega 
ročaja in si zaželela, da bi bil 

njen balon. In to se je tudi zgo-
dilo. Dežnik jo je ponesel nad 
Ljubljano in v deželo Klobuča-
rijo, kjer je bilo še mnogo otrok 
iz njene ulice. Ti so ji pomagali 
rešiti žogo, v deželi Klobučariji 
pa si je Jelka nabrala tudi klo-
buke – za vsakega domačega 
po enega, le zase ga ni vzela, saj 
je na koncu zadovoljna ugoto-
vila, da ji njen dežnik, ki je lah-
ko tudi balon, zadostuje.

Tudi v tej pravljici ob števil-
nih začimbah domišljije naj-
demo otroka, ki ne pozabi na 
domače, ki presega zgolj in 
samo svoje koristi, ki zna deliti 
in dati. In tako Ela ponovno uči 
ljubezni. Kajti vsa ta liričnost, 
nežnost in prijaznost skupaj 
so prav to. Ljubezen. In prav 
zaradi te vse definicije njenih 
besedil odpovedo. Saj ni težko 
analizirati književnih oseb, se 
lotiti analize njihovih odnosov, 
raziskovati literarnih in jezi-
kovnih zakonitosti, a težko je 
analizirati lepilo, ki vse to drži 
skupaj, ki te elemente poveže v 
enkratno pravljico brez prime-
re. In to lepilo je ljubezen – naj-
prej Elina ljubezen do otrok, 
ki jo je nenehno poudarjala, in 
nato še do jezika, do literature, 
do pravljic. 

Z vsem tem pač ni mogoče, 
da bi pisateljica zgrešila; ne v 
številnih pravljicah in slikani-
cah, ki so izhajale samostojno 
ali pa v zbirkah, ne v poeziji, ne 
v prozi, ne pri scenarijih in ra-
dijskih igrah, kajti to je univer-
zalno lepilo, ki od vsega najbolj 
»prime«.

Tudi njena Hiša iz kock je 
taka – vsaka kocka, ki jo gradi, 
je zlepljena z ljubeznijo, vsaka 
stena v njej prav tako. 

In Jelka nam pomaha v poz-
drav in nam z otroško kretnjo 
da vedeti, da smo vedno dobro-
došli in da lahko pridemo kdaj 
koli na obisk. 

Pravljic in slikanic Ele Pe-
roci, o katerih bi lahko še po-
menkovali z Jelko, je ostalo še 
veliko …

David Bedrač

Pri pravljicah Ele Peroci je 
zanimivo, da bolj ko poskušaš 
biti strokovno in znanstveno in 
še kako visoko in pametno do-
sleden, bolj se njena besedila 
odmikajo od odgovora, kaj je 
tisto, kar dela njene pravljice 
tako čarobne.

Prav to: da bi prišli bliže pra-
vljičnemu, je potrebno odmi-
sliti vse resnice in zakonitosti, 
ki vladajo tej literarni vrsti. Ne 
zato ker za njena besedila te ne 
bi veljale, pač pa da se odprejo 
pozabljeni kanali, ki jih imajo 
najmlajši bralci zmeraj odprte 
in pripravljene za sprejemanje 
bogatega niza informacij. Nje-
ne pravljice so namreč zelo bo-
gate v idejnem in vrstnem smi-
slu, a so obenem zelo skromne 
in vsakdanje. 

Pisateljica tako problem 
neodgovornih otrok, ki ne po-
spravijo svojih copat, predstavi 
na nevsiljiv in otrokom prija-
zen način. In problem copat 
se pri otroku tako hitro asoci-
ativno razširi na igrače, ki jih 
ne pospravlja preveč rad, pa še 
na marsikaj, kar leži razmetano 
naokrog. 

A ob tem pisateljica nikoli 
ne moralizira, tudi prsta, ki bi 
strogo žugal med vrsticami, 
ni. Ob vsem tem pa so njene 
pravljice tudi jezikovno zelo 
prijetne za uho. Imajo poseben 
lirični zven, besede so prepro-
ste, značilna so ponavljanja (Če 
jih nisi zvečer pospravil, …), 
ki jih imajo otroci nasploh radi. 
Jezik njenih pravljic je nežen, 
skoraj materinski. 

Pa pobrskajmo malo po spo-
minu, kako že teče pravljica o 
marljivi muci, ki krpa in popra-
vlja copatke nerednih otrok, ki 
zanje ne skrbijo. 

Že začetek nakazuje na zna-
čilne poteze literature Ele Pe-
roci, ki jih lahko označimo s 
pojmom ljubko – majhna vas 
z majhnimi hišami in v njih 
otroci v pisanih srajčkah, vse je 
urejeno; a ko otroci zjutraj vsta-
nejo, ne najdejo svojih copat. 
Janezek tako zaman išče svoje 

copatke in ko mamo vpraša, kaj 
se je z njimi zgodilo, mu ta – v 
slogu pravljice, v kateri odrasli 
že vedo, kaj in kako – odgovori, 
da mu jih je odnesla muca.

In to isto se zgodi še drugim 
otrokom: Špelci, Tinetu, Tonki, 
Jurčku, Bobku …

Pa se naposled dogovorijo, 
da bodo poiskali to skrivno-
stno muco, ki jim je odnesla co-
pate. Kakor sklenejo, tako nare-
dijo. Odpravijo se po poti, ki jo 
pisateljica opiše s posebnim 
liričnim pristopom: »Zavili so 
s ceste in hodili po rosni tra-
vi, prišli so do gozda in so 
šli kar naprej. Hodili so po 
mahu, poslušali so ptičje pe-
tje in pripogibali grmičke, 
da bi našli mucin dom.« 

Da je pisateljica uporabila 
vse čute in da je v nekaj kratkih 
in skromnih vrstic vtkala pre-
pletanje zvokov, barv in doti-
kov, ni potrebno posebej pou-
darjati, da pa so otroci končno 
le našli muco in njen dom, pa 
tudi ne. 

Ta jih sprejme in reče, naj 
vsak vzame svoje copate, ki so 
sedaj seveda pokrpani in ureje-
ni. Vsi jih najdejo, le najmlajši, 
Bobek, ne. Tega muca označi 
kot najbolj nerednega, a se 
ga nazadnje le usmili in tudi 
njemu vrne zakrpane copate, 
vsem pa obljubi, da jim bo se-
šila še nove copate.

Liričnost in jezikovna ne-
žnost veje tudi iz Hiše iz kock, 
v kateri pravkar sedimo z dekli-

Literarno kolo (63) � Ela Peroci – 2

Če jih nisi zvečer pospravil …
»Muco Copatarico je Jelka izsilila. Ko sva v vozičku vozili na sprehod mlajšo sestrico, se je Jelka nekega dne 
uprla in sestrice ni hotela več voziti. Sedla je na cesto in ni hotela naprej. Čez čas pa se je odločila. Šla bom, 
če mi boš kaj lepega povedala. Začela sem pripovedovati o muci,« je zapisano o nastanku Muce Copatarice v 
Šolskem albumu slovenskih književnikov.

Literarna stran

Knjiga meseca

Bina Štampe Žmavc:

Poševno sonce

Sonet. Ta ljubljenec med vsemi pesniškimi oblikami. So-
net. Razkošje besed, metafor, prispodob, ki so vendarle ome-
jene – omejene s kiticami, omejene z metriko in še čim. Toda 
bolj ko se po osi literarne zgodovine premikamo sem, k nam, 
v sedanjost, bolj in bolj se je sonet kot takšen spreminjal. 
Oblikovno in vsebinsko. Vsekakor ni bil več zgolj prostor li-
ričnega izpovedovanja intimnih ljubezenskih čustev, pač pa 
so vanj vstopile tudi nove teme in novi motivi.

Pesniška zbirka Poševno sonce je na tej časovni osi bliže 
nekdanjemu. Pesnica namreč nima niti najmanjše želje ru-
šiti oblike, vnašati pretiranih novosti: to je izbor umirjenih 
sonetov, ki oblikovno sestojijo iz dveh štirivrstičnic in dveh 
trivrstičnic. Od klasičnega soneta pa se razlikuje po mnogo 
bolj prosto zastavljenih verzih, ki so metrično zelo odprti in 
svobodni, precej razlik pa je vendarle tudi v izboru tem, ki 
segajo v vse pore življenja. 

Kot poševno sonce, ki pade in obsije vsak temen kotiček, 
kamor se s svojimi žarki priplazi. In ti žarki so pesnica sama: 
pesnica-raziskovalka, pesnica-občudovalka, pesnica-potoval-
ka, pesnica-strmljivka. S slednjo besedo jo je na zelo zanimiv 
način označil pesnik Milan Vincetič, ki je o zbirki med dru-
gim napisal: »Tokratni soneti, ki jih je kar triinsedemde-
set, ponujajo bralcu neskončno »snežmorje iz tišine«, 
ki kar kliče po plovbi.«

Pesnica se tako kot sončni žarki plazi po življenjih ljudi, po 
ulicah, sobah in tudi po svoji notranjosti. In v tej obžarjeni 
votlini pesmi so dimenzije, ki se gibljejo od bežne in včasih 
prikrite, dražeče erotike, pa vse do grenkega priokusa seda-
njika, ki je tudi sedanjik depresije in obupa. 

Tako v isti pesniški zbirki najdemo povsem nasprotne ver-
ze, take, ki si – gledano izven ene pesmi – celo nasprotujejo 
in ustvarjajo oba pola: sončni žarek, ki je svetel, in njegovo 
senco, temno plast bivanja, ki se vztrajno umika soncu. 

Je morda prav od tod tudi naslov? Poševno sonce? Gibč-
no? Gumijasto? Táko, da lahko prodre v vse pore? In jih vsaj 
razišče, če jih že obsvetiti ne more? 

Kajti obsvetiti bi lahko bralci razumeli kot razsvetliti, to 
pa ni prvotni pesničin namen. Njen namen je s poševnim 
soncem vstopiti skozi špranje življenja in jih raziskati in se 
napajati v njih in iz njih: »Na stolpnici noči so zvezde sa-
nje: / spodmikavo migljajo nad teraso / in mesec, zlati 
kirasir, jih pase, / da ne poniknejo v nebesne špranje. 
(Nebo); Priznam svoj greh, če je zločin pisanje, / pove-
sme pesmi da sadiš med boke, / placenta za besede, ne 
otroke, / tišini, ko polagaš seme v špranje. (Krila)«.

In pri sprehodu med špranjami se pesnica poigrava tudi 
z življenjskimi nasprotji. Na eni strani: »Po medu in kami-
licah sem v snu / prosojne kože, razpuščenih las, /sa-
njavih bokov tekla čez Parnas / in vigred je za mano 
valovila.« 

Na drugi strani: »Ob tvojem mahu zvesta svoji smrti 
/ potihnem med ciprese tega kraja – / ko sipko sonce 
dan v večer ohlaja, / in že odhajajo najbolj nestrpni.«. 

In med obema stranema: »Počakam, da zaspiš, in noč 
otmem / iz tvojih rok, po ljubljenju shlajenih – / le ne-
bes, v zvezdah do komolcev snenih, / potihem v mislih 
gleda, kaj počnem.«

Med obema stranema je torej sonce ljubezni – dotika, ero-
tike, dihanja v dvoje, je raziskovanje dvojine ljudi, ki ležita 
objeta v rahli poletni sapici, ob odprtem oknu.

In točno temu je ta knjiga namenjena. To ni »zatežena« pe-
sniška zbirka, ki bi s svojo poševnostjo sonca odbijala bral-
ce, nasprotno: to je pesniška zbirka, ki jo je potrebno vzeti v 
roke po vročem ljubljenju, ko je vročina teles največja in je 
poševno sonce kot hladilnik dobre poezije, ki ohladi erotič-
no vročico in umiri utrip. 

Toda le za hip, do novega ljubljenja …
David Bedrač 

Literarni dvojčki – 20

Jutri gremo v napad … 
(Bor-Kajuh)

Tudi pri Kajuhovih pesmih 

velja – na eni osi so to pesmi ši-

rokih množic, na drugi so to pe-

smi individuuma, ki je stisnjen 

v kot bivanja, prezebel, čustve-

no otrpel in osamljen. 

A v zaledeneli grči mesa in 

krvi, v ledenem životu čustev 

zmeraj vzplamti majhen ogenj, 

ki iz ognjička zraste v ogromen 

plamen. Tudi to so namreč 

pesmi hrepenenja po drugih 

časih, časih miru in svobode, 

tudi to so pesmi spodbujanja za 

borbo.

Tako Kajuh zapiše verze, kot 

so: »Samo milijon nas je, / mi-
lijon umirajočih med mrliči, 
/ milijon, ki pijejo mu kri bi-

riči, / en sam milijon, …«, kjer 

je poudarjen element človeške 

množice; vsi »smo« del parti-

zanskega boja za svobodo. 

Isti pesnik pa zapiše tudi pe-

sniške vrstice, ki pojasnijo tisto, 

prej zapisano o otrplosti in sa-

moti, ki se vendarle ne vda, ki 

vztraja in upa: »Nocoj sem či-
sto, čisto sam … / zatopljen 
vase in v vse nas / premi-
šljam ta usodni čas.«. 

A že nekaj vrstic kasneje 

doda: »Kako je z vami, bratje, 
kaj je v vas? / Je kaj druga-
čen vaš obraz, / in kri, še vre 
vam kri po žilah? …« 

Pesnik Karel Destovnik Ka-

juh se je rodil v Šoštanju leta 

1922. Ko je v Celju obiskoval 

gimnazijo, so ga zaradi sodelo-

vanja s komunizmom izključili. 

Šolanje je nato nadaljeval v Ma-

riboru. Leta 1941 je bil interni-

ran v Srbijo. Usoda zapiranja in 

preganjanja se je v njegovem 

življenju nadaljevala tudi takoj 

v začetku vojne, ko je bil zaprt. 

Ko je zapor zapustil, je odšel v 

Ljubljano in se pridružil parti-

zanom, kjer je tudi nastala ve-

čina njegovih najboljših pesmi, 

seveda največ s partizansko 

tematiko. Vendar za razliko od 

Mateja Bora – Vladimirja Pavši-

ča Kajuh partizanskega obdo-

bja in vojnih pasti ni preživel. 

Padel je med nemškim napa-

dom na štabno enoto štirinajste 
divizije.

In čeprav je nam, mlajšim 
generacijam, partizanski boj 
zelo daleč in ga poznamo le 
iz šolskih klopi, učbenikov in 
partizanskih filmov, bi nam po-
gum tistih časov še kako prav 
prišel, in občutek tovarištva, 
solidarnosti in medsebojne po-
moči. In tudi dvignjenih glav je 
na slovenskih cestah vse manj, 
zato poseganje po partizanskih 
pesmih nikakor ni brisanje pra-
hu z neke na pol pozabljene 
zgodovine, pač pa spodbujanje 
k življenju, k tovarištvu in ljube-
zni do domovine: »Zato, ker 
nismo trhle bilke, / ki po toči 
ovené, / ker mi nismo le šte-
vilke, / smo ljudje!«

Pa še kako prav so imeli par-
tizanski pesniki, Kajuh, Bor, in 
mnogi, katerih pesem še vedno 
tli in nagovarja …

David Bedrač
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Tekmovanja, ki so ga tudi 

letos vzorno pripravili člani 

policijskega športnega dru-

štva Podlehnik, se je tokrat 

udeležilo 54 tekmovalcev 

– delavcev iz območja Poli-

cijske uprave Maribor, sveča-

nosti ob razglasitvi rezultatov 

s podelitvijo pokalov in prak-

tičnih nagrad pa so se udele-

žili tudi direktor Policijske 

uprave Maribor mag. Karol 
Turk, župan občine Podleh-

nik Marko Maučič in koman-

dir Policijske postaje Podleh-

nik Aleš Hanžekovič.

Kot je povedal vodja tek-

movanja Miran Brumec, 

sicer predsednik Policijskega 
športnega društva Podlehnik, 
so po jutranji dobrodošlici 
tekmovanje pričeli ob 9. uri, 
svojo ribiško srečo so preiz-
kušali do 13. ure, nato so ves 
ulov natančno stehtali, po 
svečani razglasitvi rezultatov 
in skupnem kosilu pa so tra-
dicionalno srečanje nadalje-
vali z druženjem.

Med posamezniki je imel 
največ ribiške sreče (in zna-
nja) Edvard Rozman iz PP 
Slovenska Bistrica, drugo 
mesto si je prilovila Emina 
Dobrijevič iz Postaje mejne 
policije Gruškovje, tretji pa 
je bil domačin Edi Skela iz PP 
Podlehnik.

V ekipni konkurenci pa so 
bili tudi letos najboljši člani 
ekipe PP Podlehnik I. v sesta-
vi Miran Brumec, Franc Šala-
mun in Silvo Gabrovec, ki so 
s tem osvojili tudi prehodni 
pokal Haloz. Drugo mesto je 
osvojila ekipa PP Slovenska 
Bistrica, v kateri so bili Anton 
Brence, Edvard Rozman in 
Ivan Rejc, tretja pa je bila eki-
pa PP Podlehnik II. v sestavi 
Edi Skela, Gregor Karneža in 
Franc Volkner.

-OM

Foto: PP Podlehnik

Zmagovalna ekipa iz PP Podlehnik I. v družbi z direktorjem policijske uprave Maribor Karolom Tur-
kom, podlehniškim županom Markom Maučičem in komandirjem PP Podlehnik Alešem Hanžekovi-
čem.
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Podlehnik � Policisti lovili ta prave ribe

Prehodni pokal domačinom
Da znajo policisti loviti tudi prave ribe, so znova dokazali delavci Policijske upra-
ve Maribor, ki so se v torek, 23. septembra, zbrali ob ribniku v Podlehniku na 
tradicionalnem, letos že 9. tekmovanju policistov v športnem ribolovu za pokal 
Haloz 2008; osvojili so ga domači policisti iz Podlehnika.

Prva opozorilna zloženka 
z naslovom Vžigalice niso 
igrača je namenjena otro-
kom, na njej pa v besedi in 
ilustraciji opozarjajo otroke, 
da se z vžigalicami, vžigalni-
kom ali odprtim ognjem ni-
koli ne smejo igrati. Druga z 
naslovom Požar v naravi pa 
v besedi in sliki opozarja ob-
čane na to, kako je treba ukre-
pati, da do požara v naravi ne 
bi prišlo, kako ukrepati, če do 
požara v naravi pride, opozar-
ja pa tudi na požarno ogrože-
nost, kurjenje v naravi in na 
vzroke za nastanek požarov v 
naravi. V četrtek, 2. oktobra, 
se je na Gasilski zvezi Slove-
nije sestala komisija za poža-
re v naravi, ki bo dokončno 
sprejela še nekaj drugih ak-
tivnosti, sicer pa bodo celo-
tne aktivnosti Gasilske zveze 
Slovenije ob mesecu požarne 
varnosti in tednu požarne 
varnosti, ki je letos razglašen 
od 6. do 11. oktobra, podrob-
neje predstavili javnosti na 
tiskovni konferenci v petek, 
3. oktobra, v Ljubljani.

V aktivnosti ob mesecu po-
žarne varnosti pa se vključu-
jejo tudi drugod po Sloveniji. 
Kot je povedal poveljnik ga-
silskih enot podravske regije 
Janez Liponik, so v skladu 
z navodili Gasilske zveze Slo-
venije pripravili sklop aktiv-
nosti na temo Požari v naravi, 
ki jo bodo v Podravju razširili 
tudi na pripravo na evakuaci-
je v primeru večjih naravnih 
in drugih nesreč. Temu bodo 
sledili tudi na skupnih vajah 
več gasilskih društev v podra-
vski regiji. Drugi del aktivno-
sti pa bodo namenili pripravi 
metodologije in učinkovitih 
ukrepov za posredovanje v 
primeru večjih naravnih ne-
sreč, kot so toča, viharji in 
žled, ki so najbolj verjetne v 
našem okolju. Ker je bila v 
lanskem letu spremenjena 
zakonska uredba o minimal-
nem opremljanju operativ-
nih gasilskih enot, pa bodo v 
tem mesecu preverjali tudi, 
kako so v posameznih enotah 
to realizirali.

V Prostovoljnem gasilskem 

društvu Ptuj se po besedah 
predsednika Martina Vr-
bančiča sicer zavedajo, da je 
potrebno za požarno varnost 
skrbeti skozi vse leto, in to 
tudi nadvse odgovorno poč-
nejo, zato mesec oktober za-
nje ne pomeni nič posebne-
ga. Zagotovo se bodo vključili 
v vse aktivnosti, ki jih pripra-
vljata Gasilska zveza Slovenije 
in podravska regija. V okviru 
priprav so v sredo, 1. oktobra, 
izvedli skupno vajo s skupino 
potapljačev iz Kidričevega, v 
kateri so na reki Dravi pre-
verjali reševanje iz vode in na 
njej. V teh dneh pa potekajo 
aktivnosti za pripravo večje 
gasilske vaje z gasilsko enoto 
iz Ormoža, v kateri naj bi pre-
verjali reševanje v primeru 
masovne nesreče, v tej vaji pa 
naj bi sodelovalo tudi več ga-
silskih enot iz podravske regi-
je. Poleg tega pa pripravljajo 
še nekaj drugih in vzpore-
dnih aktivnosti, ki jih bodo 
izvajali do konca leta.

M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Požari v naravi predstavljajo zadnje čase vse večjo nevarnost tudi za širšo okolico in za podnebje.

Sp. Podravje � Ob mesecu požarne varnosti

Pozor pred požari v naravi
Gasilska zveza Slovenije je letošnje aktivnosti ob mesecu požarne varnosti na-
menila predvsem osveščanju občanov vseh starosti na nevarnost pred požari v 
naravi. V ta namen so poleg velikega opozorilnega plakata izdali dve zloženki, 
pripravljajo pa tudi nekaj drugih aktivnosti, v katere se bodo vključevale tudi 
gasilske enote na območju Spodnjega Podravja.
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Neurja bodo vse pogostejša in 
hujša, vse glasneje opozarjajo 
klimatologi, njihove napovedi 
pa so se v zadnjih mesecih ure-
sničile tudi pri nas. Narava letos 
ni prizanašala. Predvsem na Šta-
jerskem je pustila hude posledice 
na nepremičninah državljanov. 
Ob tem pa so še bolj tragične 
usode ljudi, ki so ob teh dogod-
kih ostali brez strehe nad glavo 
ali celo brez imetja, še zlasti, če 
le-to ni bilo ustrezno zavarovano. 
V Zavarovalnici Triglav, d. d., 
smo se ob neurju takoj odzvali 
in upravičili zaupanje naših za-
varovancev. Poskrbeli smo, da so 
cenilci takoj ocenili nastalo ško-
do, zavarovanci pa v nekaj dneh 
dobili odškodnine.
Zavarovalnica Triglav, d. d., se 
zaveda, da mora vsem lastni-
kom stanovanjskih hiš, 
etažne lastnine in tistim, 
ki želijo zavarovati le sta-
novanjske premičnine, po-
nuditi dobro zavarovanje. Zato 
je pripravila NOVO ZAVA-
ROVANJE DOMA, ki pomeni 
celovito paketno zavarovanje za 
vsak dom. To je sodobno zava-
rovanje, s katerim zavarujete 
zgradbo, stanovanjske premični-
ne, stroške čiščenja, odgovornost 

in asistenco na domu. Izbirate 
lahko med tremi paketi, A, B 
in C, ki se med seboj razlikujejo 
po številu zavarovanih nevarnosti 
in višini omejitev jamstva, vanje 
pa so vključene najpogostej-
še nevarnosti, ki nastopi-
jo pri naravnih nesrečah. 
Naj naštejemo samo nekatere: 
požar, strela, eksplozija, vihar, 
toča, izliv vode, v paketih B in 
C še poplava, v paketu C pa 
tudi vdor meteorne vode, padec 
drevesa in zemeljski plaz ter še 
vrsta drugih. Dodatno se lahko 
dogovorite tudi za zavarovanje 
indirektnega udara strele pri 
zavarovanju različnih gospodinj-
skih aparatov.
Premoženje vam bomo zavaro-
vali na novo vrednost, kar 
pomeni, da v primeru poškodo-
vanja ali uničenja zgradbe in/ali 
stanovanjskih premičnin zava-
rovalnica povrne znesek, ki je 
enak novi vrednosti zavarovanih 
predmetov, razen pri zavarova-
nju tatvine na zgradbo pritrjenih 
elementov in objestnih dejanj, pri 
zavarovanju indirektnega udara 
strele, mehanskega loma in stro-
jeloma instalacij, za katere je za-
varovanje sklenjeno na dejansko 
vrednost.

Paketno zavarovanje je cenovno 
ugodnejše od sklenitve posamič-
nih zavarovanj, deležni pa boste 
paketnega popusta, popusta na 
avtomobilska zavarovanja, pla-
čila na obroke ali popusta na 
takojšnje plačilo premije.
Dosegljivi smo na modri številki 
080 28 64, 24 ur na dan in vse 
dni v letu. Z vami bomo takrat, 
ko boste potrebovali asistenčne 
storitve, želeli prijaviti škodo ali 
potrebovali informacije v zvezi 
z zavarovanjem vašega doma. 
V Zavarovalnici Triglav smo pre-
pričani, da vam lahko ponudimo 
dobro zavarovanje za mirno in 
varno spanje.
Ne odlašajte torej z zavarova-
njem svojega stanovanja ali hiše! 
Naj se vam to ne zdi nepotreb-
no. Če razmišljate o tem, da so 
zavarovalne premije za vaš dom 
visoke, vam predstavljamo primer 
zavarovanja za osem let staro 
stanovanjsko hišo bruto površine 
200 kvadratnih metrov. S pake-
tnim zavarovanjem B letna zava-
rovalna premija s 6,5-odstotnim 
davkom znaša 411,00 evrov, kar 
pomeni dobrih 30 evrov na me-
sec! Smo vas prepričali?
Za več informacij o ponudbi kli-
knite na www.triglav.si.

Novo zavarovanje doma – 
dobro zavarovanje 
za mirno in varno spanje

Prihranite 2x. 

V akciji Staro za novo  

in z nizko porabo goriva.

Ponudba (prihranek in zavarovanje) velja pod posebnimi pogoji prodaje vključujoč leasing. Cenitev rabljenega vozila po sistemu Eurotax. Prihranek je 

odvisen od modela in sicer pri Corsi vsaj 1.000 EUR, pri Merivi vsaj 1.800 EUR, pri Astri Classic vsaj 1.800 EUR, pri Astri vsaj 2.800 EUR, pri Zafiri vsaj 3.300 EUR,

pri Vectri vsaj 4.300 EUR, pri Antari vsaj 2.800 EUR in pri Vivaru vsaj 1.800 EUR.Povprečna poraba goriva za vse modele: od 4,5 do 10,5l/100 km. Emisije CO
2

za vse modele: od 119 do 250 g/km.
2

Avtohiπa Hvalec
Lovrenπka cesta 3, KidriËevo

tel.: 02 796 33 33

Vaš Opel trgovec:

POTREBUJETE
MORDA

VEČJE
STANOVANJE.
xxxxStanovanjski paket za dva je imenitna rešitev. Brez stroškov 
odobritve kredita za vse, ki ob najemu stanovanjskega kredita odprejo 
še dva poljubna osebna bančna paketa, na katera prenesejo osebne 
dohodke. Ponudba velja do 30. 12. 2008. 
Osvobodimo se dvomov: www.unicreditbank.si
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STORITVE

SERVIS TV-aparatov ter ostale elektro-
nike. Servis pralnih in sušilnih strojev. 
Storitve na domu. RTV-servis Elektro-
mehanika Ljubo Jurič, s. p., Borovci 56 
b. Tel. 755 49 61, GSM 041 631 571.

UGODNA PRODAJA: stenski opaž: 
12, 16, 20 mm, ladijski pod, bruna, 
rezan les, možna dostava. Informacije 
03 752 12 01, GSM 041 647 234, tin-
les@siol.net, www.tinles.si, TIN LES, 
d. o. o., Stranice.

Mali oglasi

FASADE iz stiropora, mineralne 
volne, barvanje fasad, zaključni 
ometi, vsa notranja slikopleskar-
ska dela. Jože Voglar, s. p., Za-
bovci 98, tel. 041 226 204.

KROVSKO-KLEPARSKA in TE-
SARSKA dela ter montaža kna-
uf sistema. Pri sanaciji strehe je 
zelo pomembno pravilno sveto-
vanje, saj strehe ne delamo za 
kratek rok. Montaža vseh vrst 
kritin, razen S-metal. Izmeritve in 
izdelovanje ponudb. Info: Janez 
Lah, s. p., Mezgovci ob Pesnici 
70 c, 2252 Dornava. Tel. 041 
375 838 ali 02 755 74 21.

KNAUF (stene in stropi). PARKE-
TARSTVO in KERAMIČARSTVO 
Branko Černesl, s. p., KPK, Mu-
retinci 65 a, Gorišnica. Tel. 041 
457 037.

POLAGANJE TLAKOVCA – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom. Ploj Janez, s. p., Dor-
nava 79 a, Dornava. Tel. 02 755 
27 40, GSM 041 612 929.

Petek, 3. oktober
17.00 Ptuj, Mestno gledališče, premiera gledališke predstave za otroke Travnik čarobne 

lepote, za izven
19.00 Ptuj, CID, Ženske brez naslova, projekt spodbuja ustvarjalnost mladih predvsem na 

področju besednega ustvarjanja in ga povezuje z drugimi …
19.00 Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, Leposlovna dvorana, vabljeni na pogovor in branje dveh 

vodilnih slovenskih literatov in prevajalcev, pesnika Milana Jesiha in prozaista Andre-
ja E. Skubica

- Ptuj, Knjižnica Ivana Potrča, slavnostna dvorana, na ogled je razstava monografije o 
pesniku, pisatelju, dramatiku, odvetniku in predvojnem ptujskem župan dr. Alojziju 
Remcu

- Ptuj, CID, razstava društva Humanitas iz Ljubljane pod naslovom Kdo je naredil 
majico? Pot od bombaža do tekstila

- Ptuj, CID, vpisi v naslednje tečaje in delavnice v novem šolskem letu, tečaj kitare, 
tečaj bas kitare, tečaj bobnanja, tečaj igranja na afriške djembe, igranje v glasbenih 
skupinah, literarna skupina, tečaj orientalskega plesa – začetna in nadaljevalna 
skupina …

- Ptuj, gostilna Lužnik, na ogled je razstava novejših del v oljni in akrilni tehniki, razsta-
vlja predsednik Likovne sekcije DPD Svoboda Majšperk Branko Gajšt

- Velika Nedelja, na gradu, na ogled je etnološka zbirka iz razstav Muzeja Ormož

Sobota, 4. oktober
  9.00 Draženci, pri ribniku, ribiška tekma, 2. memorial za Danija Rajha
10.00 Ptuj, Mestno gledališče, gledališka predstava za otroke Travnik čarobne lepote, za 

abonma Kresnička in izven
11.30 Ptuj, Mestno gledališče, gledališka predstava za otroke Travnik čarobne lepote, za 

abonma Zvezdica in izven
17.00 Žetale, v dvorani, Delavsko društvo hribovskih kmetij in podeželja vabi na predavanje, 

predaval bo zastopnik Leka Tone Savinšek, diplomirani inženir agronomije ter mag. 
Stanko Hernja, dr. veterine in medicine

20.00 Ptuj, CID, koncert udeležencev glasbenih delavnic

Nedelja, 5. oktober
14.00 do 17.00   Ptuj, grajsko dvorišče, 14. Trubarjev Jesenski živ žav, otroke in njihove starše pri-

čakujejo v srednjeveškem času s poučnimi delavnicami, v katerih bomo izdelali lastne 
knjižice s pomočjo preprostega tiskarskega stroja, inicialk, družinskega grba …

20.00 Ptuj, Refektorij minoritskega samostana sv. Petra in Pavla, 1. koncert iz cikla Glasbeni 
večeri v sezoni 2008/2009, Duo Anima Mateja Kremljak – flavta in Tina Žerdin 
– harfa, gost Rostyslav Denysyuk – viola

Ponedeljek, 6. oktober
  9.30 Ptuj, Mestno gledališče, gledališka predstava za otroke Travnik čarobne lepote, za 

šole in izven
11.00 Ptuj, Mestno gledališče, gledališka predstava za otroke Travnik čarobne lepote, za 

šole in izven

TV Ptuj
Sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: V parlamentu v prihodnjem 

mandatu trije poslanci s Ptujskega. Na simpoziju Stara 
mesta – skrb za ohranitev kulturne dediščine. Otvoritev 
večnamenske dvorane v Spuhlji. 25 let izobraževanja 
elektrotehnike na Ptuju. Ptujski socialdemokrati gasilcem podarili opremo vredno 
4.000 evrov. Donacija stranke Zares družini Majcen iz Grajenščaka, ček v vrednosti 
9.636,00 EUR. Osebna zahvala ptujskega župana Ervinu Hojkerju, dosedanjemu 
ravnatelju Osnovne šole Olge Meglič Ptuj. V Bolnišnici Ptuj novi prostori namenjeni 
pediatričnim ambulantam. Vojko Šohar stotič daroval kri. V galeriji Magistrat razstava 
ob 100. obletnici septembrskih dogodkov. Dan brez avtomobila tudi v Mestni občini 
Ptuj. Koncert skupine Le Tendre Amour.

Kino Ptuj
3., 4. in 5. oktober, ob 17.30 Kung fu panda – s podnapisi – animirana komedija. Ob 19.20 Kako 

ugrabiti nevesto – romantična komedija. Ob 21.10 Art program: Smo imeli revolucijo 
ali ne? – komedija.

Prireditvenik 

NOVO NA PTUJU! Trajno od-
stranjevanje dlak, pigmentnih in 
žilnih nepravilnosti z elos tehno-
logijo. MILUMED, d. o. o. Tel. 02 
745 01 43 www.milumed.si

VSE IZ INOXA: cevi, pločevina, 
palice, vrvi, vijaki, dimniki, okovje, 
ograje po načrtu, dobite v trgovi-
ni Ramainoks, d. o. o., Kopališka 
3, Kidričevo, 02 780 99 26.

ASFALTIRANJE
WILLIAMS d.o.o.

E - mail: asfalti@williams.si
www.williams.si

GSM.: 051 626 075 041 345 711,

PVC-OKNA IN VRATA ter izvedba 
predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, GSM 041 250 933.

36 LET SOBOSLIKARSTVA – PLE-
SKARSTVA Ivana Bezjaka, s. p., Vi-
tomarci. Brušenje parketa, fasade. 
Izkušnje, svetovanje, kvalitetno delo. 
Priporočamo se. Tel. 757 51 51, GSM 
031 383 356; www.pleskarstvo-bez-
jak.si.

IZVAJAMO vsa gradbena dela: no-
vogradnje, adaptacije, ometi, ograje, 
polaganje tlakovcev, izdelava škarp ter 
manjši izkopi, ugodno. Priporočamo 
se. Zidarstvo Hami, Milan Hameršak, 
s. p., Jiršovci 7 a, Destrnik, telefon 051 
415 490.

PREMOG, zelo ugodno, z dostavo. 
Telefon 041 279 187, Prevozništvo 
Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 91, 
Podlehnik.

NEPREMIČNINE

PRODAM gradbene parcele, 1100 m2, 
1000 m2 in 900 m2, na Dravinjskem 
Vrhu, cena 40 €/m2. Tel. 031 706 
874.

PRODAM vinograd, 34 arov, (na žico) 
na Velikem Vrhu 86 pri Cirkulanah, 12 
a sadonosnika ter novo stiskalnico. 
Tel. 761 15 91.

PRODAM novejšo stanovanjsko hišo v 
okolici Sv. Tomaža. Tel. 040 341 120.

Z BIOENERGIJO, radistezijo s 
svetlobo in angeli do vrhunske-
ga počutja in zdravja. Za tiste, 
ki hočejo nekaj več. Pogled v 
prihodnost. Nahajali se bomo v 
Gorišnici 54 a v Baru LESAR v 
soboto, 11. 10. 2008, od 11. ure 
dalje. Vrelec sreče, d. n. o., Krim-
ska 10, Ljubljana. Naročite se na 
tel. 041 335 493.

V NAJEM vzamem njive na območju 
Ptuja in Hajdine. Tel. 041 521 863.

PRODAMO 6 ton pšenice in trgatev 
grozdja z brajd, kvinton, Lovrenc na 
Dravskem polju 56. Tel. 790 12 31.

PRODAM dvobrazdna pluga IMT 10 
colov ter 12 colov, visoka klina. Tele-
fon 031 291 954.

PRODAM odojke, Stojnci 130. Tel. 
766 90 01.

PRODAM grozdje ali mošt, laški ri-
zling, v Podlehniku. Trgatev v soboto, 
4. oktobra. Telefon 031 553 925.

PRODAM trosilnik hlevskega gnoja. 
Telefon 031 742 751.

PRODAM rdeče grozdje z brajd v oko-
lici Ptuja. Informacije na telefon 041 
241 092.

PRODAM kakovostno koruzo z njive, 
v Šturmovcih, 3 hektarje. Informacije 
051 272 373 ali 766 21 51.

PRODAM traktorske brane in sadilec 
krompirja. Telefon 031 733 157 (po 
16. uri).

DOM-STANOVANJE

SAMSKI, iščem enosobno stanovanje, 
garsonjero ali manjšo hišo v okolici 
Ptuja. Tel. 051 841 568 ali 02 771 
12 64.

1,5-SOBNO opremljeno stanovanje v 
Hajdošah dam v najem za daljše ob-
dobje. Tel. 040 644 601.

MENJAM enosobno novourejeno sta-
novanje v Ptuju za večje v Ptuju. Tele-
fon 041 535 259.

NAJAMEM manjše stanovanje ali gar-
sonjero v Ptuju ali okolici. Sem redno 
zaposlen, star 57 let. Telefon 041 650 
624.

TRISOBNO STANOVANJE, 70 m2, v 
drugem nadstropju, na Rimski plo-
ščadi, zamenjam za hišo na Ptuju ali v 
okolici. Telefon 031 540 617.

PRODAMO opremljeno enosobno 
stanovanje v Ptuju. Telefon 041 541 
173.

PRODAMO več novih ekološko varč-
nih stanovanj, različnih velikosti, v 
trgovskem centru Videm pri Ptuju. 
Možnost selitve januar 2009. Tel. 041 
453 567, Edvard Zaranšek.

PRODAM opremljeno stanovanje na 
Rimski ploščadi, 70 m2, cena 98000 
€. Tel. 051 329 281.

DELO

IŠČEM delo, pomoč v gospodinjstvu. 
Tel. 070 304 421.

ZAPOSLIMO frizerko-frizerja z najmanj 
dvema letoma delovnih izkušenj. Fri-
zerstvo Brigita, s. p., Osojnikova cesta 
3, Ptuj, telefon 776 45 61.

MOTORNA VOZILA

PRODAM motorno kolo Jawa 350, re-
gistrirana, vozna. Tel. 031 686 437.

KUPIM škodo felicio, favorit v voznem 
stanju. Tel. 041 837 077.

RAZNO

PRODAM ladijski pod debelin 12, 16 
in 20 mm, bruna ter ostali gradbeni 
les, možna dostava. Tel. 041 331 831.

KUPIM starine: pohištvo, slike, boge-
ce, ure, steklo, lonce in drobnarije. 
Plačam takoj. Telefon 041 897 675.

UGODNO prodamo les za ostrešje, de-
ske, opaže, letve ter bruno z dostavo. 
Tel. 041 642 055.

PRODAM letve, deske, ladijski pod, 
bruna in drva. Telefon 041 833 781.

PRODAM nerjaveč štedilnik, možen 
priklop na centralno kurjavo, malo ra-
bljen. Telefon 051 210 113.

KMETIJSTVO

NESNICE, RJAVE, GRAHASTE, pred 
nesnostjo. Vzreja nesnic, Tibaut, Ba-
binci 49, Ljutomer, tel. 02 582 14 01.

NESNICE, RJAVE, stare 13 tednov, 
prodam, 3 € za komad, dostava na 
dom. Marčič, Starošince 39, tel. 792 
35 71.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico 
sorte jonagold, zlati delišes, idared. 
Sadjarstvo Ber, Kočice 38, Žetale. Tel. 
769 26 91, možna dostava.

PRODAM grozdje ali mošt sorte šipon 
in laški rizling. Tel. 051 345 549.

PRODAM odojke. Tel. 041 388 213.

PRODAM oves. Tel. 031 858 545.

PRODAM štiribrazdni peresasti obra-
čalni plug znamke Niemeyer, brane, 
predsetvenik, delovna širina 4,60 m, 
cisterno za gnojevko, 6000 l, tandem, 
znamke Brantner, gruber – podrahljal-
nik, delovna širina 3 m, znamke Ra-
bewerk. Tel. 031 251 967.

JABOLKA ZA OZIMNICO po 20 cen-
trov za kilogram, v Trnovski vasi, la-
stno obiranje. Tel. 041 285 422.

POPOLNOMA nov opremljen 
gostinski lokal velikosti 45 m2 s 
pokrito teraso v Majšperku-Breg, 
oddamo ali prodamo. INFO: 041 
614 149.
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Okrogle zgodbe

Kako skrbi zase

Zvezdana
Mlakar

letnik 9/2

cena 2,30 eur

oktober/

november 2008

prava pot do zdrave vitkosti
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POSEBNA IZDAJA • MAREC 2006 • CENA 2990 SIT (12,48 EUR)
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Razpored dežurstev 
zobozdravnikov

Petek, od 13.00 do 19.00 ure
Sobota, od 7.00 do 12.00 ure
Marina Kancler, dr.dent.med.

v Zdravstvenem domu na Ptuju

V SPOMIN
4. oktobra 2008 mineva dve leti žalosti, 
odkar nas je zapustila naša draga žena, 
mama, babica, sestra, teta, botra in sva-
kinja

Frančiška Pišek
Z BREGA 36, MAJŠPERK
Iskrena hvala vsem, ki postojite ob njenem preranem grobu, se 
je spomnite z lepo mislijo ter ji prižigate svečke.

Žalujoči: mož Roman, sin Roman z družino, vnuka Silvo in 
Roman, brata Tonči in Nesti z družinama ter ostali sorodniki

Pomlad prišla je na vaš vrt
in čakala, da pridete vi,
sedla je na rožna tla
in jokala, ker vas več ni.

SPOMIN
5. oktobra mineva eno leto, odkar nas je 
zapustila draga mama, babica in praba-
bica

Marija Grašič
roj. Lajh
IZ JURŠINCEV 61
Hvala vsem, ki se je spominjate, prinašate cvetje in prižigate 
sveče na njen grob.
Posebna zahvala za vso pozornost in pomoč velja Jožici in 
Jožetu Osebku.

Njeni najdražji

ZAHVALA
V 77. letu starosti nas je po hudi in 
kratki bolezni zapustila naša draga 
mama, tašča in babica

Matilda Gomzej
roj. Horvat
IZ SLAVŠINE 26

Hvala sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste jo pospremili 
k večnemu počitku, ji darovali cvetje, sveče in za svete maše, 
nam pa izrazili ustno in pisno sožalje.
Hvala g. Zvonku in ge. Frančiki za ganljive besede slovesa, g. 
Lojzku za molitev, g. župniku z opravljen pogrebni obred, cer-
kvenim pevcem in pevkam za odpete pesmi in Pogrebnemu 
podjetju Jančič.
Iskrena zahvala tudi podjetju Merkur – TC Ptuj.
Vsem in vsakemu še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: sin Andrej, snaha Sonja in vnuk Žan

Tvoje srce je omagalo, tvoj dih je zastal,
a spomin nate bo za vedno ostal,
tvoje zadnje besede so bile izrečene srečno.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega

Stanislava Habjaniča
DRAVCI 3, VIDEM PRI PTUJU
rojen 2. 10. 1950 - 21. 9. 2008

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem in znancem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti, k večnemu počitku, darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam 
pa izrekli sožalje ustno ali pisno.
Iskrena hvala govorniku ob odprtem grobu g. Janku Kozelu za ganljivo slovo, prisrčna hvala 
duhovnikom g. Stermšku za molitev, p. Cristianu, Ediju Vajdu iz Zg. Leskovca za mašo zadušnico 
in spremstvo pogrebnega obreda.
Hvala pogrebnemu podjetju Mir iz Vidma, pevcem Feguš, g. Zagoranskemu za odigrano Tišino. 
Hvala nosilcem prapora in Društvu upokojencev Videm, osebju pljučnega oddelka Slivniško 
Pohorje.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Z žalostjo v srcu: tvoja Marija, Marija, Milena, Janko, Tončka z družinami; bratje Franček, 
Lojzek, Jožef, Jakec z družinami in svakinje ter vsi, ki so te imeli radi

Življenje celo si garala,
za dom in svoje bližnje vse si dala.
Sledi ostale so povsod
od dela tvojih pridnih rok.

SPOMIN

3. oktobra mineva 5 let, odkar nas je 
za vedno zapustila draga žena, mama, 
babica, sestra, botra in teta

Elizabeta Kramberger
IZ SP. VELOVLEKA 36

Hvala vsem, ki pot vas vodi tja, kjer njen dom rože zdaj krasijo 
in sveče ji v spomin gorijo.

Tvoji najdražji

Ko je listje zašelestelo
in rožice so ovenele,
zlato srce je onemelo.
Tiha misel zablestela nad večernim krajem,
duša odblestela z zlatim je sijajem.
(S. Kosovel)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage žene, mame, babice, tašče, hčerke in 
sestre

Elizabete Ber
IZ DOKLEC 28

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem za izkazano sočutje in sožalje, darovano 
cvetje, sveče in svete maše ter spremstvo na njeni zadnji poti. 
Hvala cerkvenim pevcem za ganljivo odpete pesmi, patru 
Gavdenciju za lepo opravljen obred ter ge. Hedviki za sočutne 
besede slovesa.

Vsi njeni žalujoči

Skromno si živela,
v življenju mnogo pretrpela.
Nihče ne ve,
kaj si si takrat želela.
Tam zdaj mirno spiš,
a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
Ob boleči in nenadni izgubi drage 
mame

Marije Plohl
IZ BUKOVCEV 167/A
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki so jo pospremili na njeni zadnji poti, darovali 
cvetje, sveče, za svete maše, nam pa izrekli sožalje.
Hvala gospodu župniku Janezu Maučcu za opravljen obred in 
sveto mašo, cerkvenim pevcem za odpete žalostinke, govor-
nicama za poslovilne besede, godbeniku za odigrano Tišino, 
pogrebnemu podjetju Mir za opravljene storitve ter osebju 
internega oddelka SB Ptuj.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Njeni najdražji

ZAHVALA
Nepričakovano in mnogo prezgodaj nas 
je v 49. letu življenja za vedno zapustil 
naš dragi sin in ati

Drago Predikaka
IZ LOVRENCA NA DRAVSKEM POLJU 56

Od njega smo se poslovili v torek, 23. 9. 2008, na pokopališču 
v Lovrencu na Dravskem polju.
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v tej težki bolečini 
pomagali in stali ob strani. Posebej se zahvaljujemo družini 
strica Štefana Predikaka, vsem skrbnim in dobrim sosedom, 
podjetju Mir iz Vidma pri Ptuju, župniku Karlu Pavliču za 
opravljen cerkveni obred, gospe Hedviki za poslovilni govor in 
molitev in pevcem za odpete žalostinke. Iskrena hvala vsem 
sorodnikom, prijateljem in znancem, ki ste darovali cvetje, 
sveče, za svete maše in denar za cerkvene potrebe. Hvala vsem, 
ki ste prišli kropit in molit ter pokojnega Draga pospremili k 
večnemu počitku.
Zbogom, dragi sin in ati, naj ti bo lahka domača zemlja in poči-
vaj v miru.

Žalujoči: mama Vikica, hči Marjetka in sin Dani

SPOMIN
Tonček Cafuta
2003 - 2008
V življenju zmeraj vsem razdajati si se 
znal, a na koncu v bolečini sam si ostal.
4. oktobra bo minilo 5 let, odkar nas je 
mnogo prezgodaj zapustil dragi brat, 
boter in stric.
Hvala vsem, ki se ga z lepo mislijo spomnite in postojite ob 
njegovem grobu.

Žalujoči: sestri in bratje z družinami



Major Miroslav Galun je 
na tiskovni konferenci po-
drobneje opisal potek oce-
njevanja. Dejal je, da je njen 
namen potrditi, da je vozilo 
»primerno za izvajanje svojih 
namenskih nalog ter potrditi 
kakovost glede na pogod-
bena določila in ustreznost 
rešitev, ki jih je ponudil proi-
zvajalec«. Delovna skupina za 
ocenjevanje ustreznosti šteje 
72 pripadnikov iz Ministrstva 
za obrambo in Slovenske voj-
ske. V prvem tednu bo skupi-
na za ocenjevanje ustreznosti 
med drugim izvajala pregled 
karakteristik vzdrževanja, v 
drugem tednu bo poudarek 
na značilnostih vzdržljivosti 
vozila, v tretjem in četrtem 
pa bo potekala taktična upo-
raba vozila s streljanjem, je 
povedal major Galun. Zadnji 
teden bo zopet namenjen 
preverjanju vzdržljivosti vozi-
la. Nekateri testi pa se bodo 
po njegovem izvajali tudi ves 
čas ocenjevanja ustreznosti – 
na primer test vstopa in izsto-
pa iz vozila.

Zapleten postopek 
prevzemanja vozila

Na tiskovni konferenci je 
brigadir Bavčar pojasnil tudi 
postopek prevzemanja vo-
zila. Poudaril je, da vozilo ni 
predano Slovenski vojski in 
da je podpisan poseben spo-
razum, na osnovi katerega 
je vozilo predano v uporabo 
Ministrstvu za obrambo RS, 
ni pa še prevzeto. Tako še 
tudi ne tečejo plačilni roki, ki 
začnejo teči šele tedaj, ko bo 
potrjena primernost vzorč-
nega vozila. Do tega roka pa 
tečejo še vedno pogodbene 
kazni zaradi zamude pri do-
bavi, saj bi prve Patrie mora-
le priti v Slovenijo v mesecu 
maju. Koliko te znašajo, ni 
želel povedati. 

Povedal je, da so temelj, na 
osnovi katerega so ponudni-
ki pripravili ponudbe, pred-
stavljali zahtevki iz povabila k 
oddaji ponudbe. V skupini, ki 
jo vodi, so preverili, ali so vse 
tehnično taktične zahteve s 
povabila k ponudbi ustrezno 

zapisane v pogodbi. Tako na 
področju, ki se nanaša na vo-
zilo, na komandni-kontrolni 
sistem kot tudi na oborožitve-
no postajo. Potem so izvedli 
še tako imenovane sistemske 
funkcionalne preglede. 

Sledili so verifikacijski 
testi, ki se izvajajo na vseh 
elementih funkcionalnega 
vozila. Kot je poudaril, je teh 
testov zelo veliko – med dru-
gim mora celotna konfigu-
racija delovati pri -32 in +49 
stopinjah Celzija, testirati pa 
jo je treba tudi v zvezi z ele-
ktromagnetnimi motnjami. 
»Ko se vsi ti testi končajo 
uspešno, se pristopi k ocenje-
vanju ustreznosti,« je pojasnil 
brigadir Bavčar.

Med drugim je tudi opozo-
ril, da na vozilu ne opravljajo 
verifikacijskih testov, saj so 
bili ti do sedaj že opravlje-
ni v Sloveniji in na Finskem. 
Rezultati so takšni, da dovo-
ljujejo pričetek ocenjevanja 
ustreznosti vozil.

Bavčar zavrnil 
vse očitke o 
neenakopravni 
obravnavi obeh 
ponudb 

Poudaril je, da ponovno za-
vrača vse očitke, da niso ena-
kovredno obravnavali obeh 
prispelih ponudb. Očitke, da 
so tudi dobavni roki bili del 
ocene o primernosti ponu-
dnika, je zavrnil in dodal, da 
je ministrstvo vse postopke 
vodilo ob upoštevanju do-
ločil zakona o javnih naroči-
lih, razen tam, kjer to ni bilo 
mogoče. »Govorimo o javnih 
naročilih zaupne narave. V 
ponudbenih zahtevah smo 
določili, da ima naročnik 
pravico spreminjati dobavne 
roke, število vozil. Roki so 
bili ponujeni, ocenjeni so bili 

skladno s kriterijskim mode-
lom. Na enak način sta bila 
ocenjena oba ponudnika. 
Usklajevali smo plačilno spo-
sobnost ministrstva. Denar 
za nabavo opreme je v letnih 
proračunih omejen. Datume 
smo prilagodili tudi gradnji 
vojaških zmogljivosti,« je po-
vedal Bavčar. Povedal je, da 
naročnik lahko spreminja do-
bavne roke in dodal: »Pravico 
do teh sprememb smo tudi 
uveljavili, ko smo zaključeva-
li ponudbo. To je povsem v 
skladu z zakonodajo, ob upo-
števanju interesa naročnika.«

Do konca leta 
trinajst vozil

Patria, ki je v Sloveniji, je 
izdelana na Finskem. Tudi v 
Šoštanju je narejenih že nekaj 
vozil, ki čakajo na oborožitve-
ni sistem. Do konca leta naj 
bi prevzeli 13 vozil.

Na vprašanje, kaj se bo zgo-
dilo, če na Finskem razsodijo, 
da je v poslu z oklepniki pri-
šlo do korupcije, je brigadir 
Bavčar odgovoril: »Na podla-
gi protikorupcijske klavzule 
bo treba odločati o ničnosti 
pogodbe. Zadeva je izredno 
pravno kompleksna in bi 
jo pustil za čas, ko se bo, če 
se bo, treba o njej odločati.« 
Dejal je tudi, da je kompleten 
posel zavarovan z bančnimi 
garancijami.

Po končani tiskovni kon-
ferenci smo si lahko vozilo 
ogledali, po nekajminutnem 
ogledu pa so vozilo odpeljali.

Zmago Šalamun

Ocenjevanje ustreznosti 
po besedah Bavčarja pomeni 
uporabo vozila v taktičnem 

okolju, skupina za ocenje-
vanje ustreznosti pa je bila 
imenovana s sklepom mi-
nistra. Postopek bo potekal 
štiri ali pet tednov, in sicer v 
»taktičnem okolju« – torej ne 
le v sklopu vojašnic. Kot je iz-
postavil, med ocenjevanjem 
ustreznosti niso dovoljeni 
nobeni posegi oziroma pri-
lagajanje opreme na vozilu, 
izvajali jo bodo pripadniki 
74. motoriziranega bataljona, 
ki bodo vozilo nato tudi upo-
rabljali.

Ocenjevanje 
ustreznosti vodi 
major Miroslav 
Galun Foto: ZŠ

Predstavniki skupine za ocenjevanje ustreznosti, ki so sodelovali na tiskovni konferenci

Napoved vremena za Slovenijo

Danes bo oblačno, dež bo čez dan zajel vso državo. Ob morju bo še 

pihal jugo. Najnižje jutranje temperature bodo od 7 do 14, ob morju 

16, najvišje dnevne od 12 do 18, ob morju in v vzhodni Sloveniji do 

21 stopinj C.

V soboto bodo padavine čez dan ponehale, od severozahoda se 

bo popoldne delno zjasnilo. Na Primorskem bo dopoldne prehodno 

zapihala zmerna burja. V nedeljo bo delno jasno z zmerno oblačno-

stjo, zjutraj bo po nižinah megla. Čez dan bo zapihal jugozahodnik.

Maribor � Patria v vojašnici generala Maistra

Testiranje bo trajalo štiri do pet tednov
V Vojašnici generala Maistra so v torek, 30. septembra, predstavili prvo srednjekolesno oklepno vozilo (SKOV) 8X8 Patria v sloven-
ski konfiguraciji z oborožitveno postajo Kongsberk M151. Kot je povedal direktor projekta SKOV 8x8 in vojaški svetovalec ministra 
brigadir Dragan Bavčar, je bil namen predstavitve informirati javnost o stanju na projektu in o statusu vozila, prikazati in poudariti 
sistemsko vlogo preverjanja ustreznosti ter zagotoviti skupini za ocenjevanje ustreznosti čas in pogoje za strokovno delo.

Foto: ZŠ

Direktor projekta SKOV 8x8 in 
vojaški svetovalec ministra bri-
gadir Dragan Bavčar

Učinkovita raba energije:

Elektrotehnika:

- vgradnja toplotnih črpalk
- soproizvodnja toplote in elektrike (kogeneracija)
- zmanjšanje stroškov ogrevanja do 70%

- instalacije      - avtomatizacija
- meritve - videofoni

Ob prehitevanju kolone 
trčil v tovornjak

26. septembra se je ob 7.00 v 
naselju Cvetkovci zgodila prometna 
nesreča, v kateri se je ena oseba 
huje telesno poškodovala. 18-letni 
voznik osebnega avtomobila, doma 
iz okolice Ormoža, je vozil iz smeri 
Ptuja proti Ormožu in prehiteval ko-
lono vozil pred seboj. Ko je zapeljal 
v blagi desni ovinek, ga je začelo za-
našati, v tem trenutku pa je iz smeri 
Ormoža pripeljalo tovorno vozilo, 
ki ga je vozil 34-letni voznik, doma 
iz okolice Velenja, in bočno trčilo v 
osebni avtomobil. Voznik tovornega 
vozila v nesreči ni bil poškodovan, 
mladega voznika avtomobila pa so 
odpeljali v Splošno bolnišnico Ptuj, 
kjer je ostal na zdravljenju.

Prva voznica zbila, druga 
še povozila pešca

26. septembra ob 20.00 se je v 
Slovenski Bistrici zgodila prometna 
nesreča, v kateri je bil pešec huje 
telesno poškodovan. 56-letna vo-
znica osebnega avtomobila se je 
vozila iz smeri Spodnje Ložnice proti 
Mariborski cesti. Ko se je pripeljala 
v bližino križišča s Potrčevo ulico, 
je s prednjim delom svojega vozila 
trčila v 58-letnega pešca, doma 
iz Slovenske Bistrice, ki je prečkal 
cesto. Pešec je padel po cestišču 
in tam obležal. Takrat se je iz smeri 
Spodnje Ložnice pripeljala 42-letna 
voznica, doma iz okolice Slovenske 
Bistrice, in povozila na tleh ležečega 
pešca. Le-ta je dobil hude telesne 
poškodbe, z reševalnim vozilom je 
bil odpeljan v Univerzitetni klinični 
center, kjer je ostal na zdravljenju.

Po nesreči avtomobilist 
pobegnil

Policisti so 25. septembra izsle-
dili 50-letnega voznika osebnega 
avtomobila, doma iz okolice Ptuja, 
ki se je na glavni cesti Ptuj–Ormož, 
v naselju Borovci, ob 17.00 zaletel v 
kolesarko, tako da je ta padla, nato 
pa odpeljal s kraja. Poškodovano 
kolesarko so odpeljali v Splošno 
bolnišnico Ptuj. Zoper voznika bo 
podan obdolžilni predlog na pristoj-
no sodišče, na tožilstvo bo poslana 
kazenska ovadba zaradi zapustitve 
poškodovanca v prometni nesreči, 
prav tako pa mu je bil zaradi kršitev 
cestno prometnih predpisov izdan 
plačilni nalog.

Vlomi, tatvine
V noči na 27. september so ne-

znanci z odprtega gradbišča v Le-
nartu odtujili manjši gradbeni stroj. 
S tem so povzročili materialno ško-
do v višini 6000 evrov.

30. septembra ob 11.30 sta 
neznanca prišla do stanovanjske 
hiše v okolici Ptuja. Pod pretvezo, 
da iščeta staro železo, sta lastnika 
hiše zvabila na dvorišče in iz kuhinje 
odtujila 1450 evrov.

Zajeli skupino ilegalcev
29. septembra ob 23.00 so po-

licisti Policijske postaje Ormož v na-
selju Cvetkovci ustavili osebni avto-
mobil, v katerem je bilo šest tujcev. 
Zoper voznika, državljana Srbije, in 
lastnika avtomobila, državljana Hr-
vaške, bo podana kazenska ovadba, 
ker sta štirim državljanom Makedo-
nije, ki niso izpolnjevali pogojev za 
vstop v Slovenijo, pomagala pri ne-
dovoljenem prestopu državne meje. 
Po končanem postopku bodo vsi 
tujci vrnjeni hrvaškim varnostnim 
organom.

Pijejo stari in mladi
Ptujski policisti so 25. septembra 

okoli 11. ure v Brunšviku kontrolirali 
56-letnega voznika BMW-ja. Ker 
so pri kontroli ugotovili prisotnost 
alkohola v izdihanem zraku, so ga 
pridržali.

Ptujski policisti so 25. septem-
bra nekaj minut čez polnoč ustavili 
29-letnega voznika osebnega avta 
in mu odredili pridržanje, saj so tudi 
pri njemu ugotovili prisotnost alko-
hola v izdihanem zraku.

Črna kronika

Foto: ZŠ

Vozilo je tudi registrirano zaradi testiranja izven vojašnic, drugače 
bojna vozila niso opremljena z registrskimi tablicami Slovenske 
vojske.

Foto: ZŠ

Srednjekolesno oklepno vozilo (SKOV) 8X8 Patria v slovenski kon-
figuraciji z oborožitveno postajo Kongsberk M151
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